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UVODNIK 

Naj bo Peter 
ali Pavel 

Nam, sedanjim in prihodnjim pacientom celjske bol
nišnice, je vseeno, kdo je njen direktor. Naj bo Peter ali 
Pavel, naj bo Samo Fakin ali kak drug fakin. 

Dovolj imamo bolnišničnih zdrah, saj zaradi vsega, 
kar slišimo in vidimo naše upanje, da bomo v bolnišni
ci, ko bomo potrebovali pomoč, dobili vse kar potrebuje
mo in želimo, vidno kopni. Če sta duša in srce polna 
gneva, jeze, skrbi, naveličanosti - ostane za paciente 
samo še glava. Ljudje pa smo čudni. To nam ne zadoš
ča. Od zdravnikov pričakujemo, da opravljajo svoj po
klic z ljubeznijo, torej tudi s srcem in dušo. Drugače se 
nam zdi, da smo za nekaj prikrajšani, da nismo dobili 
tistega, kar bi lahko. Naivno, kajne? Pa ne vedno. Še 
vedno so zdravniki, ki jemljejo svoje delo ne le kot po
klic, temveč kot poslanstvo. Njim je verjetno v zadnjih 
tednih najtežje. Hočeš-nočeš jih obremenjuje teža no
tranjih napetosti, hočeš-nočeš so v istem košu z vsemi 
drugimi zdravniki, ki jim javnost namenja vse bolj os
tre očitke. Pogovore o tem, kako nam je ta in ta zdrav
nik pomagal, kakšen vrhunski strokovnjak je, kako pri
jazen... so zamenjale zamere. Tudi desetletja stare. In 
pogovori o direktorju. Ugibanja, kdo ima prav. Obsoja
nja kar povprek. Upravičena zgroženost nad ravnijo med
sebojnih obračunavanj. 

Dovolj nam je. Naj bo direktor bolnišnice Peter ali 
Pavel, samo da bo obvladal svoje delo, da bo našel pra
vo vmesno pot med pritiski ekonomije in medicine, da 
bo našel skupni jezik z vsemi zaposlenimi. Direktor 
brez podpore delavcev ne more narediti ničesar. Vsaj 
ne dobrega in pametnega. Mi, pacienti, imamo pravico 
do dobrih zdravnikov in do dobrega direktorja bolni
šnice. Ker je od tega odvisno naše zdravje in kaj hitro 
tudi življenje. Tega pa nismo pripravljeni vložiti v uma
zano igro brez pravil. 

MILENA B. POKLIC 

Med volitvami^ 
stranko in trdno državo 

Minulo soboto so se na 
letališču v Levcu sešli Si
vi panterji - seniorska or
ganizacija znotraj LDS, 
srečanju pa so posebno 
noto dajali slavnostni go
vornik dr. Janez Drnov
šek in kandidata za žu
pana v Celju in Žalcu, Bo
rut Alujevič in Marijan 
Turičnik. 

Organizatorji, žalska in 
celjska odbora Sivih panter
jev ter LDS, so pripravili bo
gat kulturni program, ki pa 
se je začel z debelo uro za
mude, saj je na srečanje za
mujal slavnostni govornik, 
predsednik vlade in stran
ke dr. Janez Drnovšek. V go
voru je dr. Drnovšek pou
daril, da je Slovenija ena naj
bolj stabilnih držav v Evro
pi, saj je dosegla dobre gos
podarske rezultate, ki nam 
jih marsikdo zavida. Vzpo
stavljen je trden finančni si
stem, ki zagotavlja jasno 
perspektivo v prihodnosti, 
kar velja tudi za pokojnin
ski sistem. Pri včlanjevanju 
v Evropsko unijo in Nato dr. 
Drnovšek meni, da sledimo 
cilju, ki pravzaprav nima al
ternative, v družbi demokra
tičnih držav pa bo Sloveni
ja ohranila samostojnost in 
suverenost ter si hkrati za
gotovila varnost in obstoj. 

»Konec leta se bo zaključi
lo obdobje tranzicije in 
vzpostavljanja države, ki jo 
bomo trdno vpletli v atlant
ske in evropske povezave,« 
je napovedal dr. Drnovšek 
in dodal, da poleg tega bi-
jejo vsakodnevno borbo za 
čimboljšo organizacijo živ
ljenja v državi, za vzposta
vitev delovanja javnih služb 

in poenostavitev delovanja 
državnih organov. 

V prihodnosti naj bi še več 
pozorriosti namenili social
ni kohezivnosti, pri tem pa 
bodo pomembno vlogo odi
grale skupne vrednote, med 
drugim socialna pravičnost 
in poštenje. »Imeti moramo 
občutek, da je država pošte
na, korektna in uravnoteže

na,« je poudaril dr. Drnov
šek ter napovedal podpore 
kandidatom, ki se bodo na 
jesenskih volitvah na listi 
LDS potegovali za župane 
oziroma svetnike. Svoje kan
didature za predsednika dr
žave dr. Drnovšek ni orne 
njal. 

U. SELIŠNI« 
Foto: G. KATIC 

Sivi panterji in člani LDS so svojega predsednika navdušeno sprejeli. 

Andreja Razlag 
Ker je s svojimi hu
manitarnimi dejanji 
pokazala, da jih je tre
ba opravljati, ne pa 
o njih govoriti. 

Marijan Pušnik 
Ker je kljub brezup
nim rezultatom vztra
jal pri napadalni igri 
celjskih nogometašev 
in nazadnje le uspel. 

Mohor Hudej 
Ker bi rad v Celju po
stavil pivovarniški 
muzej in nato z de
ročimi turisti pripra
vil celoletni »okto-
berfest«. 

Marijan Turičnik 
Ker je v silni vnemi 
prilizovanja prevzel 
vlogo Drnovškovega 
telesnega stražarja. 

Zdene Podlesnik 
Ker ni podlegel bon-
tonu in niti na govor
niškem odru v Lev
cu ni snel očal. Mo
goče je upal, da ga ne 
bodo spoznali... 

Jože Pregrad 
Župan Bistrice ob 
Sotli, ki je prepričan, 
da je zaščitena sote
ska pravi prostor za 
razširjeno cesto. 

Rubežniki pri Cekuti 
Jureta Cekuto, ki se bo na 

bližnjih predsedniških vo
litvah potegoval za predsed
nika države, so v torek obi
skali rubežniki zaradi dom
nevno neporavnanih dol
gov v enem od večjih slo
venskih podjetij, šlo naj bi 
za Petrol, 

Iz domače hiše v Celju so 
Cekuti zasegli devet umet
niških slik, po slikarjevem 
mnenju vrednih 12 milijo
nov tolarjev. Cekuta je ob 
tem prepričan, da gre le za 
umazano igro v predvolil
nem boju, čeprav so rubež
niki za svoje delo imeli na
log sodišča. Cekuta namreč 
trdi, da je s poslovnim part
nerjem, domnevno gre za 

nekdanjega direktorja Petro-
la Franca Premka, dolgove 
uredil po načelu ustnega do
govora. Za poplačilo dolgov, 
ki naj bi jih bilo za 600 ti
soč tolarjev, naj bi mu izro
čil sliko. Po Premkovi smr
ti v prometni nesreči njego
vi sodelavci iz dokumenta
cije niso mogli razbrati do
govorjene vsebine poplači
la dolgov, tudi Cekuta o tem, 
da je sliko izročil, nima no
benih dokazil. 

Predsedniški kandidat po 
torkovem rubežu upa, da so 
s tem dokončno urejeni po
slovni odnosi med njim in 
podjetjem. Ob tem poudar
ja, da je bil prepričan, da so 
bili dolgovi po načelu ustne

ga dogovora urejeni že pred 
več leti. 

»Cekuta je pristal na od
vzem slik, čeprav je prepri
čan, da gre pri vsem skupaj 
za en sam namen - onemo
gočiti demokratično izbiro 
predsednika države,« so spo
ročili iz njegovega volilnega 
štaba. 

Sicer pa je Cekuta doslej 
zbral med 3500 in 4000 pod
pisi v podporo svoje kandi
dature in je prepričan, da mu 
bo do 16. oktobra, ko je tre
ba predati državni volilni ko
misiji podpise podpore, us
pelo zbrati vsaj 5 tisoč pod
pisov. 

BS 
Foto: GK 

Jure Cekuta je prepričan, da g r e 
pri rubežu za umazane predvolil

ne igre. 

KRATKE-SLADKE 
Resnično jezni 

Zdravniški ceh v razvpiti 
celjski bolnišnici je v petkovi 
oddaji Tarča na Radiu Celje 
zgroženo poslušal ogorčene 
odzive poslušalcev na dogaja
nje v bolnišnici, zabeljene z 
nekaj prav sočnimi ocvirki o 
zdravnikih in njihovem delu. 
Seveda so se takoj zbrali na 
hitrem posvetu in solznih oči 
ugotovili, da gre za očitno zre
žiran napad na njihovo inte
griteto. Na žalost jih moramo 
razočarati, da so bili odzivi 
(bolj ali manj) spontani. 

Zavarovali 
pobegli 
semafor 

Pred tednom dni smo po
ročali o semaforju, ki so ga 
izpred hiše na Ozki ulici 1 
neznanci odvlekli na celj
sko zvezdo, kjer je stal ves 
konec tedna. Njegove last
nike je prigoda izučila, za
to so podoben zločin sku
šali preprečiti z debelo ve
rigo, s katero so vklenili dra
goceno utripalo. Verigo so 
nato privezali na bližnje 
drevo. Z izrazito tanko ži
co. Tako je bil semafor 
mnogo premočno zavaro

van, da bi neznanci šalo po
novili... 

NUN 

Strašila 
Ptičja strašila, ki so jih vče

raj (v sredo) na četrti likov
ni delavnici na dvorišču III. 
Osnovne šole Celje izdelovali 
učenci in dijaki celjskih os
novnih in srednjih šol, zdaj 
burijo duhove in domišljijo 
Celjanov. Strašila, narejena 
iz cunj iz babičine omare in 
postavljena na zelenico pred 
šolo, poslušajo predvolilno 
obarvana natolcevanja mi
moidočih. Na predvolilno te

mo, kajpak. Strašila pa n i l 
Kar stojijo. Ker misliti ne zrm 
jo. I 

Spredi-zadi 
v Zavodu za turizem CA 

leia Celje so zelo slovesn« 
proslavili svetovni dan turi2 
ma. Nabavili so okrogel traU 
zistor in vrteli glasbo pred vrt 
ti TIC - »spredi« torej, »na<i 
legovali« ljudi z anketo. Kdo 
jo je izpolnil, je dobil 
šno razglednico, in če je in]j 
srečo tudi šilček medice... 
se je gost prerinil v posveČ« 
ne prostore za sprejemnil^ 



Pod Slomškovo podobo 
Velike slovesnosti za 150-letnico prihoda lazaristov 

ob 150-letnici prihoda re
ja lazaristov na celjski Jo
žefov hrib, njihovo prvo po-
jtojanko v srednjeevrop-
jkem prostoru, je bila v to
rek v Narodnem domu slo
vesna akademija. Namenje
na je bila predstavnikom 
družbenega, kulturnega in 
gospodarskega življenja. 

Med akademijo je glavni 
govornik, prof. dr. Andrej Ca
puder, kot krščanski izobra
ženec razmišljal o Cerkvi na 
Slovenskem ter opozoril na 
poslopje lazaristov na Jože-
fovem hribu, lepše kot kdaj-
koli prej. Omenil je tudi, da 
so bili lazaristi eden zadnjih 
velikih redov, ki ga je k nam 
priklical Slomšek. 

Pred torkovo slovesno 
akademijo v Narodnem do
mu je bila za 150-letnico la
zaristov v nedeljo na Jože-
tovem hribu osrednja cerk
vena slovesnost. Udeležilo 
se jo je sedem škofov ter 
predstojniki provinc laza
ristov iz Avstrije, Madžar
ske, Slovaške in Poljske. Te 
so namreč nastale iz celj
ske hiše na Jožefovem hri
bu. 

V imenu Cerkve na Sloven
skem je zbrane pozdravil slo
venski metropolit dr. Franc 
Rode (nekdanji kaplan na Jo
žefovem hribu) ter poudaril, 
da sta za prihodnost Sloven
cev krščanska vera in sloven
ska kultura bistvenega pome
na. Zato je škof Slomšek us
tanovil Mohorjevo družbo, na 

Jožefov hrib pa povabil laza-
riste, ki naj bi v slovenskem 
človeku poglabljali vero. 

Predstojnik slovenskih la
zaristov Zdravko Pogorele 
je med drugim opozoril na 
dobro sodelovanje ustanove 
na Jožefovem hribu in me
sta Celja, ki je za mesto obo
gatitev. Sodelovanje je resnič

no dobro ah celo odlično, je 
v imenu mestne občine pou
daril tudi župan Bojan Šrot. 

V kulturnem programu sta 
nastopila komorni zbor Ema-
nuel in dramski igralec Ja
nez Albreht, ki je prebral 
Slomškovo celjsko pridigo, 
staro 150 let. 
BRANE JERANKO, foto: GK 

Slovesna akademija v Narodnem domu. 

Valilnica 
študijskih programov 

v formalnem ustanavlja
nju Regijskega študijskega 
središča (RŠS) Celje je bil v 
ponedeljek z ustanovno sejo 
strokovnega sveta javnega 
zavoda storjen še zadnji 
korak. V strokovnem sve
tu je osem doktorjev zna
nosti in akademski slikar, 
vodi pa ga dr. Emil Roje. 

Prejšnji teden so v RŠS raz
pisali delovni mesti za strokov
ni sodelavki, še ta mesec naj bi 
izšel razpis za mesto direktor
ja, kot v.d. direktorice središ
ča pa je Adrijani Zupane us
pelo pripeljati zahtevne usta
novitvene postopke do konca. 
RŠS zaenkrat še gostuje v pro
storih na Mariborski 2, kot je 
povedal celjski župan Bojan 
Šrot, pa naj bi se v kratkem pre
selili v prostore stare tehniške 
5ole na Kidričevo, saj so pogo-. 

vori s salezijanci o menjavi ob
jekta tik pred zaključkom. 

V Svetu JZ RŠS, ki ga vodi 
dr. Franc Žerdin (Premogov
nik Velenje), so veseli, ker 
je k ustanoviteljstvu središ
ča pristopilo vseh 32 občin s 
Celjskega ter obe območni 
gospodarski zbornici, v do
govoru pa so še z območni
ma gospodarskima zbornica
ma Koroške in Zasavja. RŠS 
ima podporo domačega gos
podarstva in je zagotovo ena 
od oblik, kaico decentralizi
rati višje in visoko strokov
no šolstvo v Sloveniji. Kajti, 
kot je bilo tudi slišati v po
nedeljek, Slovenija je ena naj
manjših držav v Evropi, nje
ni dve univerzi pa med naj
večjimi. 

Po besedah v.d. direkto
rice RŠS Adrijane Zupane je 

bilo več pobud za razvoj štu
dijskih programov; tudi s po
dročja družboslovja in 
zdravstva. Zaenkrat so se od
ločili, da glede na možnosti 
v naslednjih dveh letih izde
lajo in predložijo v potrdi
tev vsaj dva, morda celo tri 
nove študijske programe. 
Gre za področja naravoslov
nih (kemija, ekologija, tu
rizem), tehniških (orodjars-
tvo) in poslovnih ved (pod
jetništvo, turizem). Po po
trditvi je potrebno še eno leto 
za razpis, tako da bi prvi novi 
»celjski« programi lahko za
živeli v študijskem letu 
2005/06. V trenutku, ko bi 
program zaživel, bi tudi po
stal samostojen, v RŠS pa bi 
med tem seveda nastajali že 
novi. 

J..STAMEJČ1Č 

Kdo V 

držaimi svet? 
Jeseni ne bodo le voUtve 

predsednika države, župa
nov in novih občinskih sve
tov, čakajo nas tudi volitve 
v državni svet. 

Te se nekoliko razlikujejo 
od običajnih, saj svetnike voli 
tako imenovano volilno telo 
oziroma elektorji, ki jih ime-̂  
nujejo občinski sveti. Za iz
volitev v državni svet se v 5.1 
volilni enoti potegujejo štir
je kandidati: mag. Ivan Er
žen, ki ga predlaga LDS, Mi
ran Gracer na predlog Neod
visne liste Celje, Stanislav 
Hren na predlog SDS in Bo
jan Šrot na predlog SLS. 

Mestni svet Mestne občine 
Celje bo svoje elektorje ime
noval danes. V volilno telo 5. 
volilne enote za volitve člana 
državnega sveta so stranke 
predlagale 14 kandidatov, ime
na predlaganih pa so iz seda
nje sestave mestnega sveta.BS| 

KRATKE-SLADKE 
Pultom - torej »zadi«, se je 
M lahko ogrel z viskijem ali 
"lovskim mojstrom«. Na uli-
t̂ah torej domači, v ozadju 
"inostranski« turizem. 

Za javno delo 
poskrbljeno 

Minuli teden smo poroča-
'i o uspehu javnih del, ki jih 
•̂a Dobrni za pet javnih de-
'^vcev zagotavljajo s čišče-
^km črnih odlagališč odpad-
'̂ ov. Za razvoj in perspekti
vo tovrstnih del je poskrbe
lo - morebiti v kakšnem ti-
•̂ m̂ dogovoru z občino - kar 

tamkajšnje zdravilišče, ko je 
ob obnovi hotela z razbito ke
ramiko in ometi ustvarilo ne
kaj novih črnih odlagališč. 

Na šiht za 200 
tolarjev 

Trgovci naj bi za delo v manj 
ugodnem delovnem času ot3 
nedeljah, praznikih, ponoči..., 
prejeli dodatke. Sindikat de
lavcev trgovine Slovenije je 
predstavil primer, ko dobi de
lavka iz »socialne zdravstvene 
dejavnosti«, ki je razvrščena 
na delovno mesto negovalke 
v tretji tarifni razred, za uro 

takšnega dela 622 tolarjev ne
to dodatka. Trgovka iz večje
ga poslovnega sistema, razpo
rejena v višji, četrti tarifni raz
red, pa dobi za uro dela na prost 
dan 201 tolar neto. Toliko o 
»poštenih dodatkih«! 

Popravljen 
rebalans 

šentjurski občinski svetniki 
imajo s svojim županom Ju
rijem Malovrhom dovolj iz
kušenj glede strogega spošto
vanja formalnih postopkov, da 
nikomur niti na pamet ni pad
lo vlagati amandmajev na 

predlagani »popravek« odlo
ka o letošnjem občinskem 
proračunu. Ko seje potem med 
samo obravnavo izkazalo, da 
gre za čisto navaden »reba
lans«, glede katerega bi bili 
amandmaji dovoljeni, je bi
lo upravičeno kar nekaj hude 
krvi. V odgovor so svetniki do
bili lekcijo, da bi se v Šent
jurju morali vsi, ne le občin
ska uprava, truditi za lep knjiž
ni jezik - na to, da je bila ob 
sprejemanju popravka mor
da storjena formalna napaka, 
ker občinski statut in poslov
nik poznata le besedico »re
balans«, pa se nihče ni spom
nil. 

ZA IN PROTI 

Po nakupih v 
nedeljo? 

Predlogi sprememb zakona o trgovini so v poslan
skih klopeh državnega zbora in čeprav so se deloda
jalci in sindikati bolj kot ne poenotili, so razprave o 
spremembah še vedno vroče. Zlasti se ogrejejo, ko se
gajo na področje urejanja delovnega časa zaposlenih 
v trgovinah, saj enotnosti o tem, ali naj bi večji trgov
ski centri obratovali tudi ob »manj prijaznih dneh«, 
preprosto ni. Sindikati še naprej zagovarjajo obrato
valni čas, ki naj bo omejen na največ šest dni v tednu. 
Tudi med delodajalci pa ni enotnega mnenja o tem, ali 
neprestana odprtost trgovin zagotavlja tudi boljši pri
hodek. 

Za mnenje smo povprašali predsednika poslovnega si
stema Mercator Zorana Jankoviča in direktorja Engro-
tuša, Aleksandra Svetelška. 

ZORAN JAN-
KOVIČ, pred 
sednik uprave 
Poslovnega si
stema Merca
tor: 

»V Mercator-
ju smo obrato
valni čas dolo
čenih proda
jaln prilagodi
li nakupnim in življenjskim navadam sodobnih potro
šnikov. Zaradi spremenjenih delovnih razmer prebivals
tva se vsako leto poveča število ljudi, ki želijo nakupo-
vad ob nedeljah. 

Odpiralni čas sodi v poslovno politiko podjetja. Tako 
kot potrošnik je za nas pomemben tudi vsak zaposleni. 
Vztrajamo na spoštovanju delovnopravne zakonodaje, na
šim delavcem zagotavljamo 40-urni delovni tednik in us
trezen čas za počitek. Ustrezno plačujemo tudi nadure, 
nedeljsko in nočno delo. V Mercatorju smo, ob upošte
vanju možnosti, naklonjeni korektni ureditvi problema
tike plačila za nedeljsko delo in s socialnimi partnerji 
soglašamo naj bodo zaposleni za nedeljsko delo bolje 
plačani. 

Pri nas dela ob nedeljah le 10 odstotkov zaposlenih. 
Trudimo se najbolje uskladiti delovnik, razporediti de
lovne nedelje in vsakemu zaposlenemu omogočiti 24-
urni počitek na dogovorjeni dan, ki pa seveda ni nujno 
na soboto ali nedeljo. V Mercatorju poslujemo z obrato
valnim časom, ki smo ga decembra lani po veljavni zako
nodaji prijavili za letošnje leto. 

Če preverimo statistiko, se odstotek delavcev, ki v Slo
veniji delajo ob nedeljah, zadnjih deset let praktično ne 
spreminja. Tako ob nedeljah dela med 15 -17 odstot
kov aktivnega prebivalstva oziroma po oceni Gospodar
ske zbornice Slovenije okoli 100 tisoč delavcev v raz
ličnih poklicih. Veliko je potrošnikov, ki so zadovoljni 
z omogočenim nedeljskim nakupovanjem. Za nekatere 
sektorje si ni mogoče predstavljati dneva brez njihovih 
storitev. 

Zaradi obratovanja prodajaln ob nedeljah in zaradi več
jega obsega dela, imamo na ta račun zaposlenih tudi več 
delavcev. V Mercatorju bi sprememba obratovalnega ča
sa pomenila višek delovne sile in prisiljeni bi bili odpu
stiti približno 10 odstotkov zaposlenih, kar pa si ne želi 
tako vodstvo kot tudi ne naši zaposleni.« 

ALEKSAN
DER SVETEL-
ŠEK, direktor 
Engrotuša Ce
lje: 

»Glede na 
to, da je pri
sotna zelo os
tra konkuren
ca na področ
ju trgovinske 
dejavnosti, imamo tako kot konkurenčne trgovske ve
rige tudi mi odprte vse živilske trgovine ob nedeljah in 
praznikih. V našem podjetju vsekakor podpiramo mo
rebitno odločitev o zaprtju trgovin ob nedeljah, seve
da ob predpostavki, da to velja za vse konkurenčne 
trgovske verige. Zavedamo se, da je kakovosten način 
življenja naših zaposlenih in s tem njihovo zadovoljs
tvo osnovni pogoj za korekten, prijazen odnos do strank, 
ki pa predstavlja osnovo za izvedbo kakovostnih stori
tev. Prepričani smo, da lahko vrednost prodaje, ki jo 
dosegamo ob nedeljah, realiziramo ob petkih in sobo
tah.« 
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Neznani 
celjski solist 
Pisati o Mirku Tušu je ne

kaj najhujšega, kar lahko za
dane novinarja. Lastnik tret
jega najpomembnejšega tr
govskega podjetja v Sloveni
ji se namreč nastopanja v jav
nosti izogiba kot hudič kri
ža. Zaradi njegove nedostop
nosti se zato o njem spletajo 
različne zgodbice in špeku
lacije, ki pa, kot kaže, 45-
letnega Celjana sploh ne mo
tijo in se ob njih za zdaj prav 
sladko zabava. 

Od kod Mirku Tušu, ki se 
je trgovskih veščin učil kot 
prodajalec v nekaterih, zdaj 
že rajnkih celjskih podjetjih, 
toliko kapitala za tako hitro 
rast? Kdo stoji za njim? Na 
eni od družabnih prireditev, 
bilo je pred kakšnima dve
ma letoma, me je ugleden 
celjski bančnik pocukal za ro
kav. »Veš, kdo je tista gospa 
tamle?«, »Ne .« »Tuševa glav
na računovodkinja. Ukradel 
nam jo je pred nekaj leti in 
brez nje danes gotovo ne bi 
bil to, kar je.« Prav. Da je Tuš 
vedno znal poiskati odlične 
sodelavce, je znano. Da so mu 
vsi zelo vdani, med drugim 
tudi zato, ker jih zna dobro 
nagraditi (govorice pravijo, 
da so vodilni kadri v podjet
ju za neko novo leto dobili 
nove, sicer službene merce-
dese), je tudi res. Vendar imeti 
dobre uslužbence še ni vse. 

Nekateri opazovalci feno
mena Tuš menijo, da za njim 
stoji politična stranka, ki v 
svojih simbolih uporablja 
enaki barvi kot on. Rumeno 
in zeleno. Mimogrede - se še 
spominjate, da je bil prvi zaš
čitni znak Tuševih trgovin 
sonček? Drugi so bili dolgo 
časa prepričani, da za izjem
nim vzponom Mirka Tuša 
(poleg žene Tanje, seveda, ki 
je v podjetju šefica marke
tinga) stojijo tujci. Omenja
li so avstrijsko trgovsko ve
rigo Billa, ker je uporabljal 
enake prijeme v ponudbi in 
prodaji blaga in ker so Tuše-
ve trgovine po videzu enake 
kot Billine. Ker se jim je zdelo 
nenavadno tudi to, da avstrij
ska veriga sploh ne kaže no
benega zanimanja za Slove
nijo, so razlagali, da finan
cira širitev trgovske mreže 
Engrotuša in na ta način po
sredno osvaja tudi slovenski 
trg. 

Tretji opazovalci Tuševe-
ga vzpona pa menijo, da so 
vse govorice navaden larifa-
ri in da jih sprožajo tisti za-
vistneži, ki ne morejo razu
meti (ali pa nočejo prizna
ti), da je nekdo lahko tako 
sposoben kot Mirko Tuš. Pre
pričani so, da je popolni so
list, ki je uspel, ker je bil ob 
pravem času na pravem me
stu in ker je bil ob vseh iz
kušnjah tudi dovolj drzen in 
umen, da je znal to tudi iz
koristiti. 

Katera zgodbica je bližje 
resnici? Dejstvo je, da je Mir
ko Tuš v dvanajstih letih iz 
250 kvadratnih metrov, ko
likor je meril njegov prvi di-

Mirko Tuš 

skont v Slovenskih Konjicah, 
»naredil« nekaj deset tisoč 
kvadratnih metrov veliko 
mrežo supermarketov, dro-
gerij in drugih trgovskih cen
trov. In da je nekakšen obliž 
za vse poraze, ki jih je v boju 
z globalističnimi trgovskimi 
verigami doživela celjska tr
govina. Na začetku naj bi si 
pomagal z zaslužkom od gro-
siranja - nekateri pravijo, da 
z oljem, drugi pa, da s čoko
lado Milka, vendar je tudi to 
le ena od zgodbic. 

Zadnji dve leti se zdi, kot 
da je Mirka Tuša, ki je od lan
skega junija samo lastnik svo
jega podjetja in ne več tudi 
direktor, čista trgovina že za
čela malce dolgočasiti. Ku
pil je Celjske kinematografe 
in se lotil (za zdaj še vedno 
črne) gradnje ogromnega tr
govskega centra z multiki-
nom, ponagajal je Kranjča
nom na Gorenjskem sejmu 
in se malce pošalil tudi z lo
kalno politiko in politiki. Ob
javo njegove morebitne kan
didature za celjskega župa
na si namreč ni mogoče dru
gače razlagati kot »pobalin
sko« nagajanje nekaterim ob
lastnikom, ki se mačehovsko 
obnašajo do tretjega največ
jega podjetja v občini. Naj
brž ni pozabil jeseni 1998, 
ko se je takratni odstopljeni 
državni sekretar pravosodne
ga ministrstva med nabira
njem denarja za župansko 
kampanjo obrnil tudi nanj. 
Beseda je dala besedo in de
nar, kandidat je postal župan 
in kmalu pozabil na enega od 
svojih podpornikov. Tuša naj
brž to niti ni zelo motilo. A 
ko je pred dvema letoma ob
činsko zemljišče, kjer je bil 
nekoč svinjski sejem, raje kot. 
njemu prodal francoskemu 
trgovcu, se je tako razbesnel, 
da je sedež podjetja hotel pre
seliti v Ljubljano. 

In kaj se ve o zasebnem živ
ljenju Mirka Tuša, ki se v jav
nosti noče pojaviti niti takrat, 
ko mu Celje podeli bronasti 
grb mesta ali ko Engrotuš raz
glasijo za najboljše hitro ra
stoče podjetje v državi? Da 
ima tri otroke, da je po naj
starejši hčerki Aneti poime
noval svojo prvo blagovno 
znamko in da je predan adre
nalinskim športom. 

JANJA INTIHAR 
Foto: GREGOR KATIC 

Dobre igrače na ogled 
v otroškem muzeju Her

manov brlog v Muzeju no
vejše zgodovine Celje so v 
torek odprli za ogled raz
stavo Dobra igrača, ob ka
teri se bo vse do konca leta 
vrstil niz spremljajočih pri
reditev. 

Do konca leta bo na ogled 
125 različnih igrač, najsta
rejše iz leta 1985, vsem pa je 
skupno to, da jim je poseb
na ocenjevalna komisija, ki 
jo vodi dr. Ljubica Marja-
novič Umek, podelila naziv 
»dobra igrača«. V Sloveniji se 
s tem nazivom ponaša okoli 
400 različnih igrač oziroma 
sklopov igrač, le desetina 
med njimi pa je domače iz
delave. V Celju je na ogled 
manjši del muzejske zbirke, 
večji del dobrih igrač pa jt 
zbranih na Pedagoški fakul
teti v Ljubljani, kjer se z nji
hovo uporabnostjo in funk
cionalnostjo spoznavajo bo
doče vzgojiteljice in učitelji
ce. 

Občasno razstavo dobrih 
igrač v Hermanovem brlogu 

bo spremljala vrsta spremlja
jočih prireditev, med njimi 
številne lutkovne in druge 
otroške igrice v tednu otro

ka do 5. oktobra ter strokov
na predavanja, delavnice in 
ustvarjalnice. Ob razstavi pa 
so v Muzeju novejše zgodo

vine Celje izdali tudi sprem
ljajoči katalog o dobrih igra
čah. 

IS, Foto: GK 

Prva pomoč 
na preverjanju 

v gozdovih na vrhu Šmo-
horja se je v soboto zjutraj 
zgodila huda delovna ne
sreča pri spravilu oziroma 
podiranju dreves, razlog da 
so imeli reševalci še več de
la, pa je bila nekaj kasneje 
še nesreča delavcev, ki so 
les s traktorjem spravljali 
v dolino. Delovni nesreči sta 
bili skrbno načrtovani, slu
žili pa sta za preizkus us
posobljenosti pripadnikov 
enot civilne zaščite iz enaj
stih občin zahodne Štajer
ske. 

Preverjanje usposobljeno
sti in znanja ekip prve pomo
či sodi med redne oblike de
la Uprave za obrambo Celje, 
na Šmohorju pa so ga pripra
vili v sodelovanju z regijskim 
združenjem Rdečega križa. 
Območnim združenjem RK 
Laško in Občino Laško. Za 

preverjanje usposobljenosti 
se je prijavilo 13 ekip iz ob
čin in večjih podjetij na Celj
skem. Po besedah Igorja Na-
raksa iz Uprave za obram
bo Celje je vseh enajst ekip, 
ki so prišle na Šmohor, po
kazalo veliko znanja, saj so 
bile v povprečju nekaj čez 85-
odstotno uspešne. Med eki
pami prve pomoči iz Sloven
skih Konjic, Mozirja, Šent
jurja, Laškega, Šmarja pri Jel
šah, Vojnika, Velenja, Zreč 
in Celja so se najbolj izkaza
li v ekipi GKN Atras iz Zreč, 
ki bodo Celjsko območje tu
di zastopali na državnem pre
verjanju znanja in usposob
ljenosti 12. oktobra na Igu 
pri Ljubljani. Za Zrečani se 
je na 2. mesto uvrstila ekipa 
Mestne občine Celje, tretji pa 
so bili Konjičani. 

I. STAMeČIČ 

Luknje v 
predoru 

Pri gradnji najdaljšega predora Trojane na avtocest
nem odseku Vransko-Blagovica je prišlo do poškodb 
predorske obloge - predor naj bi se na določenih mestih 
vgreznil tudi do enega metra. 

Zato so v predoru na ljubljanski zahodni strani (iz smeri 
Ljubljane proti Celju) ustavili dela in začeli izvajati sana
cije, medtem ko se dela na vzhodni strani nemoteno nada
ljujejo. Po pojasniUh predstavnikov Darsa se predor nika
kor ne poseda oziroma ruši, temveč gre za pogost pojav 
pri gradnji predorov zaradi zahtevnih geološko-tehničnih 
razmer. Težava je tudi v tem, ker izvajalec, italijansko 
podjetje Impresa Grasseto, trdi, da sanacijska dela v po
godbi niso bila predvidena. Kljub vsemu se po zagotovilih 
z Darsa gradnja predora Trojane časovno ne bo podaljša
la, s tem da bo ostala tudi vrednost projekta v okviru inve
sticijskega programa. Avtocestni odsek naj bi dogradili v 
letu 2005. US 

Družine se predstavijo 
Ali v vaši družini ustvar

jate likovna dela, se druži
na ukvarja s fotografira
njem? 

Ti vprašanji je slovenskim 
družinam zastavila Zveza 
družin, ki deluje pri Zvezi 
prijateljev mladine Sloveni
je. Vse, ki odgovarjajo pritr
dilno, vabijo k sodelovanju 
v letošnji prireditvi Družine 
se predstavijo, ki bo 8. no
vembra v Celju. Ob priredi
tvi pripravljajo razstavo li
kovnih del in umetniških fo
tografij, ki nastajajo v druži
nah v njihovem prostem ča

su. Vrh bo prireditev doži
vela z glasbenimi nastopi dru
žin in njihovih članov. Prija
ve do 15. oktobra sprejema
jo po telefonu (01) 2323-353 
ali (01) 2316-760, osebno pa 
se lahko prijavite tudi na na
slovu Zveza prijateljev mla
dine Slovenije, Miklošičeva 
16, Ljubljana. Organizatorji 
vabijo, da prijavam priloži
te posneto zvočno ali video 
kaseto, če vas zanima družin
ski nastop z recitacijo, ple
som ali petjem, izdelke za 
razstavo pa predstavite z opi
som in fotografijo. BS 
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Minister za zdravje dr. Dušan Keber je v ponedeljek obiskal celjsko bolnišnico In se pogovoril z vsemi v spor vpletenimi stranmi. 
Ugotovil je, da bo odločitev sveta zavoda težka in opozoril, da so spremembe v organizaciji dela zdravnikov tako v celjski kot v drugih 

bolnišnicah v Sloveniji nujne. Kdor koli bo direktor, jih bo v prihodnjih mesecih moral speljati. 

I Dovolj je bilo 
I zdrah! 
Bečina zaposlenih v celjski bolnišnici si želi, da bi lahko svoje delo 
P opravljali v miru - Pacienti čutijo napetosti 

v celjski bolnišnici ni pravega 
miru že od sredine poletja, ko je 
direktor Samo Fakin z odlokom 
uvedel skrajšan delovni čas zdrav
nikov. Napetosti med njim in 
zdravniki so se naslednje mesece 
stopnjevale, spor je presegel meje 
razumnega in z glasnim odmeva-
njem v javnosti prenesel nemir od 
sprtih strani na vse zaposlene in, 
kar je najhuje, tudi na paciente. 

Strokovni direktor celjske bolni
šnice doc. dr. Radko Komadina je 
prejšnji teden z vso odgovornostjo 
zatrdil, da poteka strokovna dejav
nost v bolnišnici nemoteno, brez vsa
kršnih zapletov. Vseh 1500 zaposle
nih opravlja svoje delo profesional
no, zato ne prihaja do nikakršnih 
motenj, je poudaril. Strah, da v bol
nišnici ne bomo deležni ustrezne po
moči, je torej odveč, kar pa še ne 
pomeni, da ne bomo na svoji koži 
tako ali drugače občutili posledic 
spora med zdravniki in direktorjem. 

Spor se je, tudi zaradi prelaganja 
odločanja o zaupnici direktorju Sa-
mu Fakinu na seji sveta javnega za
voda Splošne bolnišnice Celje, ki 
jo je zahteval strokovni vrh bolni
šnice in tako rekoč vsi zdravniki, iz 
dneva v dan, iz tedna v teden krepil, 
izjave za javnost so zamenjale grož
nje, prijave groženj, ovadbe zaradi 
prijav... Ker se na primeru celjske 
bolnišnice na nek način določa me
ja med medicino in ekonomijo, se 
je vse bolj umazan spor znašel v sre
dišču slovenskega zanimanja. »Pre
daleč je šlo. Leta in leta smo s trdim 
delom gradili ugled bolnišnice, se
daj pa gre na hitro po zlu. Hudo nam 
je in prizadeti smo,« je ena izmed 
Značilnih izjav zaposlenih v bolni
šnici, ki pa v zadnjem času v skladu 
s pisnimi navodili ne smejo dajati 
'2jav za javnost. Tako rekoč vsem je 
skupna tudi želja, da bi bil v bolni
šnici že enkrat mir, da popustijo pri
tiski in da bi lahko povsem posvetili 
Svojemu vse prej kot lahkemu delu. 

»Strokovni kolegij glavnih medi
cinskih sester in odgovornih tehni-
ĵov bolnišničnih oddelkov in s lužb 
"iia jasno stališče. Opredelili smo 
Se za svojo stroko, za timsko delo 
"1 profesionalen odnos do sodelav

cev in bolnikov. Z gotovostjo lahko 
trdim, da delo na področju zdravs
tvene nege teče nemoteno,« je zatr
dila glavna sestra bolnišnice Duš
ka Drev. Varčevalne ukrepe sestre 
in ostali zaposleni (razen zdravni
kov) že dolgo čutijo na svoji koži. 
Presežnih ur, ki jih opravijo, na pri
mer ne dobijo plačanih, ampak jih 
morajo izkoristiti kot proste ure. Ker 
jih je za vse delo premalo, so obre
menitve še toliko večje. O tem glav
na sestra ne govori, a njene kolegice 
povedo, da je dela toliko, da ga še 
komaj zmorejo. Čeprav se skušajo 
povsem izločiti iz spora med direk
torjem in zdravniki, pa so ves čas med 
kladivom in nakovalom, pravijo. 

Ne v bolnišnico! 
»Strah me je, da bi morala v bol

nišnico. Ne vem, kako naj zaupam 
zdravnikom, ki jim gre po glavi vse 
drugo, samo bolniki ne.« Izjava, 
značilna za ljudi, ki spremljajo bol
nišnični spor preko medijev. Je res 
tako hudo, so čakalne dobe res dalj
še kot kdajkoli, so zdravniki ne
prijazni? 

Zorica Rozman, socialna strež
nica v domu ostarelih Velenje: »V 
celjsko bolnišnico redno sprem
ljam naše varovance. Vedno je tre
ba čakati. Kakšne štiri ure so kar 
normalne. Če koga poznaš, gre se
veda hitreje. Tako je bilo prej, ta
ko je tudi sedaj.« 

Aleš Pavič, natakar iz Celja: »Ča
kalo se je vedno. Mislim pa, da se 
vse dogajanje v bolnišnici pozna na 
zdravnikih. Do bolnikov so posta
li nestrpni, nekako živčni. Pozna 
se, da imajo druge skrbi.« 

Pavel Muhovec, upokojenec iz 
Celja: »Naj.rečejo kar koli, neza
dovoljstvo zdravnikov se v bolni
šnici pozna. Vse gre bolj počasi, 
kot je šlo včasih. Zdravniki hodijo 
noter in ven, stikajo glave, na vpra
šanja odgovarjajo nestrpno. To se 
prenaša tudi na bolnike.« 

O svojih izkušnjah in bojaznih 
so pripravljeni govoriti le redki. 
»Bojijo se javno povedati, ker lah
ko vsak trenutek potrebujejo po
moč zdravnikov,« je o tem v oddaji 
Tarča, ki je bila prejšnji teden na 

sporedu Radia Celje, povedala 
zdravstvena delavka Ana. Osnov
no skupno sporočilo vseh, ki so kli
cali v oddajo pa je bilo eno samo: 
sramota! 

Težka odločitev 
Sramoto v celjski bolnišnici lah

ko tako ali drugače konča samo svet 
javnega zavoda. Na prejšnji teden 
drugič prekinjeni seji so člani sveta 

Zorica Rozman 

Aleš Pavič 

Pavel Muhovec 
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sprejeli ugotovitveni sklep, da skup
na pot z direktorjem Fakinom ni več 
mogoča. Ugotovili pa so tudi, da zah
teva zdravnikov po razrešitvi Sama 
Fakina zaradi sprejete odredbe o 
skrajšanem delovnem času ne mo
re biti razlog za razrešitev. To pa bi 
lahko bilo neupravičeno predpiso
vanje zdravila eritropoetin. 

Zdravilo, ki je sicer vključeno v 
ceno dialize, so v bolnišnici pred
pisovali na recept v skladu z navo
dili direktorja, bolnišnica pa je na 
ta način od zdravstvene zavaroval
nice neupravičeno pridobila pre
ko 95 milijonov tolarjev. Člani sveta 
so ugotoviU, da je direktor nepo
sredno odgovoren za povzročeno 
škodo tako Zavodu za zdravstveno 
zavarovanje Slovenije kot celjski 
bolnišnici, ki bo morala poleg vr
nitve denarja, do katerega ni upra
vičena, plačati tudi kazen. Samo 
Fakin je s prekinitvijo seje prejšnji 

teden dobil možnost, da pripravi 
odgovor na to obtožbo. Odgovor 
je znan: »Sodni postopki, ki naj bi 
prinesli odločitev o tem, ali je bilo 
predpisovanje zdravila eritropoe
tin v Splošni bolnišnici Celje neza
konito ah ne, še ni končan.« Bolni
šnica je namreč v tožbi izpodbija
la ugotovitve nadzora, češ da so zdra
vilo predpisovali bolnikom v skla
du s pravili obveznega zdravstve
nega zavarovanja. Utemeljenost 
očitkov Fakinu o povzročitvi ma
terialne škode bolnišnici zaradi po
godbene kazni, ki še ni bila izreče
na, je torej v pristojnosti sodišča. 

Kako se je odločil svet zavoda na 
nadaljevanju seje včeraj popoldne, 
do zaključka redakcije še ni bilo 
znano. V dobro bolnišnice in bol
nikov upamo, da se je odločil. Ta
ko ali drugače. 

MILENA B. POKLIC 
Foto: GREGOR KATIC 

Polna čakalnica bolnišnične poliklinike. Želje pacientov so preproste: da bi bili čim
prej na vrsti in da bi jim nudili kar najbolj strokovno pomoč. Prijaznost zaželena. 

Grožnje s pištolo brez 
pištole 

Samo Fakin je zaradi krive obdolžitve ovadil štiri zdravnike: 
dr. Radka Komadino, Miodraga Vlaoviča, Jožeta Robido in 
dr. Gorazda Lešničarja. Ti so namreč prejšnji teden proti njemu 
vložili ovadbe, v katerih so navedli, da se čutijo ogrožene, ker 
imajo dokaze, da ima Samo Fakin orožje in orožni list. Kot je že 
v petek povedal Fakinov odvetnik v tej kazenski zadevi, Aleš Ma
ček, potrdilo upravne enote Trbovlje, od koder je Fakin doma, 
dokazuje, da po njihovih evidencah nima niti orožja niti orožne
ga lista. Takrat je tudi zatrdil, da Fakin ne razmišlja o vložitvi 
ovadbe, češ da mu ne gre za maščevanje. Čez vikend so se stvari 
očitno spremenile. Navsezadnje se je tudi orožje spreminjalo iz 
dneva v dan - iz konkretne pištole je postala beseda, iz besede pa 
sporočilo po telefonu. 

Grožnje so občutili tudi nekateri člani sveta zavoda. Javno je o 
njih spregovoril in vložil ovadbo Zdene Podlesnik. Po telefonu 
so mi grozili, naj pazi, kako bo sprejemal odločitve, če hoče 
zvečer najti družino doma. 
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Branje, enostavni 
računi in umivanje zob 

»To, kar je bilo storjeno otrokom, je barbarsko,« pravi Janez Štiglic, predsednik Društva ukradenih otrok, 
ki se bodo v soboto srečali v Celju 

»Ukradeni otroci je pravzaprav 
ponesrečeno ime, ker nismo bili 
ukradeni, pač pa smo bili areti
rani in poslani v taborišča. Star
še, predvsem očete, so večinoma 
postrelili, matere odpeljali v 
Auschwitz, kjer so le redke pre
živele,« pripoveduje zgodbo svo
jega otroštva predsednik Društva 
ukradenih otrok Janez Štiglic iz 
Nazarij. 

»Vrsto let je ostalo nerazčiščeno 
oziroma se je posploševalo, da so 
otroke odpeljali v Nemčijo na prevz
gojo', mi pa dopovedujemo, da ni
smo bili na nikakršni prevzgoji,« 
trdi Janez Štiglic, ki so ga v Nem
čijo odpeljali iz Bočne. Pri spod
njih Novšekovih so bili poleg oče
ta in matere trije sinovi - najstarej
ši Lojz ter dvojčka Janez in Franc. 
»V času aretacij sva bila z bratom 
stara 4 leta - odpeljali so nas 15. 
avgusta 1942.« 

Veliko ste se poglabljali v zgo
dovino. Zakaj je sploh prišlo do 
aretacij? 

Avgustovske aretacije na Štajer
skem so bile reakcija na ponovno 
oživitev partizanskega odporniške
ga gibanja. Tem 
aretacijam so 
botrovali dolo
čeni nemški 
ukazi, ki so jim 
sledile smerni
ce, kako ravna
ti z aretiranci: 
vse starejše moš
ke in druge, ki 
jim je bila doka
zana posredna 
udeležba v od
poru proti oku- "̂ 
patorju, je treba postreliti, vse dru
žinske člane zajeti, ženske in dru
žinske člane starejše od 18 let od
peljati v Auschvvitz, otroke pa po
slati v posebna taborišča. Še prej 
so nas zbirali v »ulovitvenih tabo
riščih«. 

Od kod ime ukradeni otroci? 
Prve množične aretacije so bile 

v začetku avgusta. 10. avgusta 1942 
so skupine zajetih odpeljaU v ta
borišča, otroke so odpeljali v 
Frohnleiten v Avstrijo, torej bara

karsko taborišče ob Muri. Sredi av
gusta je sledila druga množična are
tacija. Te skupine so bile v taboriš
ča oziroma Frohnleiten odpeljane 
20. avgusta. Mlade taboriščnike je 
Stane Terčak poimenoval »ukradeni 
otroci«. Do konca vojne so bile še 
štiri množične akcije, vendar dru
žin niso več ločevali. Ti nesrečniki 
torej niso več ukradeni otroci. 

Stari ste bili 4 leta - se spomnite 
teh dogodkov? 

Ne v tolikšni meri, da bi lahko 
napisal življenjepis tega obdobja. 
Se pa spominjam posameznih tre
nutkov, ki so še posebej impresiv
no vplivali na doživljanje. Spom
nim se, kako smo stali sredi dnev
ne sobe, pripravljeni na odhod. To 
je bil za vso družino, še posebej za 
mamo, strahoten šok. 

Ste vi oziroma domači vsaj prib
ližno slutili, kaj vas čaka? 

Taborišča še niso bila znana. Ven
dar je bil oče aretiran že 8. julija, 
poslan v celjski Stari pisker, nato v 
mariborske zapore in spet nazaj v 
Celje, kjer so ga 15. avgusta ustre
lili. Ustreljen je bil skupaj s 95 tal
ci, vendar ta izraz nerad uporab

ljam, saj niso bi
li talci, temveč 
obsojenci. 

Ste v taboriš
ču ostali z bra
toma? 

V Frohnleit-
nu, ki se je štelo 
kot prehodno ta
borišče in ni bi
lo namenjeno sa
mo otrokom, 
smo ostali sku-
paj do 18. sep

tembra, ko so nas prvič razdrli in 
poslah v različna taborišča. Teh je 
bilo 8 in tu se je začela »vzgoja«. 
Kar naprej so nas premeščali, dlje 
kot je vojna trajala, bolj so tabo
riščnike iskali za delovno silo. Si
cer življenje ni bilo tako strogo in 
kruto kot v drugih taboriščih, ker 
smo bili namenjeni za druge stva
ri. Izredno sem se bal za brata, konč
no je bil edini, ki mi je ostal... 

Omenili ste, da so bili otroci na
menjeni za druge stvari. Katere? 

V počastitev spomina bo v 
soboto, 5. oktobra, ob 10. urî  
posebna prireditev v Narodnem 
domu v Celju, po koncu pa bo 
v Muzeju novejše zgodovine 
odprtje spominske razstave na 
temo ukradenih otrok. Tam bo
do predstavili zloženko, poleg 
tega pa bodo prebrali poslovil
no pismo na smrt obsojenega, 
torej očeta ukradenega otroka.| 

Vsakega, ki ga niso obsodili na 
smrt, so izkoriščali kot manjvred
no bitje - mnogim je poznan naci
stični rentabiUtetni račun, po ka
terem je bilo treba manjvredna bitja 
izkoristiti do konca. Torej tudi otro
ke pripraviti in izkoristiti. Ne uči
ti otrok logičnega razmišljanja, ker 
tega niso zmožni, temveč jih nau
čiti samo branja, enostavnih račun
skih operacij in skrbi za umivanje 
zob. Oh, seveda smo v lagerju obi
skovali šolo, vendar razumljivo 
brez pravih učiteljev. 

Koliko se je v praksi uveljav
ljal koncept »nadljudi«? 

Himmler je v navodilih še pose
bej poudaril, da z rasno čistimi ne 
smejo ravnati enako kot z drugi
mi, manjvred
nimi. Vendar je 
bilo z dobro ra
sno oceno v na
ši skupini malo 
otrok. Šlo je 
predvsem za 
najmlajše, ki so 
jih vzeli, da so 
sploh preživeh. 
Spomnim se nemške generalke, ki 
je izbrala dojenčka, ki ni ustrezal 
rasnim idealom, se ji je pa prepro
sto zasmilil. V skupini je bilo naj
več 12 takšnih otrok. 

Kateri trenutki so se vam še po
sebej globoko zarezali v spomin? 

Vsak dan smo se morali postro-
jiti, vodja pa je poklical enega iz
med otrok, naj gre z njim v pisar
no. Vsak je nazaj prijokal, saj so 
mu navadno povedali, da je umrl 
kdo od najbližjih. Ta strah, kdaj 
bo kdo poklican, se je globoko za
rezal v otroške duše. Ali trenutki, 
ko je vodja pripovedoval, kako so 
ljudje na Spodnjem Štajerskem 

neumni, da se upirajo, saj jim Nem
ci hočejo samo dobro... Vedno sem 
razmišljal, kako je mogoče, če so 
tako dobri, da so ustrelili očeta, da 
ni mame... 

Ste vedeli, kaj se dogaja v voj
ni? 

Šele proti koncu, ko so nad Nem
čijo začela leteti zavezniška letala, 
ko so sledila bombardiranja in se 
je našel kdo, ki je kaj povedal. Spre
menil se je tudi režim, saj sta na
dutost in oholost malo pojenjali -
takrat smo začeli upati, da bo kmalu 
konec. 

Kdaj ste se vrnili domov? 
Večina ukradenih otrok se je po 

vojni vrnila, nekatere so iskali preko 
humanitarnih organizacij, nekate

ri so umrli, za ne
katerimi pa seje 
izgubila vsaka 
sled. Z bratom 
dvojčkom sva se 
v Bočno vrnila 
konec julija, brat 
Lojz pa septem
bra. Mama je 
umrla, zato sta 

za nas skrbela mamin brat in teta 
Berta, ki je bila že prej moja varuš
ka. 

Vam je bila kot vojni siroti priz
nana posebna skrb? 

Ta zgodba je poglavje zase. Ma
ma ni bila priznana kot vojna žr
tev, kmetija je bila zelo majhna, 
vendar tako velika, da nismo bili 
upravičeni do kart. Kaj bi otroci 
lahko pridelali? Mamini starši si za
radi drugih ljudi niso upali poseči 
in nam pomagati. Obstajala je or
ganizacija AFŽ, ki naj bi skrbela 
za vojne sirote, vendar te skrbi ni
sem čutil. 

Torej ste težko živeli? 

Milo rečeno, da. Spomnim se, da 
smo pri sosedu, ki je imel mlin, mleli 
fižol in potem iz te moke poskušali 
speči kruh. Še tako lačni tega kruha 
nismo mogli jesti, saj bil je trd k o t 
iz mavca. Vendar pomanjkanja ni
sem tako silno občutil. Mogoče m i 
je taborišče v toliko letih dalo n e k e 
vrste utrjenost, da sem lahko živel 
naprej. Ker sem v tistem obdobju 
doživel nekaj res lepega - to je ob 
čutek svobode. Ta me je navdiho
val, sicer ne evforično, vendar s e m 
ga nosil globoko v sebi. 

Takrat ste bili godni za šolo.., 
Za to so bile slabe možnosti, p o 

leg tega pa v šoU ni bilo pravega č l o 
veka, ki bi me vodil. Niti mi ni po
sebej koristilo, da sem se smilil dru
žini, ker sem toliko pretrpel. Naj
pomembneje je bilo, da sem se izu
čil poklica in tako prišel do kruha. 
Šele kasneje se je začelo pravo šola
nje. Postal sem profesor industrij
ske pedagogike - metodološka smer, 
Šolal sem se na Reki, največ pa s e m 
poučeval v srednji šoli v Štorah. 

Ukradeni otroci ste se po vojni 
ponovno srečali... 

Prvo srečanje je bilo leta 1961 v 
Celju, pripravil pa ga je Bernard 
Skok. Sledila je 10-letna prekini
tev, leta 1972 pa smo se ponovno 
zbrali in ustanovili začasen odbor. 
Prepričani smo bih, da bo odbor 
samo začasen, potem pa smo ugo
tovili, da ne moremo razrešiti od
prtih stvari, posebej za otroke, ki 
so bili v taboriščnem času mlajši 
od 15 let. 

Se je z osamosvojitvijo Slove
nije stanje spremenilo? 

Zaradi potreb in pogojev smo se 
lahko organizirali kot društvo. Lah
ko rečem, da so zakoni dokaj do
bri, smo pa presenečeni nad njiho
vim uresničevanjem: zakon je spre
jet, se pa ne izvršuje. Če pogleda
mo odškodnine, se nam zdi nera
zumno, da je vlada najtežjim žr
tvam vojnega nasilja, tu misUm 
koncentracijske taboriščnike, za
pornike in ukradene otroke (po n a 
ših ocenah gre za 1.800 ljudi) od
tegnila drugi del gotovinskega i z 
plačila le zato, ker dobijo taiste žr
tve iz humanitarnega sklada pomoč 
v manjšem znesku, pa še tega pla
čuje druga država. Zato se mi n e 
kateri smilijo, saj nimajo niti mi
nimalne psihološke zadostitve, ne 
smem pa reči, da ni nič - je renta, 
dodatno zdravstveno zavarovanje.-

Ukradeni otroci se pripravljate 
na sobotno srečanje, kjer boste 
med drugim predstavili tudi zbor
nik... 

Zbornik smo izdali ob 60-letni-
ci, zasnovan pa je na tragičnih do
godkih v družinah ukradenih otrok-
Hoteli smo povedati, kdo smo, k 
sodelovanju smo povabili tudi dru
ge. Zbornik je oblikovalo več av
torjev, prvič pa bo predstavljen ^ 
soboto v Mestni četrti Dolgo poljS' 
torej v četrti, kjer je bilo takratno 
ulovitveno taborišče. Sicer na Do'' 
gem polju krajevni praznik slavijo 
v spomin ukradenih otrok, vods; 
tvo in krajani pa so praznik vz^l' 
zelo spoštljivo. 

URŠKA SELIŠNlĴ  

V skupini ukradenih otrok 
je bilo 600 otrok, večina s Spod
nje Štajerske, nekaj iz kamniš
kega okolja ter Gorenjske. Po 
mnenju mnogih so bila tabo
rišča perfidnejša in strašnejša 
kot streljanje talcev. 
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Namizne dogodivščine 
Celjan Blaž Kuder trenutno prvi na svetu v igri kart Gospodar prstanov - Igra se je pri nas dobro prijela 

Saj poznate Gospodarja 
prstanov: hobit Frodo Bag-
jjns mora v Gori Pogube 
pičiti prstan moči, en pr
stan ki vsem vlada, saj bi 
jj drugače Sauron, uteleše
nje Zla, podjarmil vse svo-
t)odne narode, torej vilince, 
ikrate in ljudi. In kot prav 
jotovo veste, je našo malo 
deželo kakšnih petdeset let 
pO izidu knjige zajela ma
fija, najbrž posledica filma 
Gospodar prstanov: Bra
tovščina prstana, delno pa 
ludi zaradi fenomena 
Harryja Poterja. Eden 
stranskih produktov tega 
navdušenja je tudi Lord of 
tjie Rings, strateška namiz
na igra s kartami. 

Gre za tako imenovani 
TCG, trading card game, to
rej igro s kartami, namenje
nimi trgovanju. Enak princip 
kot pri pred časom popular: 
aem Magic: the Gatheringu. 
Igralec nakupi zavojčke, ki 
psebujejo naključne karte, te 
pa nato izmenjuje z drugimi 
igralci, da si sestavi kupček 
po svojem okusu. In ga seve
da prilagodi svojemu načinu 
igre. Cilj je preprost: potreb
no je zmagati. To pa igralec 
stori tako da s svojo drušči
no, torej frodom Bagginsom 
in njegovimi pomočniki, pre
potuje pot čez devet regij, ob 
tem pa skuša s svojimi tem
nimi silami, torej zlikovci iz 
knjige in filma, nasprotniku 
preprečiti, da stori isto. 

Igra je drugačna in zato bolj 
zanimiva od podobnih, ker 
ikrati nadziramo tako dobre, 
Kot tudi slabe fante. Med po
tezo dobrih fantov, oziroma 
druščine, plačujemo določe
no število žetonov za čara-
nje in raznovrstne nakupe, te 
žetone pa nato uporabi tem
na stran nasprotnega igralca 
za rekrutacijo svojih spak, ki 
ovirajo druščino na njenem 
potovanju. V naslednji pote
zi pa stanje seveda obrne, in 
tako naprej. 

Tekmovanja večinoma po
tekajo na dveh nivojih: prvi 
je seveda namenjen izključ
no zabavi in se dogaja za do
mačo (ali prijateljevo) mizo, 
flrugi pa je turnirski. Ta je 
seveda bolj zanimiv zaradi 
•iiočnejše konkurence, poz
namo pa več formatov igre. 
Najbolj priljubljena sta boo-

ster draft, kjer iz kupčka na
ključnih kart igralci izbira
jo po eno, ostale pa si v kro
gu podajajo, dokler nima 
vsakdo svoj kupček, ter sea-
led, kjer dobi igralec začet
ni zavojček z množico kart 
in še dva dodatna, mala za
vojčka (oz. boosterja), iz te
ga pa si nato ustvari kupček, 
s katerim misli zmagati. 

Takšne igre so v ZDA po
pularne že dolgo časa, v na
še kraje pa jih je pripeljal rav
no prej omenjeni Magic. Po
navadi so sestavljene prebri
sano, saj so lahke za začeti 
in težke za popolnoma ob
vladati. Roko na srce pa gre 
ponavadi za to, da porabiš ve
liko denarja za nakup moč
nih kart, ki ti omogočajo zma
go na različnih turnirjih, pač 
v formatih, kjer uporablja 
igralec vnaprej pripravljen 
kupček kart. Te zmage ti pri
našajo točke in tako napre
duješ po lestvici, nekako kot 
pri tenisu. 

Celjan v 
svetovnem 

vriiu 
Našemu someščanu Blažu 

Kudru je uspelo zasesti prvo 
mesto. Na svetu. Sicer pra
vi, da bo sedaj na lestvici malo 
padel, saj na evropskem pr
venstvu v Amsterdamu ni 
imel sreče, vendar bo med 
približno 14.000 registrira
nimi igralci ostal v samem 
vrhu. In si na kakšnem od pri
hodnjih turnirjev nedvomno 
priboril nove točke - še po
sebej upa na dober izid v 
nemškem Essnu. Blaž pravi, 
da so Slovenci kar dobri igral
ci, pa tudi igra se je dobro 
prijela, najbolj pa ravno v Ce
lju in na obah. Sam se uk
varja z igro, ki je izšla neka
ko vzporedno s prvim delom 
filma, že od samega začetka, 
torej od novembra 2001. Igro 
rade volje predstavi katere
mukoli slušatelju, ki ga pač 
ta magični svet privlači, po
leg tega pa dostikrat tudi so
di na različnih turnirjih. Je 
tudi tako imenovani produ-
cent Champion, torej eden od 
teh ljudi pri nas, ki se ukvar
ja s promocijo te igre. Malo 
pa se jezi na zastopnika za 
prodajo v Sloveniji, torej La
ser plus, saj po razprodani 

prvi ediciji niso nakupili no
vih in je te treba iskati v so
sednjih državah. 

Da bi omogočili lažji raz
voj in igranje te in podobnih 
strateških iger pri nas, pa se 
Blaž in nekateri kolegi tru
dijo ustanoviti društvo ljubi
teljev. Zaenkrat pa kar kot po
samezniki pripravljajo vsa
ko soboto popoldne turnirje 
v prostorih celjskega Kljuba 
in seveda vabijo vse, ki jih 
takšna namizna zabava zani
ma, da se jim priključijo. Po
leg te igre se namreč tam od
vijajo še mnogi namizni bo
ji: od iger s kartami se poleg 
Gospodarja še vedno igra Ma
gic ter malo novejši Star Wars. 
Razen tega pa se na mizah od
vijajo epski spopadi v svetu 
Warhammer, tu in tam celo 
v Mage Knightu, čedalje več 
privržencev pa se ukvarja tudi 
z igro Dungeons & Dragons 
(D&D), dedkom vseh teh na
miznih pogruntavščin, ki 
drugje po svetu vlada že kak
šnih trideset let. 

Igre brez icart 
No, dogodivščine v svetu 

VVarhammerja so razmero

ma blizu omenjenim igram 
s kartami. Razlike so sicer 
globoke, a še vedno gre za 
strateško igro, le da karte na
domestijo kovinske ali pla
stične miniaturice, element 
nepredvidljivosti pa ohranja 
kocka. Tudi magija je še ved
no močno prisotna, svet, ki 
pa je vržen v stalni konflikt 
med silami reda in kaosa, do
brega in zla, skratka, črno-
beli svet, pa je nujna stalni
ca takšnih iger. 

Najpopularnejša različica 
Warhammerja pri nas je 
znanstveno - fantastični 40k, 
ki forsira borbe na nivoju čete 
ah, v res velikih spopadih, 
odreda. Torej se spopade ne
kaj vodov bojevnikov s pod
poro. Bitke trajajo ponavadi 
kar cel večer, včasih celo več 
dni. Druga igra v svetu War-
hammer, ki se je vsaj v Celju 
posebej dobro prijela, pa je 
Mordheim, kjer se različne 
tolpe borijo za prevlado v uni
čenem mestu. Te bitke pa se 
dogajajo na nivoju voda, to
rej igralec nadzira kakšnih 
deset figuric, ki dobivajo ce
lo izkušnje in tako postajajo 
čedalje nevarnejše. Ti spopadi 

so malo krajši kot pri 40k, 
vendar vseeno potrebujemo 
nekaj ur za igro. Za igranje 
potrebujemo ustrezne figu
rice, veliko mizo, na katero 
postavimo teren, ravnilo, ki 
ima po možnosti oznake v co-
lah, ter množico (vsaj kak
šnih dvajset) d6. Mimogre
de, d6 je oznaka, ki se v tej 
in sorodnih igrah uporablja 
za šeststrano (torej povsem 
običajno) igralno kocko. Ob
stajajo tudi bolj eksotične va
riante, na primer d4, dlO, 
dl2 in celo d20, vendar se te 
kocke (oziroma piramide, 
dodekaedri in ostalo) upo
rabljajo predvsem v D&D. 

iVieseci igranja 
D&D niso strateške igre, 

marveč jih uvrščamo v žanr 
igranja fantazijskih vlog, ozi
roma role-playing game 
(RGP). Razlika je predvsem 
ta, da sodeluje nekaj igral
cev več (kakšnih osem), 
poanta pa ni v boju, ampak 
v pustolovščinah, ki jih ti 
igralci -oziroma njihovi li
ki - doživljajo. Tako si vsak 
igralec izbere raso, ki ji pri
pada in poklic, nato pa s tem 

hkom potuje po daljnih de
želah in izpolnjuje naloge, 
ki liku prinašajo izkušnje in 
te ga izboljšujejo. Da ne bi 
bilo pomote, rasa v tej igri 
ne pomeni črnce, belce in 
azijate, ampak ljudi, orke, 
polovičnike, vilince in po
dobna pravljična bitja. Tu
di poklici niso v smislu ko
vača ali lončarja, saj bi ta 
dva le malo opravila proti 
mogočnemu zmaju. Za druš
čino si tako raje omislimo 
poklic bojevnika, čarodeja, 
zmikavta ali zdravilca - in 
še mnoge druge. 

Osrednji del je pustolovš
čina. Te niso vnaprej priprav
ljene, oziroma so včasih le 
nakazane. Sproti si jih na
mreč izmišljuje gospodar 
temnice, oziroma dungeon 
master (DM), igralec, ki je 
v igri »bog in batina«. On 
druščini na pot pošilja tru
me orkov, on sestavlja dvor
ce, mesta, luknje in temni
ce, on določa zaklade in iz
kušnje, skratka - vse. Dun
geon master, oziroma njego
va domišljija je svet, v kate
rem se igra dogaja. In v njem 
druščina aktivno sodeluje, 
tako, da DM ni sovražnik 
druščine , pa tudi ne zavez
nik. Še najbližje bi bil nara
vi, z njeno močjo zdravlje
nja in uničevanja, divjosti in 
spokojnosti. In da, takšne pu
stolovščine ne moreš konča
ti v enem dnevu, ponavadi 
pa tudi v nekaj tednih ne. Vsaj 
kakšen mesec potrebujete za 
tovrstno reševanje princesk, 
najdaljše igre pa bojda tra
jajo že več let. 

Iskreno povedano so vse tri 
igre le zelo komplicirane ver
zije Črnega Petra, človek ne 
jezi se in šaha. Temu ustrez
no pa nudijo tudi toliko več 
zabave. 

GREGOR 
STAMEJČIČ-GRIZLI 

Foto: TRIARTES 

Svetovni prvak v težki kategoriji Gospodar prstanov Blaže Kuder (desno) pri svoji najljubši igri. 

V padlem mestu Mordheim se vilinci upirajo pobesnelemu navalu Skavenov, ljudl-podgan. Gospodar temnice ščuva zle orke v igri Dungeons and Dragons na nič hudega slutečo druščino. 



8 REPORTAŽA 

»Ženo sem dobil za sto dinarjevfi 
Prva štalca zakoncev Jazbec iz Celja je bila majhna soba v nekdanji Majdičevi hiši - Zlato slavje pri svetem Jožefu 

v petdesetih letih skup
nega življenja sta zakon
ca Albina in Janez Jazbec 
doživela veliko lepega in ne
malo grenkega. Njuna 
skupna pot je kot mozaik, 
ki, zložen košček za košč
kom, daje podobo vsega ti
stega, kar udejanja lepo in 
plemenito zakonsko zvezo, 
okronano z zlato poroko. 

Zlata poroka je bila štiriind
vajsetega avgusta v Celju, naj
prej v občinski poročni dvo
rani, zatem v cerkvi svetega 
Danijela, družabni del pa pri 
svetem Jožefu, ko se je zbra
lo več kot trideset sorodni
kov in prijateljev. Vsi so ji
ma zaželeli predvsem zdrav
ja. Da ničesar drugega ne po
trebujeta, pravita tudi sama 
slavijenca, ki so ju nekega 
davnega dne za vselej pove
zale - solze. 

Odšel brez 
besed 

Bilo je pred dobrimi pet
desetimi leti, ko je Albina 
živela pri svoji teti. Albinin 
oče je padel v partizanih, ko 
ji je bilo devet let, mamo je 
izgubila pri dvanajstih. Ne
kega dne, ko je Albina se
dela za mizo in si brisala sol
ze, je prišel na obisk Janez. 
Prisedel je in poslušal, kaj 
se je mladenki hudega zgo
dilo. Potem je brez besed 
vstal in odšel. Čez kratek čas 
se je vrnil s stotakom v ror 

ki, rekoč: »Tule imate, vse 
sem vam uredil.« In Albini 
so zasijale oči. V roki je dr
žala bankovec za tedanjih sto 
dinarjev, s tem pa se je za
čela zgodba, ki še traja. In 
zakaj je Albina jokala? Po
trebovala je nove čevlje in 
ker ni imela denarja, ga je 
pri prodajalcu zanjo založila 
soseda. A denarja ni bilo od 
nikoder, z dolgo pričakova
no službo in plačo pa tudi 
nič. Janez je prišel v pravem 
trenutku, stopil po denar in 
v hipu odpihnil Albinin 
problem. »Vidite, tako sem 
za sto dinarjev dobil neve
sto in ženo,« se rad pošali. 
Dogodek, Jci smo ga opisah, 
se je odvijal v nekdanji Maj
dičevi hiši v celjskem delav
skem naselju Gaberje. 

Življenje na 
dvanajstih 
kvadratih 

Zbližalo ju je sočutje. Al
bina in Janez sta prijatelje
vala tri mesece, ugotovila, da 
se imata rada in da sta za sku
paj, ter se poročila. Kar kma
lu sta si v Majdičevi hiši iz
borila sobo in zaživela sku
paj na dvanajstih kvadratnih 
metrih. V sobi so bili poste
lja, raztegljiv divan, miza in 
jeklen štedilnik. Čez dan je 
bil divan zložen ob mizi, zve
čer je bilo treba mizo odmak
niti in divan spremeniti v za
konsko ležišče. Nobene kor. 

palnice, stranišče »na štr-
bunk« je bilo skupno. V Maj
dičevi hiši je bilo osem sta
novanj. Kriza za stanovanja 
je bila takrat zelo huda. In 
sploh je bilo življenje v ti
stih povojnih časih težko. 

Čez leto dni sta se razvese
lila prvorojenke, hčere Tat
jane. Ko je bila stara dve le
ti, je dobila sestrico Miro. Še 
vedno so živeli na dvanajstih 
kvadratih, vse do leta 1959. 
Janez je bil delavec v Libeh, 
Albina je bila nekaj let do
ma, nato se je zaposlila v ta
kratni tekstilni tovarni Jelka, 
podružnici Topra. Tudi za 
službo so bili to hudi časi. 

Leta 
preseljevanj 
v letih utesnjenosti in po

manjkanja sta napisala nešte
to prošenj za večje stanova
nje in prišla do spoznanja, 
da kdor čaka, dočaka. Dru
žina se je preselila v kletno 
stanovanje s kuhinjo in sobo 
na Skalni kleti. V tem času 
se je družini pridružil še en 
otrok, sin Albinine sestre, ki 
je živela v Bosni, v kasnejših 
letih pa še številni rejniški 
otroci. 

Spet selitev, tokrat v pro
storno Libelino stanovanje in 
potem še v Selce v staro hišo, 
ki sta jo Jazbečeva obnovila. 
Nastopili so lažji in lepši ča
si, a denarja je bilo še vedno 
premalo. In potem delo v tu

jini, v Nemčiji, kamor se je 
družina preselila. Z blagosta
njem pa je prišla bolezen, po
sledica AJbininega devetletne
ga trdega dela. V tem času je 
v Celju na Lavi rasla nova sta
novanjska hiša. Leto 1977 so 
se vrnili v domovino. 

Leta za 
spomine 

Lani je tudi Janeza dole
tela bolezen, premagal je 

težke operacije, danes se 
mu zdravje lepo popravlja. 
Oba uživata zasluženi po
koj, se razveseljujeta obi
skov vnukov Sebastjana, 
Suzane, Petra, Renate in 
pravnuka Blaža ter uživata 
na sprehodih z repatim 
ljubljenčkom pekinezerjem 
Čino. Tudi vrt je mesto za 
preživljanje lepih trenut
kov in oživljanje spominov. 
»Najini prvi dve desetletji 

sta bili res zelo težki, po 
tem pa se nama je odprlo,« 
pove Albina, Janez pa, za
radi diete, ki se je mora dr
žati, doda: »Najprej nimaš 
kaj jesti, ko imaš vsega do
volj, pa ne smeš.« Oba pa 
se zavedata, da sta vse te
žave premagala z naveza
nostjo, popuščanjem, med
sebojnim razumevanjem -
in ljubeznijo, seveda. 

MARJELA AGREŽ 

Zlatoporočenca Janez in Albina Jazbec. 
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Stojnice so se kar šibile pod različnimi dobrotami, kot pravi trgovci pa 
so polzelski gostitelji vso svojo ponudbo najprej ponudili v pokušino. 
Posledica je bila, da so skoraj iz vsake košare ali vreče sramežljivo 
kukale salame, klobase, pecivo, med, žganje... Najbrž ni treba posebej 
omenjati, da bi pred vsak izdelek lahko dodali pridevnik »domače«. 

Člani Društva zeliščarjev Velenje so obiskovalcem za pokušino ponujali čaj, za spoznavanje njihovega dela pa šopke, sestavljene iz bazilike, mete, 
timijana..., tako da je šopek kar zadišal po zdravju. Društvo, ki vključuje 60 članov iz cele celjske regije, deluje peto leto in se ponaša z lastnim 
zeliščnim vrtom, ki so ga uredili na Grilovi domačiji v Vinski Gori. Gre za obliko ekološke kmetije, kjer gojijo 35 vrst zdravilnih zelišč, kmalu jih bo 
enkrat več, zeliščarjem pa se bodo pridružili čebelarji. V goste bodo vabili predvsem otroke, ki bodo lahko spoznavali uporabo, pridelavo in 

učinkovitost zdravilnih zelišč, saj v društvu želijo, da bi čimveč ljudi pridelovalo zdravilne zeli in tako čim manj uničevalo naravo. 

Šopek, ki diši po zdravju 
Koga je častila občina Polzela? - Od pokušine do nakupa dobrot s kmetij - Med kmečkimi lepotci in slovensko vojsko 

Sejem na Polzeli so uradno odprli malteški konjeniki, ki so s zastavami naznanili 
prihod kočije s podžupanom Stankom Novakom in zakoncema Žnidar, županom 
Ljubom in predsednico TD Alenko. Kasneje se je na kočijo povzpelo še veliko 

obiskovalcev, ki so si Polzelo ogledali med konjskim galopom. 

Gneča obiskovalcev, ki se je v sobotnem 
dopoldnevu gnetla med stojnicami na 4. sej
mu Dobrote s kmetij na Polzeli, je dokazo
vala, da ljudje vse bolj cenijo živila, pridel
ke in izdelke, ki nastajajo oziroma jih pri
delujejo na kmetijah. 

Sejemsko pašo za oči so pripravili člani Turi
stičnega društva Polzela z Alenko Žnidar na 
čelu. K sodelovanju so pritegnili več kmetij z 
okolice Polzele, Andraža, Podvina, Založ..., pa 
tudi več društev, ki so se predstavljala z izdel
ki svojih članov. Gobarji so sproti pekli mamlji
ve gobje jedi, obiskovalci so poskušali ocvirko-
vo mast, kekse ali bučkin štrudel, ogledovali 
prepeličja jajca ali ob pomoči Društva pode
želske mladine Polzela spoznali, kako so v pre
teklosti ribali zelje in ličkali koruzo. Za dodat
no dobro voljo so poskrbeli v polzelski občini, 
ki je »častila« golaž, tako da so obiskovalci za
dovoljno ugotavljali, da so bile Dobrote s kme
tij preprosto odlične. Ob tem je treba vedeti, 
da je bil sejem pripravljen brez odvečne kra
me, plastike in kiča, ki v nekaterih krajih tako 
radi zmotijo in zasenčijo lepo okrašene stojni
ce z bogato ponudbo. 

U. SELIŠNIK 
Foto: T. TAVČAR 

Za polzelsko šolo je svojo moč dokazovala Slovenska vojska. Na sejmu so pred
stavili del vozil 1. brigade, ki je med najbolj popularnimi. Obiskovalci so lahko 
zlezli v ameriško protioklepno vozilo in se z njim tudi malce popeljali, častniki so 
razlagali tehnične podrobnosti drugih vozil in pripomočkov, dogajanje pa je 

nadziral še službeni pes v spremstvu vojaške policije. 

Na stojnici polzelskih šolarjev so nastajala strašna strašila, predstavljali so se taborniki, otroci pa so 
predvsem za otroke pekli tudi palačinke. Šola je itak duša kraja, na Strašiljadi pa so učenci sproti izdelovali 
številna strašila in strašilke. Šolarji so že med sejmom kmete, ki bi potrebovali pomoč pri odganjanju ptic, 
povabili k nakupu izdelkov iz slame. Šlo je za blagovno menjavo, saj so kmetje strašila odkupili s krompirjem, 

kostanjem ali kruhom, šolarji pa si bodo z izkupičkom pripravili piknik. 

Svojevrstna, malce odmaknjena od osrednjega dogajanja, je bila razstava traktorjev oldtimerjev, ki so v lasti 
Emesta Obermajerja s Polzele. Obermajer se ponaša z najstarejšim slovenskim oldtimerjem, traktorjem z letnikom 
1941, ki na podobnih razstavah v zadnjem času osvaja vsa prva mesta. Predstavil je devet traktorjev, doma pa jih 
ima še nekaj. »Če imaš veselje in znanje, ni težko ustvariti podobne zbirke,« je povedal ponosni lastnik. Vsi traktorji 
so usposobljeni za vožnjo, čeprav, priznava Obermajer, je odkup in obnova kmečkih lepotcev dokaj drag konjiček. 
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Triglav bo tudi po iVadi 
Direktor celjske območne enote Zavarovalnice Triglav Ivan Mirnik ne verjame v črne scenarije - Zaradi omajanega 

zaupanja že nastaja škoda 

v prejšnji številki Nove
ga tednika ste lahko prebra
li mnenja vodilnih ljudi ne
katerih pomembnejši pod
jetij na Celjskem o vojni med 
državo in Zavarovalnico 
Triglav, tokrat pa objavlja
mo še pogovor z direktor
jem celjske območne enote 
Triglava Ivanom Mirni-
kom. Kot izkušen zavaro
valniški »maček«, ki je v 
tem poslu že 32 let, in to ves 
čas v Celju, je prepričan, da 
se bo vojna razpletla v ko
rist Triglava. 

»Menim, da se bodo poli
tiki vendarle streznili in po
zitivno vplivali na potek do
godkov. Vsi si želimo, da se 
medijska vojna čim prej kon
ča, odgovorni na obeh stra
neh pa sedejo za skupno mi
zo. Po moji oceni bo ustav
no sodišče kmalu sprejelo 
končno odločbo, na osnovi 
tega pa bo stekel postopek 
lastninskega obUkovanja, kar 
je tudi jabolko spora vseh do
gajanj v zadnjih mesecih. Pre
pričan sem, da bo Triglav z 
vsega tega izšel še močnejši. 
Škoda je le, da zaradi trenut
nih dogajanj mirujejo projek
ti, ki jih ima zavarovalnica 
na območju nekdanje Jugo

slavije in na Češkem. Zaradi 
tega ne bomo izgubili samo 
mi, ampak cela Slovenija,« 
opozarja Ivan Mirnik. 

Kako zapletanje zadeve 
Triglav čutite v poslovanju 
vaše območne enote? Da je 
vse tako, kot je bilo doslej, 
najbrž ne morete trditi. 

Seveda je odločitev agen
cije za zavarovalni nadzor 
povzročila vehko nemira tudi 
na Celjskem. Lahko bi že go
vorili o gospodarski škodi, 
saj pri sklepanju pokojnin
skih zavarovanj nismo več ta

ko uspešni. V podjetjih na
mreč čakajo, kaj se bo zgo
dilo. 

Kljub temu ste do zava
rovancev ves čas zelo po
mirjujoči. 

Vsem zavarovancem lah
ko z vso odgovornostjo za
trdim, da zaradi vsega, kar 
se dogaja s Triglavom, ne bo
do imeli nobene škode. Da 
bo zavarovalnica nemoteno 
izpolnjevala vse svoje obvez
nosti, ne glede na to, kdo bo 
njen lastnik in upravljavec. 
Zavarovalnica Triglav je na

mreč v letih, odkar je Slo
venija samostojna, ustvari
la preko 186 milijard tolar
jev zavarovalno tehničnih re
zervacij, kar s finančnega vi
dika pomeni izredno viso
ko varnost. Poleg tega dela
mo po mednarodnih standar
dih kakovosti in imamo ze
lo dobre strokovne kadre. 
Vsaka bojazen, da bi se lah
ko danes ali jutri zgodilo kar
koli pri obvladovanju tve
ganj, je torej odveč. 

In če bo zavarovalnici 
vendarle odvzeta licenca? 
Kaj lahko v tem primeru re
čete zavarovancem? 

Osebno menim, da do te
ga ne more priti. Odvzem li
cence bi povzročil veliko gos
podarsko škodo. Tudi zato, 
ker ima Triglav finančne na
ložbe v vseh bankah. Če pa 
agencija odredbe ne bo umak
nila, se bo gotovo umaknila 
naša uprava in zavarovalni
ca bo dobila novo začasno 
vodstvo. Ker imamo dovolj 
strokovnjakov, zamenjave ne 
bodo vplivale na poslovanje. 

Bi z upravo padli tudi vsi 
vodilni ljudje v območnih 
enotah? 

Kadrovske spremembe v 
Ljubljani gotovo ne bi pov

zročile kadrovskih spre
memb v enotah. Sicer pa je 
treba vedeti, da bo lastnin
sko preoblikovanje zavaro
valnice vsekakor povzroči
lo velike kadrovske premi
ke. Ko bo prihodnje leto za
kon začel veljati, bo na pr
vi skupščini izvoljen nov 
nadzorni svet, ki bo imeno
val novo upravo. Na takšne 
spremembe se že priprav
ljamo. 

Kako se bo po vašem raz
pletlo lastninjenje zavaro
valnice, ki je pravzaprav 
srž vseh sedanjih proble
mov? 

Vsekakor drži, da lastni
njenje traja že predolgo. Za
radi tega je marsikdo poza
bil, kako težko pot je preho
dil Triglav. Delničarji, ki so 
takrat vstopili z denarnimi 
vložki, so zelo veliko tvega-
U. Vedeh so za izgubo, a so 
kljub temu zaupali v podjet
je in njegove kadre. To zau
panje bi moralo biti sedaj bo
gato obrestovano. Še pred 
dvema letoma je bilo državi 
popolnoma vseeno, kako po
sluje Triglav, ki pa je v mi-, 
nulih letih nenehno poveče
val kapital in posloval z do
bičkom. 

Nada Klemenčič je javno 
objavila svojo plačo. Koli
ko zaslužite vi? 

Mojo plačo odreja pred
sednik uprave, znaša pa ne
kaj manj kot 500.000 tolar
jev neto. To pa ni najvišja 
plača v območni enoti. Ker 
imamo zelo dober motiva
cijski sistem, imajo mnogo
krat uspešni zavarovalniš
ki zastopniki višjo plačo od 
direktorja. In je tako tudi 
prav. 

Kolikšen je vaš lastniški 
delež v Zavarovalnici Tri
glav? Drži, da imate nekaj 
čez sto delnic? 

Ta podatek ne drži več. 
V lasti imam še 52 delnic. 
Enaindvajset sem jih kupil 
v dvanajstih letih iz nagrad 
ob koncu poslovnega leta, 
za nakup preostalih 31 pa 
sem najel posojilo. Imel 
sem še 54 delnic, prav ta
ko kupljenih s posojilom, 
ki pa sem jih opcijsko že 
prodal, ker nočem, da bi o 
meni govorili kot o velikem 
delničarju zavarovalnice. 
Pri prodaji sem zaslužil le 
toliko, da sem lahko pokril 
obresti. 

JANJA INTIHAR 
Foto: GREGOR KATIC 

Dobiva Izbira 
najboljšega soseda? 

Laščani bodo lahko izbirali med dvema nakupnima centroma - Izbira in 
Mercator kmalu najbližja soseda 

Načrti, da trgovsko podjet
je Izbira Laško na območju 
ob regionalni cesti Celje - Laš
ko, med Petrolovim in Ininim 
bencinskim servisom, zgra
di velik nakupni center, so 
stari že nekaj let. Zajeti so tudi 
v prostorskih dokumentih 
laške občine, v katerih je južni 
del tega območja prihranjen 
za širitev Zdravihšča Laško. 
In prav v tem predelu naj bi 
Mercator pred kratkim od za
sebnika odkupil dobrih pet ti
soč kvadratnih metrov zem
ljišča in se z gradnjo nakup
nega centra približal Izbiri. 
Kot najbližji, vprašanje pa je, 
če tudi kot najboljši sosed. 

»Potrošniki se moramo krat
koročno veseliti dejstva, da je 
poslovni sistem Mercator v Laš
kem kupil zemljišče in name
rava pri nas zgraditi velik na
kupni center. Za kupce je to z 
vidika konkurence dobrodoš
lo. A ne moremo se strinjati z 
načinom, kako je Mercator pri
šel do zemlje. Zakaj občina ali 
zdravilišče nista uveljavila 
predkupne pravice? In sprašu
jemo se, kaj to pomeni za Izbi
ro Laško, se ji obeta prevzem? 
Kaj bo s Kmetijsko zadrugo Laš
ko, ki je Izbiri pomemben do
bavitelj?« se ob tem v imenu 
občinskega odbora SLS spra
šuje Boštjan Pražnikar. Pre

pričan je še, da bi bila konku
renca dveh trgovcev za Lašča-
ne dobrodošla le kratkoročno, 
na daljši rok pa od rivalstva tu
di kot kupci ne bi imeli kori
sti. 

V službi za odnose z javnost
mi poslovnega sistema Merca
tor nam v začetku tedna ni us
pelo dobiti podrobnejših infor
macij o tem, kakšen nakupni 
center in kdaj naj bi začeli gra
diti v Laškem. Potrdili so, da 
so zemljišče pred kratkim res 
kupili, z gradnjo pa bodo za
čeli, ko bodo pridobili vsa po
trebna soglasja. V laški občin
ski upravi z županom Jožetom 
Rajhom na čelu s prihodom 
Mercatorja v mesto še niso sez
nanjeni. »Sredi poletja nas je 
nepremičninska agencija za
prosila za potrdilo o statusu 
zemljišč v katastrski občini De-
bro in ob izdaji potrdila smo 
tudi pojasnili, da gre za območ
je, ki je po našem prostorskem 
načrtu predvideno za širitev 
zdraviliške dejavnosti,« pravi 
župan Raj h in dodaja, »če bo 
na tej zemlji kdo hotel graditi 
nakupni center (ali kar koli dru
gega, kar ne bi bilo namenje
no za širitev zdraviliške dejav
nosti), bo moral najprej pred
lagati spremembe načrta in če 
bodo občinski svetniki tem 
spremembam naklonjeni, bo 

treba speljati ustrezen posto
pek - od izdelave ureditvenega 
načrta kot izvedbenega akta do 
končnega sprejema odloka, s 
katerim bi »uzakonili« te spre 
membe.« 

In očitki, da občina ni izko-
ijstila predkupne pravice? »Ce
na za zemljišče je bila tako vi
soka, da je ne mi ne Zdraviliš
če Laško preprosto nismo zmo
gli. Denarja v proračunu ni do
volj,« je kratek župan Rajh. 

Izbira ne 
odstopa 

v Izbiri Laško o tem, da do
bivajo za bodočega najbližje
ga soseda prav Mercator, urad
no še nič ne vedo. Direktor Ivan 
Grobler pravi, da od svojih na
črtov ne odstopajo. Svoj nakup
ni center bodo začeli graditi leta 
2004. »Do konca meseca se bo
mo dogovorili glede površin, 
namenjenih prodaji posamez
nih blagovnih skupin, sledila 
bo izdelava idejne zasnove in 
zatem projekta, najkasneje do 
konca leta 2003 pa bomo pri
dobili vsa potrebna dovoljenja.« 

V Izbiri imajo za gradnjo 
centra odkupljenih blizu 17 ti
soč kvadratnih metrov potreb
nih zemljišč in prav dejstvo, 
da so si v prostorskem načrtu 
že pred časom zagotovili sko

rajda edini primeren prostor 
za gradnjo večjega nakupne
ga centra na območju mesta, 
je morda Izbiri Laško doslej 
narekovala smelo vztrajanje v 
tem, da ostanejo samostojni. 
Izbira, ki je lani ustvarila za 
2,5 milijarde tolarjev skupnega 
prihodka in v primerjavi z le
tom poprej povečala čisti do
biček na okoU 40 milijonov 
tolarjev, je namreč edino slo
vensko trgovsko podjetje, ki 
se poslovno ne povezuje z več
jimi sistemi. S svojimi trgovi
nami v celoti obvladujejo laš
ko občino, manjši tržni delež 
pa imajo še v Sevnici. Po (neus
pešnem) poskusu prevzema s 
strani Mercatorja konec leta 
1999 je delniška družba v ce
loti v lasti Izbire; 60 odstot
kov delnic imajo v rokah no
tranji delničarji, od preosta
lih 40 odstotkov, ki jih je druž
ba v svojem imenu takrat od
kupila, pa so jih po letošnji 
skupščini delničarjev četrtino 
umaknili, četrtino razporedi
li v sklad lastnih delnic, glede 
preostalih delnic pa se mora
jo do konca leta odločiti, ka
ko in kaj. »Razmišljamo, da 
jih ponudimo strateškim prat-
nerjem, te pa vidimo med na
šimi dobavitelji!« je kratek 
Grobler. 

IVANA STAMEJČIČ 

•PiyA KRATKO 
Praga s certifikatom 

Hčerinska družba celjskega Kovintradea v Pragi je pred 
kratkim pridobila certifikat kakovosti, kar je redkost 
med hčerinskimi družbami slovenskih podjetij na vzhodu. 
Kovintrade Praga je pomemben prodajalec in uvoznik 
slovenskih izdelkov, predvsem s področja metalurgije, 
kupce v srednji in vzhodni Evropi pa oskrbuje tudi s 
steklom in tekstilom. Na Češkem veliko sodelujejo z 
avtomobilsko industrijo, ki pa zaradi izvozne usmerje
nosti zahteva visoko kakovost storitev. V Kovintradeu 
so prepričani, da bodo zaradi certirikata lahko še bolj 
utrdili odnose z dosedanjimi češkimi partnerji, lažje pa 
bodo pridobili še druge kupce v tej in tudi v sosednjih 
državah. 

Kaltenberg do leta 2010 
v Jadranski pivovarni, ki je od leta 2000 v lasti Pivovarne 

Laško, bodo tudi v prihodnjih letih izdelovali pivo Kalten
berg Pils. Direktor pivovarne v Splitu Tomaž Udrih in gene
ralni direktor nemške družbe Konig Ludvvig International 
princ Luitpold Bavarski sta namreč pred dnevi podpisala 
dogovor o nadaljevanju sodelovanja do leta 2010. V Jadran
ski pivovarni, ki zaposluje 279 ljudi, polnijo bavarsko pivo 
od leta 1995, zaradi dobre prodaje na hrvaškem trgu pa so 
se v Laškem odločili, da sodelovanja med družbama ne bo
do prekinili. 

Atke ni več 
Po dobrih deserih letih je v torek zaprla vrata menjalnica 

Atka, ki je bila ena najstarejših in tudi najbolj uspešnih 
zasebnih menjalnic v Celju. Kljub močni konkurenci je svoje 
čase na mesec zabeležila tudi do 10 tisoč obiskov. Kot je 
povedal lastnik Srečko Šrot, se je za ukinitev menjalnice 
odločil, ker so pri Mohorjevi družbi, kjer je imel v najemu 
poslovne prostore, odpovedali najemno pogodbo. Ker se i 
menjalništvom ne misli več ukvarjati, je drugemu podjetju 
predal tudi posle v velenjski poslovalnici. 

V prisilki tudi Jurmes 
Stečajni senat okrožnega sodišča v Celje je sprejel sklep o 

začetku prisilne poravnave v šentjurskem podjetju Gruda-
Jurmes in za prisilnega upravitelja imenoval Branka Djor-
jeviča. Rok za prijavo terjatev je 27. oktober, v upniški od
bor pa so bili imenovani Mesarstvo Šentjur, Emonina farma 
Ihan, celjsko podjetje Bormak trade in Uduč Branko iz Dobja-
V Jurmesu je zaposlenih 106 ljudi, podjetje pa naj bi zašlo ̂  
krizo zaradi podedovanih slabosti prevzete Grude in težav s 
klavnico. 
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Piran za deiavsice 
odpravnine 

Odpuščeni preboldski tekstilci naj bi odpravnine dobili v štirih delih -
Tovarna ima težave s kupci 

Tekstilna tovarna Prebold, \ 
U je julija letos prestala pr- • 
vi del prisilne poravnave, ni- ^ 
ma denarja, da bi 148 odpuš- • 
cenim delavcem izplačala j 
odpravnine. Likvidnostne i 
razmere v podjetju so dokaj < 
težke, pravi generalni direk
tor Vinko Žohar, zato bi 120; 
milijonov tolarjev, kolikor; 
znaša vsota vseh odprav-i 
nin, lahko zagotovili le 
prodajo počitniških zmog-; 
Ijivosti v Piranu ter nekate-, 
rih strojev. Delavci bi denar i 
dobili v štirih obrokih, zad
njega bi jim izplačali šele ju
lija prihodnje leto. ^ 

Odpuščeni delavci bi od-^ 
pravnine morali dobiti že ob j 
odhodu iz podjetja. Ker se to' 
jiizgodilg, je celjska qbmoč-J 

na organizacija svobodnih sin
dikatov v njihovem imenu 
vložila kolektivni ugovor. Re
zultat »protesta« je bila ob
ljuba vodstva tovarne, da naj 
bi delavcem 20. septembra 
dali vsaj del odpravnine, a se 
to ni zgodilo. Prejšnji teden 
pa je Vinko Žohar sindika
tu poslal dopis, v katerem 
predlaga, da bi izplačilo od
pravnin razdelili v štiri ena
ke obroke. Prvega bi izpla
čali 30. oktobra, zadnjega pa 
šele devet mesecev kasneje. 

Žohar pojasnjuje, da ima 
tovarna precejšnje težave z 
likvidnostjo, saj je bila proi
zvodnja v poletnih mesecih 
zaradi različnih vzrokov 
zmanjšana, še dodatni uda
rec pa jim je zadalo podjetje 

Levee, ki je naročilo in tudi 
prevzelo velike količine no
gavic, računov pa ni plača
lo. Dolg poskušajo sedaj iz
terjati s pomočjo sodišča. Ker 
pa so za Levee ustavili tudi 
vso proizvodnjo, se je zmanj
šal tudi obseg dela. Denarja 
je torej manj, s tistim, kar 
imajo, pa je treba plačevati 
osnovne surovine, da sploh 
lahko delajo. 

Celjski sindikalisti na Žo-
harjev predlog še niso odgo
vorili, so pa konec minulega 
tedna bili nanj hudo jezni. Pi
smo s predlogom o obročnem 
plačevanju odpravnin so na
mreč iz tovarne poslali tudi 
vsem odpuščenim delavcem, 
vendar v njem niso zapisali, 
kolikšna odpravnina pripada 

posamezniku in koliko bo 
znašal posamezni obrok. O 
tem, je bilo zapisano v dopi
su, naj se delavci pozanima
jo kar v sindikatu. Nastala je 
zmeda, telefoni so zvonili kot 
za stavo, vendar na Gledališ
ki 4, kot je pojasnil Forto Turk, 
takšnih podatkov nimajo. 
»Uprava ravna zelo čudno, saj 
dobro ve, kakšne so njene ob
veznosti. Mi moramo skrbe
ti samo za to, da vse poteka 
po zakonih. Čeprav je obve
stilo o izplačilu odpravnin 
pravno-formalno spomo, smo 
odpuščenim delavcem pripo
ročili, naj počakajo do kon
ca oktobra. Če denarja takrat 
ne bo, bomo pač primorani 
tožiti podjetje.« 

JANJA INTIHAR 

Kdo nagaja 
celjskim pekom? 
Poslovanje Klasja po sedmih letih pozitivno - Septembrske plače spet po 

starem 
I Zadnje dni se o celjskem 
Klasju piše več, kot si želi 
uprava tega podjetja. Minu
li petek je namreč neznani 
pošiljatelj uredništvom ne
katerih časopisov poslal in
terno obvestilo o neizplača
nih plačah, ki sta ga repre
zentativna sindikata v Klas
ju namenila le svojemu 
članstvu. Zaradi nekaterih 
navedb se je, kot poudarja 
predsednik uprave Matjaž 
Pavčič, v delu poslovne jav
nosti ustvaril vtis, kot da 
je Klasje tik pred stečajem. 
Sindikalnemu obvestilu je 
zato takoj sledilo nekoliko 
socrealistično obarvano 
sporočilo uprave, da sana
cijski ukrepi že dajejo prve 
sadove, da podjetje končno 
Posluje pozitivno in da bo-
^0 delavci spet dobili polne 
Plače. 

Matjaž Pavčič je prepričan, 
takšno (ne)načrtno obveš-

"̂ nje javnosti škodi sicer do
bremu sodelovanju uprave in 
sindikata, ki sta se že pred 
'^som dogovorila, da si ne 
'̂ osta nagajala in znižanja 
Plač ne bosta javno komen
tirala toliko časa, dokler iz
plačila spet ne bodo »normal
na« in dokler se do predloga 
^ tem, kako bodo delavcem 
^nili dolg, ne opredeli nad
zorni svet. 

Kot je znano, so v Klasju 
•̂ arca letos zaradi težkih lik-
^dnostnih razmer ob soglas
ij obeh sindikatov znižali 
Plače za 15 odstotkov. Po treh 
'̂ ^secih sta sindikata soglas

je umaknila, plače pa so še 
naprej ostale nižje, vendar le 
za 10 odstotkov. »Plače so naša 
interna stvar, zato mi ni niti 
najmanj všeč, da se vanjo 
vpleta tudi javnost,« pravi 
Pavčič. In kaj je bilo tisto, 
kar ga je v sindikalnem ob
vestilu najbolj zbodlo? »Kar 
so napisali, je njihova pravi
ca, zato vsebine ne želim ko
mentirati. Povem lahko le to, 
da so si mnogi naši kupci in 
dobavitelji tisti del obvesti
la, ki pravi, da bosta sindi
kata v primeru, da delavcem 
ne bodo vrnjene premalo iz
plačane plače, sprožila odš
kodninski postopek, oziro
ma, da predstavljajo neizpla
čane plače prednostno terja
tev v prisilni poravnavi ali ste
čaju, razlagali, da so razme
re v Klasju na robu prepada. 
To pa je daleč od resnice. 
Klasje namreč po sedmih le
tih spet posluje pozitivno, za
to smo se v upravi odločili, 
da umaknemo sklep o zni
žanju plač.« 

Zdaj se bodo v Klasju mo
rali še dogovoriti, na kakšen 
način bodo delavcem izpla
čali razliko na račun manj iz
plačanih plač za šest mesecev, 
ki znaša okrog 44 milijonov 
tolarjev. Sindikati in uprava 
sta že pred časom predlagala 
dve rešitvi - da se neizplača
ne plače spremenijo v lastniš
ke deleže ali pa naj lastniki 
podjetje dokapitalizirajo s 
svežim kapitalom. O obeh 
predlogih se bo prihodnji po
nedeljek izjasnil nadzorni 

svet, za zadnjo besedo pa bo 
seveda treba počakati na 
skupščino delničarjev. Pavčič 
pravi, da bolj podpira drugo 
pot, saj podjetje potrebuje de
nar tudi za tehnološko poso
dobitev proizvodnje in za iz
boljšanje tekoče likvidnosti. 
Kljub trenutno ugodnim po

slovnim rezultatom bo na
mreč sanacija Klasja trajala še 
najmanj pol leta. Podjetje je 
namreč še vedno obremenje
no z neproduktivnimi in ne
premišljenimi naložbami iz 
preteklosti. 

JANJA INTIHAR 
Foto: GREGOR KATIC 

Predsednik uprave Klasja Matjaž Pavčič je prepričan, da hoče nekdo 
v podjetju namerno porušiti socialni mir. 

i m , FINANCE 
Vrednostni papirji deiniškili družb 

Vrednostni papirji investicijsicih družb 

Tečajnica 

v tednu od 25.9.2002 do 1.10.2002 

Borzni indeksi 

na dan 1.10.2002 
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Ko vile postajajo strašila 
Meščanske vile na Kosovelovi 10 v Celju (še) niso razglasili za kulturni spomenik, z njenim propadanjem pa z 

zemljevida izginja neprecenljiv dokaz slovenske kulturne dediščine 

Ko je maja letos Mestni 
svet Mestne občine Celje 
razpravljal o razglasitvi 14 
objektov za kulturne spo
menike lokalnega pomena, 
je iz razprave in odločanja 
izvzel staro vilo v Kosove
lovi 10. Starejši občani se bo
do spomnili prelepe vile s ču
dovitim vrtom na nekdanji 
Ulici 29. novembra, mnogim 
mlajšim bo ostala v spomi
nu kot prostor, kjer je bil v 
kletnih prostorih smučarski 
servis. 

Med majsko razglasitvijo 
novih kulturnih spomenikov 
se v poplavi točk dnevnega re
da nihče, razen strokovnjakov 
iz Zavoda za varstvo kultur
ne dediščine (ZVKD) v Celju, 
ni vprašal, zakaj so vilo iz spre
jetega odloka izvzeli. Pa gre 
vendar za prvi primer v Ce
lju, ko »oblast ob takšnem 
predlogu ni prisluhnila mne
nju stroke,« je povedala Bran
ka Prime iz ZVKD. In zakaj 
se na odločitev mestnega sve
ta niso s protestom odzvali že 
prej in predlagali ponovno od
ločanje? Primčeva pojasnju
je, da so naročili strokovno 
ekspertizo, ki jo je opravila 
mag. Nika Leben iz Kranja, 
ki je magistrirala prav iz te
me meščanske vile 19. in 20. 
stoletja. Kot piše v svoji spo
meniško varstveni valorizaci
ji, je »Kosovelova 10 eden red
kih primerov takšnih eno-
stanovanjskih vil pri nas, ki 
nakazuje prehod iz historiciz-
ma preko secesije v moder
no, kar jo nedvomno uvršča 
med kulturne spomenike.« V 
celoti je ohranjen tudi dobrih 
2 tisoč kvadratnih metrov ve
lik vrt z ostanki vrtne arhitek
ture, ki še dodatno oprede
ljuje vilo kot reprezentančni 
objekt novonastalega meščan
skega sloja. Je tudi edina še 
ohranjena stavba na Sloven
skem s tipično angleško arhi
tekturo v notranjosti stavbe s 
tako imenovanim hallom. Vi
la je zato pravi primer »repre
zentančnega objekta novona
stalega meščanskega sloja,« pi
še Lebnova. 

Lastnica ne ve 
več, kaj 

Zakaj je predlagatelj odlo
ka, oddelek za družbene de
javnosti, ki ga vodi Željko Ci-
gler, objekt izvzel iz odloka? 

Cigler pojasnjuje, da so s tem 
ustregli prošnjam lastnice Kri
stine Ažman Tkalec. Ta si 
prizadeva, da bi prodala vi
lo, v kateri že dve leti nihče 
več ne živi. Ker v njej nima 
namena živeti, obnova vile pa 
bi bila po spomeniško vars
tvenih zahtevah izjemno dra
ga, lastnica preprosto ni več 
vedela, kaj storiti z vilo. Is
kala je nasvete, vilo ponujala 
v odkup preko nepremičnin
skih agencij, ponujala jo je v 
odkup občini, iskala je mož
nosti za obnovo... Razglasi
tev vile za kulturni spomenik 
bi še otežila prodajo vile in 
silno privlačne parcele, ki k 
njej sodi. Zato si zdaj priza
deva, da bi vilo podrh, sijaj
ne lokacije, ki je praktično v 
središču mesta, pa ne bi bilo 
težko prodati. 

Sicer pa je iz odgovorov na 
zastavljena vprašanja, kaj z 
vilo na Kosovelovi, razbrati 
predvsem, da postopek še ni 
končan in tudi končne odlo
čitve še ni. Po veljavnem za
zidalnem načrtu iz leta 1984 
je namreč območje »dolgo
ročno namenjeno za potre
be usmerjenega izobraževa
nja.« Iz občine tako sporo
čajo: »Ker so strokovne pod
lage, v katerih bodo upošte
vana tudi mpenja lastnikov. 
Uprave za zaščito naravne in 
kulturne dediščine RS, Mi
nistrstva za kulturo RS ter po
srednih in neposrednih sose
dov, še v pripravi, je bilo od
ločanje o razglasitvi omenje
nega objeta za kulturni spo
menik lokalnega pomena za
časno umaknjeno z dnevne
ga reda seje mestnega sveta.« 

Veljavni prostorsko-izved-
beni akti občine torej dolo
čajo ta prostor za rezervat 
srednjih šol, pri čemer v me
stu razmišljajo tudi o mož
nostih rušitve obstoječih ob
jektov v Kosovelovi ulici. Po 
teh načrtih bi lahko rušili vse 
hiše, razen vile v Kosovelovi 
10, ki je v registru kulturne 
dediščine občine. 

Žalostna dejstva v zgodbi 
meščanske vile so ta, da sto
ji v središču mesta in da sku
paj z vrtom predstavlja izjem
no lepo lokacijo, na kateri 
bi bilo mogoče marsikaj po
staviti. In drugo žalostno 
dejstvo je, da so lastniki ob
jektov, ki jih občine ali pa 
država razglasijo za kultur
no dediščino, na nek način 
kaznovani. Objekte je treba 
obnavljati, vzdrževati, more
bitni kupci se bojijo ostrih 
zahtev strokovnjakov... 

Pa vendar bi lahko bila vi
la, pravi Branka Prime, sko
raj idealen objekt za kakšne
ga celjskega petičneža, kakr
šnih bojda ne manjka. Očit
no pa ti iščejo drugačne loka
cije in drugačno arhitekturo 
za svoja razkošna domovanja. 

Čudovit 
prostor za dva 

bloka 
Ali je bil le pritisk lastni

ce, ki ga velja v celoti razu
meti, tisti, ki je povzročil umik 
objekta iz maja sprejetega od
loka o razglasitvi kulturno
zgodovinskih objektov lokal
nega pomena? Težko verjet
no, čeprav vsi potrjujejo prav 
to informacijo. Zdi pa se, da 
gre v resnici bolj za mestne 
načrte, ki po eni različici dol
goročno načrtujejo na tej lo
kaciji izgradnjo srednje (in 
višje?) šolskih zmogljivosti, 
po drugi pa izgradnjo dveh 
večstanovanjskih blokov, ki 
naj bi bila nekakšni vzorčni 
novodobni večstanovanjski 
mestni vili. Slednjo različico 
pripravlja RC Planiranje po 
naročilu ZPI, v sklopu pripra
ve osnutka sprememb in do
polnitev zazidalnega načrta 
Glazija. Ta načrt predvideva 
rušenje vile, ki bi tako za vse
lej izginila iz seznama kultume 
dediščine. In vse bolj se zdi, 
da so v ozadju zapletov z raz
glasitvijo vile za kulturni spo
menik, prav apetiti po veliki 
in lepi parceli sredi mesta. 

Na ZVKD se temu odločno 
upirajo in predlagajo ponov
no obravnavo na mestnem sve
tu. Pobudi se pridružuje tudi 
ministrstvo za kulturo. Stani
slav Mrvič, direktor Uprave 
RS za kulturno dediščino po
jasnjuje: »Vilo na Kosovelovi 
10 v Celju je dal leta 1912 zgra
diti arhitekt Alois Kaiser. Vi
la, ki je ohranila celovito po
dobo s slikovito, razgibano zu-
nanjščino in intaktno notranjš
čino, je redek primer takšne 
vile pri nas. Te lastnosti jo ned
vomno uvrščajo med kultur
ne spomenike.« 25. septembra 
so zato mestni občini predali 
predlog za ponovni postopek 
za razglasitev stavbe kot kul
turnega spomenika. 

DrŽava le 
pomaga 

Zakoni o varstvu naravne 
in kulturne dediščine v s Slo
venijo primerljivih državah so 
še ostrejši od našega. Pred
vsem pa so bolj dorečeni, kar 

zadeva finančne obveznosti dr
žave. Pri nas kulturno mini
strstvo zgolj sofinancira ob
novo objektov, ki so razgla
šeni za del narodove kultur
ne dediščine. In še to ne vseh, 
marveč le tiste, ki so izbrani 
na podlagi vsakoletnega raz
pisa. Ostalo breme obnove in 
vzdrževanja je na plečih last
nikov in lokalnih skupnosti. 
Predvsem od njih je odvisno, 
ali bomo pomnike naše zgo
dovine ohranili zanamcem. 
Stanislava Mrviča smo vpra
šali, ali je dejstvo, da je nek
do lastnik kulturno-zgodo-
vinskega objekta na nek na
čin kazen oziroma breme. 
»Najprej: če je lastnik kultur
nega spomenika tisti, ki uži
va tudi bonitete spomenika, 
ga trži in se z njim plemeniti, 
to ni kazen. Kot vsak lastnik 
pa je lastnik kulturnega spo
menika dolžan skrbeti za svo
jo lastnino. Spomenik mora 
varovati in ga ohranjati na 
lastne stroške. Če stroški vzdr

ževanja ali posegi v spome
nik zaradi njegovega varstva 
ali prenove presegajo običaj
ne stroške vzdrževanja, lah
ko lastniki zaprosijo za javna 
sredstva. Na ta način se mu 
seveda poveča vrednost nje
govega premoženja. Lastnik 
je upravičen do odškodnine, 
če se mu zaradi varstvenega 
režima poslabšajo pogoji za 
gospodarsko izkoriščanje 
spomenika in tega ni mogo
če nadomestiti z drugo dejav
nostjo v okviru varstvenega re
žima. Koliko denarja bo dr
žava lahko namenila za obno
vo kulturnih spomenikov, za
visi od odobrenega letnega pro
računa ministrstva za kulturo,« 
pojasnjuje Mrvič in dodaja: 
»Ministrstvo za kulturo vsako 
leto objavi javni razpis za zbi
ranje predlogov za (so) finan
ciranje prenove in restavrira-
nja spomeniških lastnosti na 
kulturnih spomenikih. Na raz
pis se lahko prijavo le lastniki 
oz. upravitelji kulturnih spo

menikov, ki imajo za obnovi' 
zagotovljena sofinancerska 
sredstva. V primeru kulturnih 
spomenikov, ki so v lasti občin, 
je delež sofinanciranja dolo
čen z zakonom o financiranju 
občin. Ministrstvo določi pro
gram sofinanciranja obnove 
kulturnih spomenikov na pod
lagi ocen in priporočil strokov
ne skupine za področje vars
tva nepremične kulturne de
diščine.« 

Na razplet zgodbe o nekdaj 
razkošni in ponosni stavbi na 
Kosovelovi 10 bo treba še po
čakati. Morda se bodo načrti 
v zvezi z njo jasneje izrisali ob 
naslednji obravnavi na mest
nem svetu, če bo do nje na pred
log ministrstva in ZVKD priš
lo. Upajmo pa, da bo dokonč
na odločitev padla kmalu, kajti 
vilo je že močno načel zob ča
sa in nujno je treba začeti vsaj 
postopke za njeno zaščito, Če 
že obnove ne. 

BRANKO STAMEJČIČ 
Foto: G.K. 

Vila na Kosovelovi 10 - spomenik ali le privlačna lokacija za nove bloke? 
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Otroci in starši naj 
se znajdejo sami? 

Denarja za večje število oddelkov podaljšanega bivanja ni, otrok zanje v celj
skih šolah pa vse več 

v nekaterih celjskih os
novnih šolah so se v minu
lih dneh ukvarjali s proble
mom, kako zagotoviti po
daljšano bivanje vsem ti
stim šolarjem, ki ga potre
bujejo. Zakon pravi, da naj 
bi šole omogočile podaljša
no bivanje učencem do 4. 
razreda osemletne osnovne 
šole, v devetletni pa do 6, 
razreda. Zaradi vse večjega 
zanimanja za te oddelke pa 
so se šole znašle v težavah. 

V Osnovni šoli Hudinja bi 
na primer potrebovali še en 
oddelek podaljšanega biva
nja, ki pa ga ministrstvo za 
šolstvo ni odobrilo. S prenov
ljeno šolo je tako prostora do
volj, denarja za učitelje pa 
premalo. V minulem šol
skem letu so imeli tri siste-
mizirane oddelke podaljša
nega bivanja. Na osnovi maj
ske in junijske ankete o inte
resu staršev po vključitvi 
učencev v te oddelke je šola 
ministrstvo za šolstvo prosi
la za odobritev dodatnega, 4. 
oddelka. V utemeljitvi so med 
drugim navedli, da struktu

ra učencev iz šolskega oko
liša kaže, da je potreba po 
varstvu učencev resnično ve
lika, saj gre v veliki večini za 
učence zaposlenih staršev iz 
mestnega okolja, v velikem 
številu iz strnjenih blokov
skih naselij. Tudi starši brez 
redne zaposhtve iščejo pri
ložnostna in druga začasna 
dela in to pomeni, da so otro
ci pogosto brez potrebnega 
nadzora, ustrezne učne po
moči in spremljanja v pro
stem času s strani staršev. 

Po ugotovitvah šolske sve
tovalne službe interes staršev 
po vključitvi otrok v odde
lek podaljšanega bivanja iz 

leta v leto narašča. Lani je bi
lo v Osnovni šoli Hudinja vanj 
vključenih 83 učencev od L 
do 4. razreda, letos se jih je 
prijavilo kar 105. 

Izkušnje šole in staršev o 
delu in rezultatih v oddelkih 
podaljšanega bivanja so po
zitivni, kar je posledica na
črtnega intenzivnega dela šole 
na tem področju. Učitelji v 
podaljšanem bivanju se vsa
ko leto menjajo ter v času, 
ko vodijo oddelek podaljša
nega bivanja, ne poučujejo. 
Ugotavljajo, da takšno delo 
zagotavlja stalen stik učite
ljev z delom v razredu in jim 
hkrati omogoča pregled nad 

potrebami otrok v času po 
pouku. Kot pravi ravnatelj Jo
že Berk, so nenazadnje tudi 
preko uspešnega dela v od
delkih podaljšanega bivanja 
dosegli opazne premike v iz
boljšanju učnega uspeha, de
lovnih navad in pripadnosti 
šoli. Prav tako so narediU tudi 
projekcijo kadrovskih potreb 
za naslednjih sedem let, ki 
kaže, da bi s četrtim oddel
kom podaljšanega bivanja 
lahko kadrovsko v celoti za
dostili sedanjemu številu za
poslenih na ŠoU. 

Žal ministrstvo za šolstvo 
ni dalo soglasja k oblikova
nju novega oddelka podaljša
nega bivanja. Predlagali so, da 
dajo pri vključevanju učen
cev v obstoječe tri oddelke 
prednost predvsem učencem 
1. in 2. razreda in da upošte
vajo možnost povečanja šte
vila učencev v oddelku v skla
du z odredbo o normativih in 
standardih. Prav tako je mi
nistrstvo z dopisom 28. av
gusta šoli izdalo soglasje za 
dodatno sistematizacijo delov
nega mesta učitelja podaljša

nega bivanja v obsegu 0,4 de
leža delovnega mesta, kar po
meni 10 ur tedensko ali 2 uri 
povprečno na dan. Po mne
nju ministrstva bi lahko šola 
s primerno organizacijo reši
la ta problem. 

Ravnatelj Jože Berk pravi, 
da bodo težave rešili tako, da 
bodo lahko učenci po pou
ku počakali v šoli, se morda 

pomudiU v knjižnici ali celo 
v oddelku podaljšanega bi
vanja. Lahko pa jih bodo starši 
tudi vključili v kakšen kro
žek, ki jih imajo veHko, v Tu-
ševo otroško šolo prostega ča
sa ali kakšno drugo obliko, 
za katero pa bodo starši se
veda morali plačati. 

SIMONA BRGLEZ 
Foto: G.K. 

V Osnovni šoli Frana Roša v Celju imajo pet oddelkov 
podaljšanega bivanja, ki jih financira ministrstvo za šols
tvo, ki je izdalo soglasje za dva dodatna oddelka za šol
sko leto 2001/2002, ker je šola začela z uvajanjem pro
grama devetletne osnovne šole. Pred tem je tudi ta šola 
imela tri oddelke podaljšanega bivanja. VII. Osnovni šoli 
v Celju so ministrstvo, kljub temu, da imajo devetletko in 
s tem dva oddelka podaljšanega bivanja več, prosili še za 
en dodatni oddelek, ki jim ga niso odobrili. Šola bo zato 
ukinila nekaj krožkov in tako rešila težave za 4. razrede 
devetletke, ki potrebujejo tri ure podaljšanega bivanja. 

Nov zagon za 
Celjsko kočo 

KAC najemnik koče - nove vlečnice bodo prepeljale dva
krat več smučarjev 

Cveto Kavka je s svojim podjetjem KAC 
novi najemnik Celjske koče. Izbran je bil 
na javnem razpisu, pogodba o najemu je 
že podpisana, kočo pa bo v upravljanje 
prevzel v naslednjih dneh. 

Kavka namerava začeti bolj počasi. Do zime 
bo opravil le najnujnejša vzdrževalna dela, v 
pogodbi pa so tudi opredelili, da se bodo o 
dolgoročnejšem najemu dogovorili po letu dni. 
Takrat se bosta upravljavec koče in smučišč. 
Zavod za urejanje parkirišč in gospodarjenje z 
javnimi objekti (ZPO) in podjetje KAC dogo
vorila o nadaljnjem sodelovanju ter dorekla, 
kaj vse bo potrebno za temeljito obnovo in v 
kolikšnem delu jo bosta sofinancirala. 

Nekako sramežljivo in z dobršno mero ok
levanja se torej odpira novo poglavje v razvoju 
Priljubljene celjske izletniške točke in novo 
^nastajajočega smučišča. Stvari se premikajo 
ûdi pri zagotavljanju boljše smučarske ponud

be. Prav te dni je ZPO namreč pričel namešča

ti dve novi vlečnici, ki bosta bistveno sodob
nejši od prejšnjih. Novi vlečnici in njuna po
stavitev bosta stali 42 milijonov tolarjev. 

Čeprav smučišč ne bo več in vlečnici po
stavljajo na enakih mestih, kot sta bili ob
stoječi, bodo zmogljivost prevoza podvoji-
U. Ker na smučišču že dve leti obstaja soUd-
na razsvetljava in ker so slednjič (z zajemom 
vode iz Savinje) rešili tudi problem umet
nega zasneževanja, se Celjanom pred nosom 
odpira novo privlačno popoldansko in ve
černo smučišče, še posebej, ker bodo še ne
koliko dodelali dovoz do smučišča preko 
Vipote. Že letos naj bi pripravili tudi prve 
tekaške proge od lovskega doma proti Vipo-
ti in če vreme ne bo tako neusmiljeno, si 
obetajo dobro sezono. Ta bi morala zagoto
viti vsaj 60 smučarskih dni (lani 42), da bi 
bilo tudi v bodoče smiselno razvijati novo 
smučarsko središče za Celjane. 

BRST 

Celjska trojka 
38-letni Tomaž Raznožnik, inženir ke

mijske tehnologije, zaposlen v celjski Cin
karni, je tretji županski kandidat v Celju. 

V boj za županski stolček, za katerega se 
bo potegoval z Bojanom Šrotom (SLS, Zele
ni, SDS) in Borutom Alujevičem (LDS), se 
bo podal kot kandidat Nove Slovenije - krš
čanske ljudske stranke v Celju. Svoj oziroma 
strankarski program vizije razvoja mestne ob
čine Celje bo predstavil na današnji novinar

ski konferenci, ko bo pojasnil tudi razloge, da 
se je kot član NSi spustil v boj za župansko 
mesto v Celju. Odločitev NSi za svojega kan
didata ni toliko presenetljiva, kot je presenet
ljivo dejstvo, da se je odločila za svojega kan
didata brez SDS, ki na državni ravni sicer sku
paj predstavljata Koalicijo Slovenija. Kot je 
znano, je celjska SDS podprla kandidaturo se
danjega župana Šrota. 

BS 

Na telovadbo v Gaberje 
1. oktobra so v Športnem društvu Ga

berje v Celju začeli z vadbo v novi sezoni. 
Z vpisom v posamezne sekcije bodo za
ključili 6. oktobra, do takrat pa pri vpisu 
velja 10-odstotni popust. Tlidi letos so pri
pravili več športnih delavnic za otroke in 
mladino ter program aerobike in progra
me za aktivno lepoto. 

Prvič po spomladanskem občnem zboru in 
volitvah se je srečal strokovni in izvršni odbor 
ŠD Gaberje, ki je sprejel program za novo se
zono ter imenoval osem projektnih odborov. 

Do konca leta bodo pripravili teden odpr
tih vrat s predstavitvijo dejavnosti in aktiv

nosti tudi za tiste, ki še niso člani ŠD Gaber
je, turnirje v balinanju, badmintonu in od
bojki. Sodelovali bodo na 3. kongresu špor
ta za vse, pripravih novoletno rajanje cici
banov, dneve zdravja in tečaj rolanja, naj
več pozornosti pa bodo namenili nadaljeva
nju obnove doma ter delovanju ob predvi
deni zapori Mariborske ceste. 

Predsednik ŠD Gaberje Metod Trebičnik 
je povedal, da so člani vodstvenih odborov v 
društvu prisotni vsak torek zvečer, informa
cije pa so možne tudi po telefonu 03-493-
03-93 oz. 03-493-03-94. 

TV 

Končno do pločnika 
Na igrišču v vasi Šmiklavž je bila v soboto velika 

slovesnost. Namenu so namreč predali nov pločnik, 
ki Šmiklavž povezuje z Ljubečno. 

Pločnik je celjska komunalna direkcija gradila v dveh 
etapah in dveh letih. Dolg je kilometer, širok 160 cm, 
vanj so vgradili vse komunalne vode od kanalizacije do 
instalacij za bodočo javno razsvetljavo, ki naj bi jo posta
vili prihodnje leto. Naložba je stala okoli 45 milijonov 
tolarjev. 

BS 
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Prijazna podoba 
mesta 

v petek so na slavnostni 
seji sveta Mestne skupno
sti Žalec proslavili praznik 
mestne skupnosti in 820-let-
nico Žalca, ob tej priliki pa 
so predstavili tudi fotomo-
nografijo mesta. 

Predsednik sveta Ernest 
Ramšak, ki je funkcijo prev
zel po lanskih nadomestnih 
volitvah, je spregovoril o ra
sti mesta, predstavil gospodar
ski položaj ter poudaril po
men številnih športno-rekrea-
cijskih, društvenih in kultur
nih dejavnosti. V Žalcu so naj
bolj zadovoljni s prenovo ne
katerih ulic, trudiU pa so se 

tudi za prijaznejšo podobo 
mesta. V prihodnosti načrtu
jejo gradnjo večnamenske 
športne dvorane, bazena ob 
hotelu in glasbene šole, še na
prej bodo obnavljali dvorec 
Novo Celje ter nadaljevali s 
pripravami za obnovo Šlan-
drovega trga. Poleg tega si bo
do prizadevali za ustanovitev 
gimnazije, predsednik sveta 
MS Ramšak pa je v govoru več
krat izpostavil dobro sodelo
vanje z žalsko občino in stro
kovnimi službami. 

Na seji so podelili tudi priz
nanja Mestne skupnosti Ža
lec, ki so jih prejeli Rudolf 

Janežič, Miroslav Lovrek, Dra
go Pirh, Silva Potočnik, An
dreja Turnšek in Ferdo Vinar-
nik. Grb mestne skupnosti so 
podelili Ivanu Kopušarju, Iva
nu Zotlu in SM Savinjski tr
govski družbi, posebej pa so 
se za sodelovanje zahvalili žal
skemu županu Lojzetu Pose-
delu. Ob jubileju, 820-letni-
ci mesta Žalec, so namerava
li izdati bogato fotomonogra-
fijo, vendar so se kasneje od
ločili za »knjigo v sliki«, ki je 
že naprodaj v knjigarnah, pra
vo fotomonografijo pa bodo 
izdali v prihodnjih letih. 

US, Foto: TT 

Predsednik MS Žalec Ernerst Ramšak izroča grb 94-letnemu Ivanu Kopušarju, mizarskemu mojstru, ki ga 
Žalčani poznajo po nepogrešljivem kolesu in tem, da še vedno rad prime v roke mizarsko orodje. Grb MS je 

Kopušar prejel za zasluge pri razvoju obrtništva. 

Polzeisici ribiči državni prvaici 
v Sladkem vrhu je na državnem ekip

nem tekmovanju ribičev upokojencev šti
ričlanska ekipa Društva upokojencev s Pol
zele zasedla prvo mesto. 

V ekipi so bili Drago Vrečar, Jože Oblak, 
Roman Ramšak in Marjan Haladeja. Poleg 
medalj, ki so jih prejeli posamezniki, so pol-
zelski ribiči prejeli pokal v trajno last in pre

hodni pokal. Sedaj imajo na Polzeli mož
nost, da prihodnje leto organizirajo držav
no tekmovanje upokojencev v športnem ri
bolovu. Prejšnji teden so imeli polzelski upo
kojenci tudi društveno tekmovanje v nabi
ranju gob, nabraU so jih kar 72 vrst in jih 
nato razstavili na medobčinski razstavi na 
Vranskem. TT 

Državni prvaki s Polzele. 

Kanalizacija if Preboldu 
in na Vranskem 

v občini Prebold so se pred 
kratkim lotili gradnje kana
lizacije v Dolenji vasi. Pro
jekt je zorel skoraj deset let 
in bi ga morali začeti reali
zirati, ko je bila preboldska 
KS še del nekdanje občine 
Žalec. Minuli teden je Pod
jetje za urejanje voda Celje 
pričelo tudi z gradnjo kana
lizacije na Vranskem. 

Preboldčani gradijo kana
lizacijsko omrežje v Dolenji 
vasi, ki je najbolj problema
tična, saj imajo krajani pre
cej problemov s triprekatni-
mi greznicami. Kanalizacij
sko omrežje se bo gradilo po
stopoma. Najprej bodo zgra
dili primarne vode, ki bodo 
pod cestiščem, in priključne 
jaške. Priključitev na omrež
je pa bo možna, ko bo dogra
jen glavni kanal. Investicijska 
vrednost je dobrih 100 mili
jonov tolarjev, k temu pa je 
potrebno prišteti še sredstva 
za izgradnjo čistilne naprave. 
Letos naj bi predvidoma do
gradili petino omrežja, ozi
roma toUko, da bo mogoče 
še pred začetkom zime sani
rati cestišča. Občani bodo za 
posamezen priključek v treh 
letih odšteli 800 eurov, k te
mu pa je potrebno dodati še 
stroške kanala od greznice do 
priključnega jaška. Tega bo
do pod nadzorstvom komu
nalnega podjetja lahko zgra-
diU porabniki sami. 

Na Vranskem delavci PUV 
Celje gradijo kanalizacijo na 
490 metrov dolgem odseku, 
z deli pa naj bi končali v ok
tobru. Investicija je ocenje
na na nekaj manj kot 18 mi
lijonov tolarjev, vir za finan
ciranje pa bo republiška tak

sa za obremenjevanje voda 
V teh dneh je vozni režim na 
območju Vranskega nekoli 
ko spremenjen, saj se mora
jo vozniki iz Celja na Vran
sko pripeljati iz trojanske 
smeri. 

DN, TF 

Izgradnja primarnega kanalizacijskega voda v Dolenji vasi. \ 

Sodelovanje 
čez mejo 

Urad za slovensko narodno skupnost 
pri Koroški deželni vladi in občina Nazar
je sta v petek pripravila dan čezmejnega 
sodelovanja, ki se je pričel s srečanjem 
predstavnikov Savinjsko-šaleške regije in 
Južne Koroške. 

Na srečanju so spregovorili o možnostih 
in perspektivah čezmejnega sodelovanja, si 
ogledali Muzej gozdarstva in lesarstva Vr-
bovec ter knjižnico v frančiškanskem samo
stanu, nato pa se na okrogli mizi pogovarja
li o slovenski manjšini in gospodarskem so
delovanju preko meje. V diskusiji, ki jo je 
vodil Vladimir Smrtnik, vodja urada za slo
vensko narodno skupnost, so sodelovali šte
vilni predstavniki gospodarstva z obeh stra
ni meje, ki so si izmenjali mnogo izkušenj 
ter se dogovorili za sodelovanje. Po okrogli 
mizi je bil v Kulturnem domu Nazarje ko
roški večer, ki so ga oblikovali mešana pev
ska zbora iz Podjune in Nazarij ter fantov
ski kvintet Foltej Hartman iz Pliberka. Po
doben dan čezmejnega sodelovanja bodo pri
hodnji teden v Mengšu. 

iViaie veiiice 
siiice Dareta 

Zavšica 
v Sa vino vem likovnem salonu bo do 12. 

oktobra odprta razstava del slikarja Da 
reta Zavška - Dareta, ki letos praznuje 30 
let likovega ustvarjanja. 

Ob odprtju razstave je likovna kritičarka 
Marlen Premšak med drugim povedala, da je 
razstava živahna in sveža, z značilnim Zavš-
kovim občutkom in estetiko ter seveda z glo
balno, v osnovi nadrealistično ikonografijo, 
po kakršni njegovo delo že dolgo poznamo 
Nova pa je celovita zasnova, ki se razgibano 
vije po stenah, prepojenih s sončnimi akril-
nimi barvami in arabesknimi povezavami. No
va je tudi nekonvencionalna postavitev no
tranje likovne logike, s katero avtor nadzoro
vano, pa vendar sproščeno vodi gledalčeve 
oči. Z razstavo v žalskem salonu je Dare Zav 
šek presenetil z ustvarjalno vitalnostjo, v ka
teri je pričakovati nove izzive. Razstavo je 
odpri žalski župan Lojze Posedel, v kultur; 
nem programu pa sta na tolkalih navdušil' 
Eva Zavšek in Katarina Kukovič. 

Z nogavicami v svet 
Polzelska Tovarna nogavic letos praznuje 75-letnico svojega obstoja. Doma

čim in tujim partnerjem se vsako leto predstavi z modno revijo, ki so jo letos 
pripravili v Velenju in na kateri so predstavili kolekcijo za prihodnje leto. 

Modno revijo je povezovala gledališka igralka Tina Gorenjak, nogavice pa so pred
stavili manekeni in manekenke Agencije Michele iz Maribora. 

Pred kratkim so v podjetju podelili tudi posebna priznanja za delovne jubileje, s 
posebnimi zahvalami in spominskimi darili pa so se poslovili od delavcev, ki so se 
upokojili v zadnjem letu. Predsednik sindikata Ivan Ožir je Mariji Hlupič in Ani 
Zoffel, ki že 33 let uspešno delata na normiranem delu, izročil vrednostni bon za 
petdnevno letovanje v Termah Čatež. 

TT 
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Od nagrajencev 
do vode 

v petek so s slavnostno 
sejo občinskega sveta pro
slavili praznik občine Pol
zela, v soboto pa predali na
menu vodovod Dobrič-Pod-
vin, ki je izjemnega pome
na za 70 gospodinjstev. 

Pred sejo so simbolično od
prli nov vhod v polzelsko os
novno šolo, ki je velikega po
mena predvsem za učence vo
zače. Po besedah ravnatelji
ce šole mag. Marinke Marovt 
ni šlo za veliko investicijo v 
finančnem smislu, pač pa je 
pridobitev izjemnega pome
na za učence. Ti lahko odslej 
z avtobusa vstopijo v šolo, prej 
pa so jo morali obhoditi, kar 
je bilo sploh v slabem vreme
nu precej neprijetno. 

Na slavnostni seji so po na
govoru župana Ljuba Žnidar-
ja, ki je predstavil največje 
dosežke v občini ter sprego
voril o nadaljnjih načrtih, po

delili občinska priznanja. Pla
keto Občine Polzela so pre
jeli Vlado Kosec, Ladislava 
Zupane ter Zveza šoferjev in 
avtomehanikov Savinjska do
lina, grb občine pa so pode
lili Slavku Leniču. Imeniten 
kulturni program so obliko
vali učenci Glasbene šole Ri-
sta Savina iz Žalca. 

Največja pridobitev v zad
njih letih, 150 milijonov to
larjev vreden vodovod Do-
brič-Podvin, bo zagotavljala 
zdravo pitno vodo tudi v naj
bolj sušnih obdobjih. Na so
botnem odprtju sta opravlje
na dela predstavila župan Lju
bo Žnidar in direktor žalske 
komunale Matjaž Zakonjšek. 
Dela, ki so se začela pred pe
timi leti z vrtino, globoko 155 
metrov, so nadaljevali z iz
gradnjo treh rezervoarjev, po
vezovalnih cevovodov med 
objekti, sekundarnim vodom 

in nazadnje z montažo celot
ne opreme črpališč z daljin
skim vodenjem. Del potreb
nega denarja, približno tret
jino, je zagotovila Občina Pol
zela, sekundarni del vodovo
da pa so zgradili s sredstvi 
krajanov, ki so že pred leti 
prispevah po 2.600 nemških 
mark v tolarski protivredno
sti. Na otvoritveni slovesno
sti, ki se je je udeležilo veli
ko število ljudi, so nov vo
dovod predali namenu župan 
Ljubo Žnidar, podžupan An
ton Mešič, direktor JPK Mat
jaž Zakonjšek in predsednik 
režijskega odbora Slavko Jev-
šnik. Novo pridobitev sta bla
goslovila andraški župnik Ni-
ko Krajnc in polzelski dekan 
Jože Kovačec, za veselo raz
položenje pa so poskrbele an-
draške pevke in harmonikar 
Branko Mešl z Dobrne. 

TT, US 

Polzelski nagrajenci z županom Ljubom Znidarjem. 

Fotomonografija za »zlate« 
maturante 

Maturante, ki so letos z odliko opravili 
zrelostni izpit, je v Savinovem likovnem 
^ l̂onu sprejel tudi žalski župan Lojze Po-
^^del in jim podaril fotomonografijo me-
^̂a Žalec. V občini se letos lahko pohvali
la s štirimi takšnimi dijaki: med najuspe

šnejšimi maturanti celjske Gimnazije Cen
ter so bili Iztok Caglič in Jasna Korent iz 
Žalca ter Tina Baloh iz Liboj, med najbolj
šimi na srednji šoli za gostinstvo in turi
zem v Celju pa Maja Horvat iz Žalca. 

TT 

Z obnovo do sijaja 
Žovnelca 

Z blagoslovom in odprtjem novega mo
stu na gradu Žovnek ter koncertom šan
sonov v bližnji župnijski cerkvi so v 
Braslovčah zaključili s prireditvami ob 
letošnjem občinskem prazniku. 

Ob odprtju mostu se je na gradu zbralo 
precej obiskovalcev. Tudi drugače v obči
ni opažajo, da je v zadnjem času veliko 
ljudi, ki se zanimajo za ogled in zgodovi
no nekdaj mogočnega gradu. Zato v Bra
slovčah ob pomoči ministrstva za kulturo 
in pod vodstvom Kulturno-zgodovinskega 
društva Žovnek s Francem Kraljem na če
lu v obnovo gradu vsa leta vlagajo precej 
sredstev. Ocenjujejo, da je dosedanja ob
nova znašala preko 30 milijonov tolarjev, 
v prihodnje pa se nameravajo lotiti popra
vila južnega zidu in dvorišča ter sanirati 
oba stolpa. Kot zadnja naj bi prišla na vr
sto obnova strehe, vsa dela pa so odvisna 
od pomoči, ki jo bo projektu namenilo 
ministrstvo za kulturo. 

Ob slovesnem odprtju portala in mostu, 
ki je tudi predpogoj za nadaljnja obnovi
tvena dela, sta za blagoslov poskrbela ta
borski dekan Polde Selčan in župnik z Go-
milskega Martin Cirar, braslovški župan Du
šan Goričar pa je posebno priznanje za pri
zadevanje izrekel članom društva Žovnek. 

US, Foto: TT Del mostu in obnovljenega portala na gradu Žovnek. 

NA KRATKO 
Urejeno 
naselje 

Naselje Dobriša vas-Vrt v KS 
Petrovče sodi med najbolj ko
munalno urejene zaselke, saj 
so ob pomoči Občine Žalec in 
komunalnega podjetja obno
vili vodovodno napeljavo, do
gradili plinovodno omrežje ter 
manjkajoči del javne razsvet
ljave, za zaključek pa so ob
novili še slab kilometer asfalt
ne prevleke. Vse pridobitve, 
ki jih finančno vrednotijo na 
100 milijonov tolarjev, so pre
dali namenu na krajši prilož
nostni slovesnosti, na kateri je 
opravljena dela predstavil žal
ski podžupan Ferdinand Ha-
ler, trak pa je ob pomoči Klav-
dije Saražin prerezal župan 
Lojze Posedel. (TT) 

Praznik 
Jubilejev 

Minuli teden so v Mozir
ju praznovali občinski praz
nik. Na slavnostni seji so 
zlato plaketo Občine Mozir
je s priznanjem podelili 
podjetju Mizarstvo Kovač 
in Športnemu društvu Mo
zirje, nagrado Občine Mo
zirje je prejel Franc Zvir, za 
častnega občana pa so raz
glasili prof. dr. Antona Do
lenca. V okviru občinskega 
praznika so odmevno pro
slavili 110 let obstoja mo-
zirskega turističnega druš
tva in 120-letnico športne
ga društva, ki je pod različ
nimi imeni, drugo najsta
rejše tovrstno slovensko 
društvo. (US) 

Za dom še 
zadnja 

dovoljenja 
Vranska občina in župnij

ski Karitas sta pripravila sre
čanje krajanov, starih 70 in 
več let. V gostišču Slovan -
Filač sta jih pozdravila pred
sednica Karitasa Martina Fe-
licijan ter župan Franc Su-
šnik. Župan Sušnik je med 
drugim povedal, da bo za 
gradnjo doma za starejše v 
kratkem izdano gradbeno 
dovoljenje, nato pa bodo na 
Vranskem pričeli z delom. 
Na srečanju so precej po
zornosti namenili najstarej
ši udeleženki, Ani Križnik, 
ki je letos praznovala 102. 
rojstni dan. (TT) 

Jubilantka Marija 
Na Ponikvi so z velikim ve

seljem proslavili 90. rojstni 
dan Marije Jelen, saj tako vi
soke starosti že dolgo ni do
čakal noben njihov sokrajan. 

Prav zato so jo ob jubileju 
obiskali predsednik sveta KS 
Ponikva Ivan Jelen, predsed
nik krajevnega RK Adolf Ajd-
nik, tajnica DU Jožefa Štamol 
in predsednica KO ZB Ljudmila 
Družnik, ki so ji v imenu vseh 
sokrajanov zaželeli veliko 
zdravja in sreče ter ji izročili 
darila in cvetje, moški pevski 
zbor Ponikva pa je poskrbel 
za še bolj slovesno vzdušje. 

Marija se je rodila v Gaber-
kah pri Šoštanju, od koder je 
morala še zelo mlada s trebu
hom za kruhom. Delala je na 
kmetijah v širši in daljni oko
lici. Delo jo je pripeljalo tudi 
na Ponikvo, kjer se je leta 1940 
poročila z Vinkom Jelenom. 
Na majhni kmetiji, kjer živi 

še danes, so se jima rodili tri
je fantje, Jože, Edi in Ludvik. 
Slednji je bil najmlajši in je 
kmalu umrl. Med vojno je 
mož sodeloval v NOB, njiho
va domačija pa je bila posto
janka za partizane in kurirje. 
Po vojni je Marija delala pri 

soseam m taKo pomagaia pre
življati družino. Po smrti mo
ža leta 1962 pa je ostala sama 
s sinovoma. Sedaj živi sku
paj z družino sina Edija, sta
rost pa ji lepšajo vnuki in vnu
kinje ter pravnuk Matic. 

T. TAVČAR 

Marija Jelen z obiskovalci. 



Za celosten 
razvoj občine 

»Ne le mesto Laško, raz
vijati se mora celotna obči
na. Pri tem pa ne smemo biti 
odvisni zgolj od denarja iz 
občinskega proračuna, am
pak moramo storiti vse, da 
se v občino pritegne kar 
največ denarja iz države, 
zlasti pa iz Evropske uni
je,« je ob najavi svoje kan
didature za župana Občine 
Laško odločen 31-letni Bog
dan Pungartnik, skupni 
kandidat občinskih odbo
rov SLS in SDS. 

Če bodo uspeli še dogo
vori z občinskim odborom 
Nove Slovenije, bo imelo 
Laško po besedah Boštjana 
Pražnikarja iz SLS letos pr-

"vič enotnega, pravega kan
didata desnice, kar bodo po 
njegovem znali nagraditi tu
di volivci. Ker je svojo po
novno kandidaturo napove
dal tudi zdajšnji laški župan 
Jože Rajh, si volivci že v ne
deljo, 10. novembra, na nek 
način lahko obetajo drugi vo

lilni krog, torej boj med dve
ma najmočnejšima kandida
toma. 

31-letni Bogdan Pungart
nik je Laščan, po osnovni šoli 
v Laškem in kmetijski in gos
podinjski šoli v Šentjurju je 
doštudiral agronomijo na 
Biotehniški fakulteti, zdaj pa 
je ob delu vpisan v podiplom
ski program razvoja podeže
lja. Laškemu ostaja zvest, 

kljub službi v ministrstvu za 
kmetijstvo, gozdarstvo in pre
hrano, kjer se v Sektorju za 
strukturno politiko in pode
želje ukvarja s projekti ce
lostnega razvoja podeželja. 
V slednjem vidi tudi razvoj
ne možnosti za Laško, zato 
je prepričan, da mora razvoj 
celotne občine temeljiti zla
sti na turizmu; ob dveh zdra
viliških centrih še na vzpod
bujanju podeželskega in 
kmečkega turizma ter gospo
darstvu, kjer je najpomem
bnejše ohranjanje obstoječih 
in odpiranje novih delovnih 
mest. 

Pungartnik svojega volilne
ga programa ne skriva, saj bi 
bil vesel, če se ga vsaj del ure
sniči tudi, če bo župan kdo 
drug. V njem izpostavlja še 
ureditev komunalne in kme
tijske infrastrukture ter so-
cialo, zdravstvo, šolstvo, kul
turo in programe aktivnega 
preživljanja prostega časa. 

I. STAMEJČIČ 

Bogdan Pungartnik 

Koalicija stavi na 
Tisla in ljudi 

Kot prvega županskega 
kandidata so v Stranki mla
dih Slovenije predstavili 
Marka Diacija, svojega 
kandidata Štefana Tisla pa 
so v torek predstavili tudi v 
občinskih odborih LDS, SDS 
in NSi. Za župansko mesto 
pa se v Šentjurju poteguje
ta še zdajšnji župan Jurij 
Malovrh in na listi ZLSD 
Dubravka Turk. 

Pobudo za skupnega kan
didata, ki bo znal združiti lju
di in se kljub ideološkim raz
likam med strankami poeno
titi na skupnih programskih 
ciljih, so v LDS naslovili na 
vse občinske odbore, razen 
na združeno SLS, ki ima v 
Šentjurju oblast v rokah zad
nje desetletje. Odzvali so se 
v SDS in NSi, pravega skup
nega kandidata pa so videli v 
Štefanu Tislu. 48-letni Ti-
sel se je rodil na Planini, z 
družino; soprogo in tremi 
otroki, živi v Šentjurju, kot 
zdravnik urolog pa je zapo
slen v Splošni bolnišnici Ce

lje, kjer je en mandat do leta 
2000 opravljal tudi delo stro
kovnega direktorja bolnišni
ce. V Šentjurju že petnajsto 
leto vodi delo Rdečega kri
ža, občani pa se ga spomnijo 
še iz začetka njegove zdrav
niške poti, ko je skrbel za 
bolnike v Zdravstvenem do
mu Šentjur. Ob sprotnem 
strokovnem uposabljanju je 
predlani zaključil program 
usposabljanja vodilnih delav
cev v zdravstvu, za njim je 

tudi magistrski študij MBA 
na Ekonomsko poslovni fa
kulteti v Mariboru, kjer mu 
manjka le še zagovor zaključ
ne naloge. 

»Pri svojem delu vselej sta
vim na ljudi, prepričan sem, 
da bomo z dobrim, skupnim 
delom uspeli,« pravi nestran
karski Tisel in dodaja, da se 
že zdaj zaveda, da gredo prav 
doseženi uspehi veliko lju
dem na živce. V volilnem pro
gramu ne ponuja velikih, 
neuresničljivih obljub, zave
da pa se, da je za veliko ci
ljev, ki so si jih zadali v koa-
hciji, potrebno delo v večih 
zaporednih mandatih. »Za 
začetek bi bilo treba izkori
stiti naravne danosti, ki jih 
ima Šentjur, dograditi manj
kajočo infrastrukturo, poleg 
urejenosti mesta pa ne sme
mo pozabiti na podeželje in 
z ohranjanjem ter ustvarja
njem novih delovnih mest 
poskrberi za dostojno življe
nje naših ljudi.« 

1. STAMEJČIČ 

Štefan Tisel 

Težka odločitev za koncesijo 
z veliko pomislekov, 

dvomov in neprikrite bojaz
ni, kaj bo z novozgrajenim 
kanalizacijskim omrežjem 
ter centralno čistilno napra
vo po poteku koncesijske
ga obdobja, so šentjurski 
občinski svetniki v prvem 
branju le potrdili besedilo 
odloka o določitvi koncesij
skih pogojev. Ob tem pa so 
se zavzeli, da se območje, 
ki bi bilo priključeno na bo
dočo čistilno napravo, raz
širi še vsaj na naselja Lo-
karje, Grobelno in Stopče. 

V razpravah ni bilo mogo
če prezreti, da približno 2 mi

lijardi tolarjev ocenjene na
ložbe za novogradnjo kanali
zacijskega omrežja ter same 
čistilne naprave Šentjurčani 
sami ne bodo zmogli. Na ob
močju šentjurske občine zdaj 
čistijo le okoh 7 odstotkov 
vseh odpadnih voda. Za to skr
bita rastlinski čistilni napra
vi na Ponikvi in Planini, ki da
jeta odlične rezultate, ter me
hanska čistilna naprava pri Do
mu starejših v Šentjurju. Krogu 
čistilnih naprav na območju 
šentjurske občine se v teh ted
nih priključuje še čistilna na
prava za ožje območje Dra-
melj, na katero so že priklju

čeni večji porabniki z dramelj-
sko osnovno šolo in vrtcem 
na čelu, nadaljujejo pa s pri
ključevanjem posameznih 
gospodinjstev. 

Sprejem odloka, ki dolo
ča pogoje za podelitev kon
cesije, je predpogoj, da Šent
jurčani z razpisom 25-letne 
koncesije tudi dejansko zač
nejo iskari partnerja, ki jim 
bo najkasneje v naslednjih os
mih letih zgradil kanalizacij
sko omrežje in čistilno na
pravo, zatem pa v drugi fazi 
skrbel še za samo odvajanje 
in čiščenje odpadnih voda. 

I. STAMEJČIČ 

Mavrični ljudje na Kolodvorski 
v študentskem klubu mladih Šentjur so v soboto le izpeljali že za prejšnjo soboto 

napovedano akcijo Pobarvajmo sivine. Slikovni motivi pod skupnim naslovom Ma
vrični ljudje zdaj krasijo blizu 200 metrov prej dolgočasne betonske protihrupne ograje. 

Pretekla leta so mladi Šentjurčani že poslikali protihrupni ograji pri prodajnem centru 
Akvonij in mestni tržnici, lani pa so novo, bolj privlačno in barvitejšo podobo, nadeli še 
opornemu zidu pri Domu starejših v Šentjurju. Letos so poslikali blizu 200 metrov proti
hrupne ograje med šentjursko obvoznico in mestom ob Kolodvorski ulici. IS 

Ključi za devet družin 
Devet novozgrajenih sta

novanj v blokih Cesta v Re
čico 6 in 8 v Laškem se je 
včeraj, v sredo popoldne, 
spremenilo v tople domove 
novim stanovalcem. V Sta
novanjskem skladu Obči
ne Laško so namreč pred ča
som najeli bančno posoji
lo in za 112 milijonov to
larjev odkupili devet stano
vanj, s podelitvijo ključev 
novim najemnikom nepro-
fitnih stanovanj pa so v ob
čini na prednostni listi os
tali le še trije prosilci. 

Med devetimi stanovanji je 
šest dvosobnih, dve enoinpol-
sobni in eno enosobno sta
novanje. Stanovanja so v no
vozgrajenih blokih, kjer je 
občina leta 1999 odkupila 19 
stanovanj, med preostalimi 
pa so trenutno prazna še tri 
večja, ki so v lasti celjskega 

gradbenega podjetja Gradiš. 
Po besedah Stanke Jošt so 
zdaj zagotovili neprofitna sta
novanja vsem družinam, ki 
so bile med prosilci, na sta
novanja pa čakajo le še trije 
posamezniki. 

Drugače je s socialnimi sta
novanji, za katera je v pri
merjavi z neprofitnimi v Laš
kem več prosilcev. Aprila so 
za prosilce socialnih stano
vanj namreč oblikovali pred

nostno listo, v slabe pol leta 
so jo iz 37 prosilcev skrčili 
na 24. Tisti, ki že imajo re
šena stanovanjska vprašanja, 
so si stanovanja poiskali sa
mi ah pa so jim v stanovanj
skem skladu ponudili v na
jem izpraznjena stara stano
vanja, spet tretjim pa se je 
gmotni položaj toliko izbolj
šal, da si lahko privoščijo na
jem neprofitnih stanovanj. 

I. STAMEJČIČ 

V Dobju dva 
kandidata za 

župana? 
v občini Dobje naj bi se 

na letošnjih volitvah za pr
vega moža občine potego
vala dva kandidata. Prvi, 
župan Franc Salobir, ki je 
pred tem bil kar dvajset let 
tudi predsednik krajevne 
skupnosti, bo s pomočjo 
treh strank SDS, LDS in 
SLS ponovno kandidiral. 
Drugi, sicer še neuradni 
kandidat, naj bi bil Drago 
Čadej, kmet iz Završ, ki se 
je za županski stolček po
tegoval že pred štirimi le
ti. Kandidiral naj bi s po
močjo Združene liste. 

TV 

Športniki za ograjo 
v Šentjurju so sredi avgusta odstranili visoko beton

sko ograjo, ki je ločevala športni park od prometnice v 
neposredni bližini OŠ Franja Malgaja in bližnjih stano
vanjskih blokov. 

Visoke betonske gmote, ki je bila pred skoraj desetletjem 
postavljena ob stadionu in ostalih športnih površinah kot čr-
nogradnja, se večina Šentjurčanov ni nikoli navadila. Z leti 
se je izkazalo, da tudi kot oglaševalska površina za namesti
tev panojev za jumbo-plakate ne deluje dobro, saj vozniki 
nanjo zvečine niso utegnili niti pogledati. Zdaj ograjo nado
meščajo z nekoliko bolj Učno, leseno izvedbo. Nova ograja 
bo nižja, iz impregniranega, zeleno pobarvanega lesa. Sku
paj z ograjo pa v Šentjurju zaključujejo tudi z ureditvenimi 
deli v prostorih, ki naj bi jih v sklopu športnega parka name
nili za delo športnih društev in šentjurske mladine. 

Čarovnik (iz Oza) na Poniicvi 
Dramska skupina OŠ Blaža Kocena s Ponikve pri Gro-

belnem je pod režijskim in mentorskim vodstvom Irene 
Zevnik v domačem kulturnem domu premierno predsta
vila Baumanovega Čarovnika iz Oza. 

Štirinajst mladih igralcev je znano mladinsko igro pri
pravljalo že lani, z namenom, da jo bodo predstavili ob 
zaključku šolskega leta. Zaradi bolezni v ansamblu pa jin̂  
je to uspelo šele zdaj, ob začetku novega šolskega leta, tako 
da je nekaj igralcev že srednješolcev. Očitno pa zagnanega 
in delavoljnega gledališkega kadra na Ponikvi ne manjka, 
kar je brez dvoma tudi rezultat gonilne sile te skupine, men
torice Irene Zevnik. Gre za radoživo predstavo, ki jo bodo 
mladi igralci še z veseljem pokazali svojim vrstnikom ne 
samo v domačem kraju temveč tudi izven njega. 

ŽIVKO BEŠKOVNIK 
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Gamsi na asfaltu? 
V zaščiteni soteski Zelenjak želi občina Bistrica ob Sotli kljub 

nasprotovanju razširiti cesto 

Soteska Zelenjak v obči
ni Bistrica ob Sotli leži v ob
močju Kozjanskega regij
skega parka in je kot na
ravna vrednota pod poseb
nim varstvenim nadzorom. 
Vse to pa ni motilo občine 
in njenih vodilnih ljudi, ki 
so se kljub nasprotovanju 
predstavnikov parka lotili 
posodobitve povsem zara
sle in neprevozne javne poti 
skozi varovano območje. 
Javno pot želijo spremeni
ti v prevozno cesto za do
mačine in nekatere posa
meznike, ki imajo na bliž
njih bregovih vinograde in 
zidanice. 

Franci Zidar, direktor 
Kozjanskega regijskega par-
ka, je ogorčen, saj pravi, da 
z občino Bistrica ob Sotli do
bro sodelujejo, tokrat pa je 

prišlo do velikega navzkriž
ja interesov. »Trikrat smo se 
pogovarjali z županom in ne
katerimi svetniki, vendar - žal 
- neuspešno, saj so zadnji dan 
avgusta začeli z deli. To je 
hud in nerazumljiv poseg v 
naravo, kjer je dom izjemno 
redkih živalskih vrst, kot so 
gams, vidra in sokol selec, 
da izjemnih rastlinskih vrst 
sploh ne omenjamo.« 

Na željo skupine kmetov 
žeU občina posodobiti cesto 
Kunšperk-Orešje v soteski Ze
lenjak, za to pa je na javnem 
razpisu celo dobila 36 mili--
jonov »demografskega« de
narja ministrstva za gospo
darske dejavnosti. 

Jože Pregrad, župan ob
čine Bistrica ob Sotli, je pre
pričan, da gre za javno pot, 
ki jo je občina dolžna vdrže-

vati. »Poskrbeli bomo, da jo 
bomo čimprej spremeniU v 
prevozno cesto. Imamo po
godbo z izvajalcem IPI iz Ro
gaške Slatine, rok za uredi
tev ceste pa je 10. oktober.« 
Dela so medtem začasno us
tavili, vendar ne zaradi ka
kršnekoli prepovedi inšpek
cijskih služb, pač pa, ker se 
je podizvajalcu pokvaril de
lovni stroj. »Z Upravne eno
te Šmarje pri Jelšah smo pri
dobili vso potrebno doku
mentacijo, tako da ni ovir za 
ureditev ceste, ki ima tudi 
strateški pomen., Mi ne bo
mo popustih in bomo z deU 
nadaljevali,« je zatrdil župan. 
Meni, da v Kozjanskem re
gijskem parku ne poznajo za
kona o lokalni samoupravi, 
po katerem mora občina skr
beti za javni prevoz po cesti. 

V Kozjanskem regijskem 
parku se strinjajo z moder
nizacijo ceste do gozda, pot 
v dolžini okoli 200 metrov 
skozi gozd med zaščitenim 
drevjem in velikim skalov
jem, ki je tudi zelo nevarna, 
pa naj bi ostala v makadam
skem stanju. Odsek v gozdu 
naj bi postal učna pot. »Ce
sta je brez zaščitnih ograj in 
bo še posebej nevarna pozi
mi, njeno vzdrževanje pa bo 
za občino predstavljalo tudi 
velik strošek,« pojasnjujejo 
v Kozjanskem parku. Zani
mivo je, da bi z novo ureje
no cesto pridobili le osem mi
nut v primerjavi z vožnjo po 
sedanji prevozni cesti. To po
meni, da imajo ljudje prevoz 
do svojih vinogradov in zi
danic urejen. 

TONE VRABL 

Soteska Zelenjak pred posegom... in po njem. 

Vizija v Lesičnem 
Lani so Občine Kozje, Podčetrtek in Bistrica ob Sotli ter 

Mont Kozje in Zdravilišče Atomske toplice v Lesičnem 
ustanovili družbo KIP Vizija za usposabljanje in zapo
slovanje invalidov. Večino zaposlenih so prezaposlili iz 
nekaterih podjetij, kjer zaradi zdravstvenega stanja ni
so bili več tako uspešni. 

Glavni programi so pomoč na domu in socialni servis, 
razvojni projekti in prijave na različne javne razpise. Prija
vili so se v triletni program »Tisoč novih možnosti«, katere
ga delno sofinancira Zavod RS za zaposlovanje in v sklopu 
katerega se ukvarjajo z oblikovanjem spominkov. V inva
lidskem podjetju Vizija želijo najti rešitev za poseben pro
gram, v katerega bi vključevali ciljno skupino mladih pred
vsem z območij občin ustanoviteljic invalidskega podjetja. 
V delavnice bi tako vključili predvidoma deset ljudi. Letos 
načrtujejo investicije v višini štiri milijone tolarjev, kar je 
Več kot lani. Ob koncu leta naj bi bil minimalni dobiček 
okoli 350 tisoč tolarjev TV 

V Kozjem tudi 
neodvisni Icandidat 
Jože Planine, dosedanji župan občine Kozje, bo s po-

f^očjo LDS kandidiral tudi na letošnjih volitvah. Po neu-
''adnih podatkih najavljata kandidaturi za župana tudi svet-
•̂ ik Miloš Bevc s pomočjo NSi in podžupan, sicer upokoje-
f̂ ec, Jože Preskar. Resen kandidat za župana je Andrej Koc-
•̂ an iz Lesičnega, ki je zaposlen v Estetu Kozje, nastopil pa 
^ 0 kot samostojni kandidat. Potrebne podpise občanov za 
vložitev kandidature je že zbral. TV 

•i NA KRATKO 
Prenova Zdravstvenega doma 
v Zdravstvenem domu Šmarje pri Jelšah zaključujejo s 

prvo fazo obnove prostorov za izvajanje nujne medicinske 
pomoči - urgentne, dežurne ter reševalne službe. Vrednost 
investicije je 58 milijonov tolarjev. 60 odstotkov je zagoto
vilo ministrstvo za zdravje, 30 odstotkov občina Šmarje pri 
Jelšah, ostalo pa zdravstveni dom. Prihodnje leto bodo po
sodobili ambulante splošne medicine, sanitarije in labora
torij v vrednosti 32 milijonov tolarjev. Leto 2004 bo zadnje 
leto obnove zdravstvenega doma, ko bodo preuredili kot
lovnico za kurjenje s plinom v višini osem milijonov tolar
jev. Večino denarja bodo zagotovili s sredstvi zbranimi z 
najemnino za oddajanje prostorov v Zdravstvenem domu 
Šmarje pri Jelšah. 

Višje cene v vrtcu 
v Občini Rogaška Slatina so sprejeli povišanje cen v vrt

cu, ki ga obiskuje več kot 400 otrok. V starejši skupini se je 
varstvo povišalo za 9 odstotkov (zdaj 60.222 tolarjev), v 
mlajši skupini pa za 11 odstotkov (70.540 tolarjev). Nove 
cene veljajo od 1. septembra. 

TV 
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Odvisni od knežjega mesta 
Kaj je v občini Vojnik dobro in kaj bi lahko bilo boljše - Županova plača ni skrivnost 

Praznovanje praznika občine 
Vojnik v teh dneh bo brez velikih 
otvoritev, kot smo jih vajeni ob tak
šnih priložnostih. O aktualnem 
utripu krajev vojniške občine smo 
se pogovarjali z županom Benom 
Podergajsom. 

S čim se lahko občina ob tej pri
ložnosti ponaša? 

Številka ena je gotovo dom starej
ših občanov, ki bo zaposlil največje 
število občanov med dosedanjimi pro
jekti, to je od 60 do 70. Pomembna 
je izgradnja plinovodnega omrežja, 
ki je tik pred začetkom obratovanja. 
Pomembna zadeva so novi prostori 
za delo občinske uprave in pisarne 
upravne enote, zaradi česar ni več 
potrebno plačevati najemnine. Med 
največjimi pridobitvami je začetek 
izgradnje protipoplavnih rešitev, ki 
že imajo terminske opredehtve za 
nadaljevanje, tako v Vojniku kot v 
Arclinu. Zadnji uspeh je prodaja gra
du Tabor, saj je znano, da je podob
ne objekte zelo težko prodati. Še po
sebej smo veseli začetka gradnje či
stilne naprave na meji med KS Nova 
Cerkev in Vojnik, že druge v zadnjih 
letih. 

In kaj bi lahko bilo po vašem nme-
nju boljše? 

Nismo zadovoljni, ker država še 
ni začela z rekonstrukcijo regional
ne ceste od Nove Cerkve proti Dobr
ni. Začetek del pričakujemo v pri
hodnjih tednih. Kljub prizadevanju 
občine ostaja nerešen problem na
membnosti nekdanje šole v Črešnji-
cah, ki je prazna ter propada. Dol

goročno tudi ni rešen problem baze
na na Frankolovem. 

Ste kdaj primerjali, koliko je ob
močje sedanje vojniške občine na
predovalo v času, ko je bilo še vklju
čeno v občino Celje ter v letih po 
vaši osamosvojitvi? 

Mnenje mnogih je, da se je v obči
ni Vojnik v času njene samostojnosti 
izjemno veliko naredilo. To nam za
trjujejo tudi ljudje iz drugih občin. 
Konkretno so to, na primer, kilome
tri novoasfaltiranih cest, več kot bi 
jih lahko pričakovali v okviru skup
ne občine. Bistvo nove občine je, da 
se približujemo problemom ljudi in 
da jih večino tudi rešimo. So pa po
dročja, kjer bi se v okviru prejšnje 
občine lahko veliko naredilo. 

Iz vojniške občine so se odcepili 
Dobrnčani ter ustanovili svojo ob
čino. Zadnje čase vas želijo zapu
stiti še Frankolovčani. 

Z odhodom Dobrne smo izgubiU 
eno tretjino ozemlja ter eno petino 

prebivalstva, kar, če govorimo o fi
nančni plati, na proračun sedanje ob
čine Vojnik ni posebej vplivalo. Je 
pa res, da z občino Dobrna nasploh 
dobro sodelujemo. Tudi ob predla
gani odcepitvi Frankolovega smo 
UgotoviU, da se vsi ljudje niso stri-
njaU s tem. S pravičnim razdeljeva
njem denarja bomo tudi v prihodnje 
pozorni na potrebe KS Frankolovo. 
Prepričan sem, da smo tako delali 
že do sedaj. 

Koliko stikov sploh še ima obči
na s sosednjimi, na primer z Dobr
no, Celjem in Štorami, iz nekda
nje skupne celjske občine? 

Največ stikov imamo s Celjem, saj 
je tudi regijsko središče. V mnogih 
pogledih smo odvisni od Celja, tudi 
nekatere skupne ali svoje probleme 
rešujemo z njegovo pomočjo - s po
močjo občine, upravne enote in vseh 
ostalih regijskih institucij. Tudi z Do
brno nas povezuje veliko skupnih 
problemov, še posebej smo zadovolj
ni s sodelovanjem s toplicami. Kon
kretno sodelujemo tudi z občinami 
Zreče, Slovenske Konjice in Vitanje. 
Nasploh se mi zdi, da je povezova
nje med občinami za njihovo uspe
šno delo nuja. 

Velika priložnost občine Vojnik 
je njena izjemno bogata kulturna 
dediščina. Redkokje najdemo to
liko gradov na tako majhnem ob
močju. Ta razvojna priložnost je 
obenem hudo finančno breme. Hidi 
v Ljubljani so vam glede sofinan-
ckanja obnove gradov letos bolj sla
bo prisluhnili. 

Čeprav so nam v Ljubljani letos gle
de obnove slabše prisluhnili, je res, 
da so nam dajali v preteklosti zelo 
velike finančne ter vsebinske spod
bude. Primer so vlaganja v graščino 
Tabor, kar se občini zdaj obrestuje. 
Prepričani smo, da se nam bodo obre
stovala tudi prizadevanja za obnovo 
graščine Socka, ki je v državni lasti. 
Na podlagi naših prizadevanj priča
kujemo tudi rešitve za grad Lemberg, 
skupaj z lastniki iz Avstrije. Pri reše
vanju kulturne dediščine, ki zahteva 
veliko vztrajnosti, so rešitve dolgo
ročne. 

Kdaj bo prišlo do prodaje parcel 
za gradnjo družinskih hiš na Konj
skem, v novem vojniškem nase
lju? Zakaj se je zapletlo? 

Zapletlo se je, ker občina še ni našla 
sogovornika, ki bi bil pripravljen čim
prej komunalno opremiti tako velik 
kompleks s 70 parcelami, v prvi fazi 
s 25. Vendar se tudi tukaj obetajo re
šitve, po vsej verjetnosh še v tem le
tu. 

Volitve se približujejo, pred dne
vi ste napovedali ponovno, tretjo 
kandidaturo za župana. Vaša opo
zicija je zapisala, da več kot dva 
mandata pomeni za župana poči-
vanje na lovorikah, njegovo samo
voljo in celo nazadovanje. 

V zadnjih dveh mandatih je obči
na Vojnik po mnenju mnogih zelo 
napredovala, zato osebno mislim, da 
je bilo za vse to potrebno vložiti ve
liko naporov. Da se je to zgodilo, sem 
vložil tudi veliko prostega časa. Ta 
dva mandata sta mi odprla zelo veli

ko vrat, od regije do države, ki se 
tudi po volitvah zagotovo ne bodo 
zaprla. Prav tako smatram, da nisem 
nikoli deloval ozko politično in sem 
vedno strogo upošteval tudi mnenje 
občinskega sveta. 

Vojniški občinski praznik praz
nujejo letos na Frankolovem, kjer 
bo jutri, v petek 4. oktobra, osred 
nja prireditev (ob 18. uri). Tam b o 
podelitev letošnjih občinskih priz
nanj, pripravljajo tudi bogat kul
turni program. Pred tem bo slav
nostna seja občinskega sveta. 

Nekateri župani, predvsem iz naj
manjših občin, se pritožujejo za
radi razmeroma nizkih plač. Za
kaj je potem po vašem mnenju za 
županske kandidature kljub temu 
kar precej zanimanja? Je vaša pla
ča skrivnost? 

Za nekatere kandidature je verjet
no vzrok ambicioznost posamezni
kov. Prepričan sem, da veliko kan
didatov ne ve, kako zahtevno je žu
panovo delo, predvsem v smislu ob
vladovanja različnih vsebinskih po
dročij občine ter sposobnost prisluh
niti vsakemu človeku. Posvetiti je tre
ba tudi veliko prostega časa, ki ni 
plačan. Moja plača znaša nekaj nad 
tristo tisoč tolarjev, pri čemer je tre
ba upoštevati stalno pripravljenost. 
Tudi županovo vodenje sej občinske
ga sveta, na primer, je všteto v os
novno plačo, za razliko od svetni
kov, ki prejemajo sejnine. 

BRANE JERANKO 

Beno Podergajs 

Za župana Vitanja 
Občina Vitanje ima doslej dva kandidata za župana. Mar

jan Plankl je kandidat Liberalne demokracije Slovenije. Je 
krajan Vitanja, zaposlen v Resevni Šentjur. Kandidat obljub
lja, da bo kot župan znova povezal Vitanjčane v tvorno sode
lovanje, tako da bi se končali prepiri, zaradi katerih je v zad
njem obdobju zastal razvoj občine. Mirko Polutnik kandi
dira kot neodvisni kandidat s podporo socialdemokratov. Doma 
je v Vitanju, zaposlen v celjski Cinkarni, v kraju pa je bil 
vrsto let predsednik turističnega društva. Tako kot prvi kan
didat je prepričan, da bi bil sposoben presekati težave, ki so 
se nakopičile v Vitanju. MBP 

Marjan Plankl Mirko Polutnik! 

Vojnik na sto načinov 
V Vojniku so v torek slovesno odprli razstavo starih raz

glednic občinskega središča, Frankolovega, Nove Cerkve 
in drugih krajev občine. Na ogled je več kot sto razglednic, 
med katerimi je najstarejša redka barvna litografija Vojni-
ka iz leta 1898. 

Večina razstavljenega gradiva je iz časa do II. svetovne vojne 
ter v lasti vojniškega zbiralca Marka Zdovca. K njegovi zbirki, 
ki ni popolna, so dodali še razglednice zbiralcev Jožeta Tanška 
in Jožeta Žlausa ter iz celjske osrednje knjižnice. Razstava, ki 
bo v vojniški knjižnici, bo na ogled več kot mesec dni. BJ 

Socka ne bo propadla 
Pred nekaj dnevi so bila 

zaključena letošnja obnovi
tvena dela na graščini Soc
ka, ki je med graščinami voj
niške občine edini kulturni 
spomenik državnega pome
na. V poslopju so nadaljevali 
lani začeta dela ter dokon-
čah obnovo celotnega ostreš
ja in strehe. 

Potem ko se je občina Voj
nik spomladi prijavila na dr
žavni razpis za obnovo kul
turnih spomenikov, je name
nila država za graščino Soc
ka (ki je edina v državni la
sti) 12 milijonov tolarjev. Le

tošnji razpis je veljal za fi
nanciranje obnove spomeni
kov v letih 2002 in 2003, pri 
čemer vojniška občinska 
uprava še ni prejela obvesti
la, ali namerava država graš
čino obnavljati tudi prihod
nje leto. 

Graščina je sicer razmero
ma dobro ohranjena, zato je v 
njenih prostorih sedem stano
vanj. Sicer pa se v ministrstvu 
za kulturo pripravljajo, da bo 
po končani obnovi Socka pr
vi spomenik državnega pome
na, ki bo lahko dan v najem 
tudi zasebniku. (BJ) 

NAKIWKO 
Nova zvonova 

Cerkev Marijinega obiskanja v Špitaliču pri Slovenskih 
Konjicah ima po letu 1923 prvič nova zvonova. Denar so 
prispevali krajani in več botrov, zvonova pa je izdelalo pod
jetje Feniks iz Žalca. Manjši zvon tehta 250, veliki pa 478 
kilogramov. 

Desetletje športne dvorane 
Minilo je deset let, odkar je bila zgrajena športna dvora

na v Slovenskih Konjicah. Dogajanja v tem deserietju so 
strnili v razstavo. Na ogled bo do ponedeljka. Ogledati si 
je mogoče predvsem zapisnike in fotografije tekem ter pri
reditev. 

Ptice, deževni gozd in puščava 
Društvo Rakun v sodelovanju z Vrtnarskim centrom Pole-

gek od četrtka, 3. oktobra, do nedelje, 6. oktobra, priprav
lja razstavo ptic vseh gojiteljev Slovenije in ogled modela 
deževnega gozda ter mehiške puščave. (MBP) 

Z OBČINSKEGA) 
SVEIA 

Kredit za icomunaio 
SLOVENSKE KONJICE - Občinski svet je izdal soglasje 

Javnemu komunalnemu podjetju Slovenske Konjice za na
jetje kredita v višini 91,4 milijona tolarjev pri republiškem 
ekološkem razvojnem skladu, in sicer izključno za pokri
vanje stroškov izvajalskih del prve etape prve faze izgradnje 
centra za ravnanje z odpadki v Slovenskih Konjicah. Sreds
tva kredita se bodo odplačevala iz sredstev zbrane republiš
ke takse za obremenjevanje okolja. Zaradi izkazane namen
ske uporabe republiške takse je javno komunalno podjetje 
po odločitvi ministrstva za okolje in prostor letos že oproš
čeno plačila navedene takse v republiški proračun. 

Za čitalnico še 58 milijonov 
SLOVENSKE KONJICE - Gradnja čitalnice v Slovenskih 

Konjicah se je že večkrat zataknila. Največ težav je bilo 
posledica pripojitve novo grajenega objekta k obstoječi zgradbi 
kulturnega doma, ki je starejše izvedbe, kar je povzročilo 
nenačrtovane stroške in podražilo investicijo. Za dokonča
nje naložbe, skupaj z opremo, bo potrebnih še 58 milijo
nov tolarjev, kar je več, kot je bilo sprva predvideno z3 
celotno gradnjo. Zavod za kulturo Slovenske Konjice bo s 
soglasjem občinskega sveta najel kredit, otvoritev čitalnice 
pa je predvidena decembra letos. 

Nove cene ogrevanja 
SLOVENSKE KONJICE - S 1. oktobrom veljajo nove cene 

ogrevanja za kotlovnico Prevrat in kotlovnico Škalska. Ce
ne so tam, kjer se ogrevanje obračunava pavšalno, višje za 
1,64 odstotka, kjer pa se ogrevanje plačuje po kalorimetru, 
so nižje za 3,5 odstotka. Z različnimi cenami želijo vzpod
buditi stanovalce k smotrni rabi toplotne energije. (MBP) 
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Okrog 70 tisoč Pik v Velenju 
Za konec še literarni večer s častno pokroviteljico festivala Štefko Drolc 

od 21. do 28. septembra je 
t)ilo Velenje Pikasto mesto. 
Vledobčinska zveza prijate
ljev mladine Velenje in Kul
turni center Ivana Napotni-
lia Velenje sta pod pokrovi
teljstvom Mestne občine Ve
lenje pripravila že 13. Pikin 
festival. \ 

Organizatorji se kljub sla-] 
bemu vremenu lahko pohva-j 

lijo s 65 do 70 tisoč obisko
valci* od tega je v Velenje priš
lo blizu 200 organiziranih sku
pin iz cele Slovenije, pa tudi 
iz Sarajeva in Trsta. Otroci so 
lahko predvsem uživali v Pi-
kinih ustvarjalnih delavnicah, 
gledaliških predstavah, v Pi-
kinem kinu, si ogledali števil
ne Pikine razstave ter uživali 
skupaj z glasbenimi gosti. Za 

prihodnje leto organizatorji 
razmišljajo o tem, kako bi še 
nadgradili ta največji otroški 
festival v Sloveniji in kakšne 
novosti bi na Pikinem festiva
lu še lahko uvedli. Vsekakor 
bodo v prihodnje poskušali 
vzpostaviti še več mednarod
nih povezav. 

Eden izmed vrhuncev festi
vala se je zgodil minuli četr
tek, ko je v Knjižnici Velenje 
potekal kulturni večer s čast
no pokroviteljico letošnjega 
13. Pikinega festivala, z gle
dališko in filmsko igralko 
Štefko Drolc. Večera v čast tej 
izjemni igralki sta se med dru
gim udeležila tudi švedski ve
leposlanik v Sloveniji, nj. 
eksc. John-Christer Ahlander 
in župan Mestne občine Vele
nje Srečko Meh, seveda pa ni 
manjkala niti Pika Nogavič
ka. Kulturni večer se je pričel 
s posnetki iz nekaterih najbolj 
znanih filmov, v katerem je 
letošnja častna pokrovitelji
ca nastopila (Na svoji zem
lji. Cvetje v jeseni...). Da Štef
ka Drolc resnično še vedno 
spada v vrh slovenskega gle
dališkega ustvarjanja, je do
kazala z izredno doživeto in
terpretirano Prešernovo Ne
zakonsko materjo. Sama je 

povedala, da je ob glavnih vlo
gah z velikim veseljem igrala 
tudi stranske like, ki pa film 
zaznamujejo in mu dajo pe
čat. Švedski veleposlanik je 
navzočim povedal, zakaj je ju
nakinja pisateljice Astrid 
Lindgren med mladimi še ved

no tako priljubljena - Pika ne 
spada med otroke, ki bi bili v 
šoli med najbolj pridnimi in 
izobraženimi, je mala upor
nica, kar jo tako mladim kot 
starejšim še bolj približa, po 
drugi strani pa ima izreden 
občutek za pravičnost in do

broto. Vse to v veliki pripo
more k temu, da je po toliko 
letih še vedno ena najbolj po
pularnih knjižnih junakinj. 
Kulturni večer je povezoval 
Matjaž Černovšek, vodja Pi
kinega festivala. 

SIMONA BRGLEZ 
Za konec festivala je Velenje obiskala častna pokroviteljica letošnjega 
13. Pikinega festivala gledališka in filmska igralka Štefka Drolc. 

Organizatorji se kljub slabemu vremenu lahko pohvalijo s 65 do 70 tisoč obiskovalci. 

Srečanje 
gospodarstvenikov 

Za sodoben podjetniški pristop v lokalnem in 
regionalnem razvoju 

Savinjsko-šaleška območ
na razvojna agencija, GZS 
Savinjsko-šaleška območna 
zbornica Velenje in območ
ni obrtni zbornici Mozirje ter 
Velenje v oktobru in novem
bru pripravljajo vrsto prire
ditev, ki bodo namenjene na
vezovanju poslovnih stikov, 
seznanjanju z razvojnimi 
priložnostmi in projekti v re
giji ter seznanjanju širše jav
nosti z gospodarstvom. 

Osrednja izmed omenjenih 
Prireditev bo 5. srečanje gos
podarstva v savinjsko-šaleški 
fegiji z naslovom Sodoben pod
jetniški pristop v lokalnem/ 
regionalnem okolju, ki bo po
sekalo v dneh od 17. do 19. ok

tobra v Velenju. Začelo se bo 
IZ oktobra z osrednjim refe
ratom dr. Maksa Tajnikarja in 
predstavitvijo razvojnih usme
ritev Gorenja, Ere, Premogov
nika, BSH Hišnih aparatov in 
Revoza, nadaljevalo pa z ot
voritvijo poslovno-prodajne 
razstave in okroglo mizo o 
možnostih kooperacijskega so
delovanja. 

Na poslovno-prodajni raz
stavi, potekala bo v velenjski 
Rdeči dvorani, bo poleg osta
lih podjetij in institucij sode
loval tudi Euro info center, ki 
sodeluje z 270 podobnimi 
centri po Evropi. Da bi bilo 
dogajanje v Rdeči dvorani še 
bolj zanimivo, bodo v času raz

stave pripravili modno revijo 
z revijo pričesk, razstavo iz
virnih spominkov Šaleške do
line, razstavo likovnih del in 
pogovore z znanimi športni
ki. 

V sklopu omenjenih jesen
skih prireditev bodo organi
zatorji pripravili še podelitev 
območnih priznanj za najlep: 
še urejene trgovine in za ure
jeno delovno okolje ter okro
gle mize o perspektivah trgo
vine v mestnih središčih, oseb
nem dopolnilnem delu, skup
nih turističnih produktih, so
dobnem podjetniškem pristo
pu na podeželju, razvojnih pro
jektih v savinjsko-šaleški re
giji in izobraževanju. 

Za prijaznejšo prihodnost občanov 
Mesti Velenje in Nova Gorica sta med 

značilnostmi, ki ju povezujejo kot mlajši 
'okalni skupnosti, našli še eno in ji že 
^dahnili zelo otipljivo vsebino. V obeh oko-
'nh namreč posebno pozornost posvečajo 
•^^zvoju informacijsko-komunikacijskih 
tehnologij, pri čemer se vključujejo v raz
vojne projekte, ki jih na tem področju iz-
v^jajo v Sloveniji in na tujem. 
. Župan Mestne občine Velenje Srečko Meh 

novogoriški župan Črtomir Špacapan sta 
ê odločila, da skupaj z nekaterimi državni

mi ustanovami družno predstavita dosežke 
pri načrtovanju in uvajanju elektronsko pri
jaznejše komuniciranje med občinsko upravo 
in občani. Tako bo danes in jutri v Velenju 
potekala konference, ki so jo poimenovali 
E-občina za prijaznejšo prihodnost. Nanjo 
bodo povabili vse slovenske župane in nji
hove sodelavce, ki bodo druženje v Velenju 
lahko izkoristili za predstavitve svojih pro
gramskih aplikacij, vsebin in rešitev v sklo
pu projekta Emesto. 

MODRI TELEFON 
Dodatno 

zavarovanje 
Bralec iz Žalca je pred 

časom, ko je bil še brez
poseln, sklenil dodatno 
zdravstveno zavarovanje 
z Vzajemno. Ko se je po
novno zaposlil, je hotel po
godbo prekiniti, saj so ime
li v podjetju skupinsko za
varovanje pri Adriaticu, 
vendar mu do danes tega 
še ni uspelo. Iz Vzajemne 
mu še naprej pošiljajo po
ložnice, ki pa jih ne pla
čuje. Zanima ga, kaj naj 
naredi, da bi pogodbo z za
varovalnico končno lah
ko prekinil. 

Odgovarja v.d. direktori
ce poslovne enote Vzajem
ne v Celju Damjana Jager: 
»Zdravstveno zavarovanje za 
doplačila do polne vredno
sti lahko pri Vzajemni zava
rovanci sklenejo individual
no ah skupinsko (podjetje 
je zavarovalec za več oseb). 
Vaš bralec je verjetno skle
nil individualno pogodbo za 
prostovoljno zdravstveno za
varovanje. Vzajemna od 1. 
1. 2000 dalje sklepa dolgo
ročna - doživljenjska prosto
voljna zdravstvena zavarova
nja za doplačila do polne 
vrednosti zdravstvenih sto
ritev. Premija pri teh zava
rovanjih je oblikovana gle
de na starost ob sklenitvi za
varovanja. Ta zavarovanja je 
možno prekiniti po petih le
tih s šestmesečnim odpoved
nim rokom. Predlagamo, da 

se zavarovanec pisno ali 
osebno oglasi na PE Celje, 
da bomo skupno razrešili 
nastali problem.« 

Trdi porniči 
Pedagoginja Petra iz Ce

lja se je pritožila nad celj
sko televizijo, ker vsak pe
tek ob polnoči predvaja 
pornografske filme. Zgro
ženo ugotavlja, da jih, 
očitno na skrivaj, gledajo 
tudi otroci in se sprašuje, 
ali je to edini način, da si 
televizija poveča gleda
nost. 

»Tako kot pri domala vseh 
programskih vsebinah, smo 
tudi pri erotičnih filmih že 
vajeni, da se oglašajo zago
vorniki in nasprotniki. Gle
de na dosedanje izkušnje in 
odzive je veliko več zagovor
nikov. Ko smo lani poleti za 
dva meseca prekinili predva
janje erotičnih filmov, smo 
namreč naleteli na številne 
očitke in nestrinjanje gledal
cev. Spremljanje erotičnih 
programov je izključno stvar 
svobodne odločitve vsake 
posameznika, sicer pa je v da
našnjih časih tako, da je to
vrstne filme brez težav dobi
te v videotekah ali jih pre
prosto kupite v trgovinah. Ker 
cenimo želje in zahteve na
ših gledalcev, se trudimo za
gotoviti čim bolj kakovosten 
in raznovrsten program, za
to je vsak namig ali celo oči
tek dobrodošel. Je pa res, da 
podobno kot povsod, prevla
da mnenje večine,« odgovar

ja odgovorni urednik TV Ce
lje Uroš Kranjc. 

Motovileč 
Vilija iz Ločice ob Sa

vinji je zanimalo, zakaj 
letos seme motovilca, ki 
ga je kupil v Kaliji, ni ho
telo vzkli t i . Enako se je 
zgodi lo tudi štirim sose
dom. 

V celjski Semenarni so po
vedali, da Vili ni edini, ki 
letos ni imel sreče z moto-
vilcem. Najbrž je storil ena
ko napako kot vsi ostali in 
seme posejal že avgusta, kar 
pa ne bi smel storiti. Vsem 
tistim, ki so se setve lotili 
šele po 10. septembru, na
mreč motovileč že lepo us
peva. 

IJ 

Do prihodnjega četrtka bo vaše 
klice na Modrem telefonu spreje
mala novinarka Urška Selišnik. Na 
telefonsko številko 031/569-581 
jo lahko pokličete vsak dan med 
10. in 17. uro. Svoja vprašanja za 
Modri telefon lahko med ponedelj
kom in petkom zastavite tudi po 

telefonu 42-25-190. 
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In res: na 
Skalno klet 
gole štet! 

Obračun sosedov daleč od derbija - Andrej Kvas, prvo ime 
tekme, brez zadetka - Rudar zapravil vodstvo 

Po prepričljivi zmagi nad 
Ero Šmartno je CMC Publi-
kum en dan zasedal tretje 
mesto na lestvici, potem pa 
ga je prehitel Dravograd. Ce
ljani so se po točkah izena
čili s Šmarčani, 14 točk ima
jo tudi Mariborčani. Velenj
ski Rudar je sam na sedmem 
mestu z 12 točkami in se bo 
očitno z Gorico, Primorjem, 
Ljubljano, Muro in Korota-
nom boril za obstanek. 

Konec tedna bodo odigra
ne zadnje tekme prve tretji
ne prvenstva. 

Končno druga 
zmaga v nizu 
Nogometaši CMC Publiku-

ma so bili tako prepričljivi, 
da si srečanje lokalnih tek
mecev ni zaslužilo imena 
derbi. Povzročitelj nesoraz
merja je bil tudi Samir Ba-
lagič, ki se je v 31. minuti 
prevroče potegoval za »ne
dolžno« žogo na sredini igriš
ča. Domnu Beršnjaku se je 
z obema nogama nespretno 
in neprevidno zakadil za hr
bet tako, da ga je pokosil. In 
obenem poškodoval, saj ga 
je zadel v stojno nogo. Sod
nik Robert Krajnc s Ptuja, 
ki je aprila sodil istima tek
mecema v Celju (4 : 0), ni 
veliko razmišljal: rdeči kar
ton. V celjskih očeh je po 
dveh sramotnih sojenjih na 
tekmah z Mariborom v sezo
ni 2000/01 »delno rehabili
tiran«. 

Prvi gol je padel v 15. mi
nuti. Andrej Kvas je preigral 
Balagiča in ostro podal k bliž
nji vratnici, kjer je z glavo 
natančno streljal Domen 

Beršnjak. To je bil že nje
gov 5. zadetek. Na hsti strel
cev Publikuma mu vztrajno 
sledi Robert Koren. Četrtič 
v ligi Simobil je bil tokrat us
pešen v 37. minuti. Skorajda 
vse je znova opravil Kvas, ki 
je opazil praznino v kazen
skem prostoru na desni stra
ni, kjer je Kovačiča prehitel 
Koren in prisebno le plasiral 
žogo ob desni vratnici. Nato 
so si rumeno-modri večkrat 
»vzeli čas« in izmenjavali po
daje pred svojim kazenskim 
prostorom. Taktika je bila 
povsem ustrezna, po žvižgih 
s tribun sodeč pa je nekateri 
niso razumeh. A Era je osta
la »zaprta«, le Ramiz Smaj-
lovič je želel ponagajati nas
protnim branilcem, a ga je 
glas trenerja Boruta Jarca ne
mudoma poslal nazaj. Šmarš-
ki strateg je očitno želel pre
prečiti katastrofo. 

Najzaslužnejši za visoko 
spomladansko zmago proti 
Eri, Dragan Čadikovski, je 
po odmoru po dolgem pro
doru prišel pred vratarja Sra
go, a je bil Romihov blok pra
vočasen. Čadikovski je kasne
je Beršnjaku pripravil prilož
nost, ki pa je splavala po vo
di. Sledil je trenutek Ere. 
Mladen Kovačič je sprožil 
v gneči s štirih metrov, a prav 
v prsi dobro postavljenemu 
celjskemu vratarju Šeligi. Tu
di tretjo celjsko akcijo z učin
kom je začel Kvas. Ko je na
se pritegnil pozornost na de
sni strani, je na sredini žogo 
dobil Beršnjak in jo spretno 
v loku poslal v kazenski pro
stor. Volej - bomba Čadikov-
skega z levico je pot v mrežo 

našla skozi Sragine noge. Da
ni Repovž je v 73. minuti po 
4. kotu ogrozil celjska vra
ta, a jih je CMC Publikum sreč
no ohranil nedotaknjena. Pr
va celjska postava je bila od
lična. Tudi zato takšen izbor 
enajsterice kroga. 

Celjani so si včeraj na prvi 
tekmi četrtfinala pokala NZS 
skušali doma zagotoviti iz
datno prednost proti Gorici 
pred povratno tekmo (čez tri 
tedne), v ligi Simobil pa sta 
pred njimi gostovanji v Fa-
zaneriji in Ljudskem vrtu. 
Era bo v naslednjih krogih 
krojila vrh, pričakala bo naj
prej vodilni Koper, zatem (po 
tekmi Francija : Slovenija) 
pa še Vego Olimpijo. 

Rudar želi 
presenetiti v 

Ljudskem vrtu 
v času trgatev in mrzlega 

vremena se je na stadionu Ob 
jezeru zbralo le 400 ljubi
teljev nogometa, ki pa so tri
bune zapuščali razočarani, 
saj so pričakovali zmago Ru
darja nad Muro. Prvi polčas 
je bil povsem na strani do
mačih nogometašev, ki pa so 
izkoristili le eno od svojih 
priložnosti. V 13. minuti je 
zadel Josip Ribič, ki mu je 
trener Marjan Marjanovič 
tokrat namenil vlogo branil
ca: »Ribič je prišel v Velenje 
kot vsestranski nogometaš. 
Zanj ni bilo prvič, da je igral 
na mestu levega branilca. 
Igro smo morali podrediti 
Muri z nevarnim Dominkom 
v napadu, za katerega je bil 
zadolžen Ribič, da bi tako 

preprečili ponovitev zgodbe 
iz Šmartnega ob Paki.« Ta
ko je svojo odločitev obraz
ložil velenjski strateg, ki se 
je med polčasom zavedal, da 
zadetek prednosti ne bo do
volj za zmago in je od svo
jih igralcev v garderobi zah
teval povišanje vodstva. Ven
dar je Mura v drugem pol
času zaigrala precej bolj zav
zeto in dosegla želeni izena
čujoči zadetek, ki je bil po
sledica nedoslednosti ve
lenjskih nogometašev, ki ni
so vajeni trdega pristopa na 
tekmah in za vsak dotik pri

čakujejo sodniški žvižg. »Ve
liko več pričakujem od ka-
petana Željka Spasojeviča 
in Alema Mujakoviča, ki 
sta trenutno v slabši formi. 
V drugem polčasu sem mo
ral menjati Mirnesa Ibrahi-
moviča, ki je igral na meji 
rdečega kartona. Boštjan 
Žemljic je tako izkoristil 
prazen prostor in dosegel ize
načujoči zadetek,« je preo
brat v Velenju pojasnil Mar
janovič. Knapi bodo v nede
ljo gostovali v Ljudskem vr
tu, kjer se bodo poizkušaH 
maščevati državnim prva

kom za poraz v šestnajstini 
finala slovenskega pokala. 
»Če bomo ponovili pristop 
in igro iz pokalnega obraču
na, se lahko nadejamo us
peha. Vendar bo tekma dr
žavnega prvenstva nekaj po
vsem drugega. V letošnji li
gi Simobil ni noben klub ne
premagljiv in zakaj ne bi mi 
presenetili Maribora,« je svo
ja pričakovanja pred 11. kro
gom lige Simobil strnil tre
ner Rudarja. 

PETRA ŠAFRAN 
DEAN ŠUSTER 

Foto: TRIARTES 

Najlepšo Erino priložnost je zapravil Kovačič, ko je zadel Šeligo. 

Gol Roberta Korena za 2:0 - mirno, prisebno, natančno. 

Šprinterski dvoboj Kvas - Sraga je dobil napadalec. 
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Kvas za 
vzhajanje 

celjskega testa 
še ne 22-letni napadalec CMC Publikuma Andrej Kvas 

je odločilno posegel v dogajanja na obračunu z Ero Šmartno 
in začel vse tri akcije, po katerih je žoga končala v šmarški 
mreži. Bil je vesel zmage, tudi asistenc, a njegov na
smeh bi bil še širši, če bi še sam dodal kakšen gol. Doslej 
edinega v prvenstvu je dosegel v 7. minuti prvega kroga. 

»Nestrpno čakam drugi gol. Upam, da mi bo čimprej us
pelo doseči ta prekleti zadetek. Potem bo vse lažje. Soigral
cem zelo zaupam.« 

Kako ste začeli, Andro? 
Oče me je kot osemletnega dečka popeljal na bližnje igrišče 

NK Kovinar Tezno, nadimek, ki ste ga omenili, pa sem do
bil med kadeti Maribora in ostal mi je do danes. Polletna 
avantura pri Samoboru je bila odveč, kalil sem se še pri 
Železničarju, nato pa me je Matjaž Kek povabil v NK Mari
bor. V prvo enajsterico me je uvrstil Ivo Šušak, in postal 
sem najboljši strelec ekipe. Sledil je prihod Bojana Prašni-
karja, meni pa je nato na srečo pogodba potekla, in oglasil 
se je, hvala bogu, CMC PubUkum. 

Katere tekme še niste pozabili? 
In nikoli je ne bom, v vijoličastem dresu proti Kopru, ko 

sem zabil vse štiri gole in se afirmiral na slovenski sceni. A 
tudi v Celju je zelo lepo. Prišel sem pozimi in v spomladan
skem delu dosegel 10 golov. 

Po dveh zmagah dva poraza? 
Ah, ne. Res je, da sta pred nami silno težki gostovanji, 

vendar se iz Murske Sobote in Maribora nadejam štirih točk. 
Zmaga in remi bi nas potolažila za izgubljeno v startu DP. 

Kdo bo dobil jesensko bitko? 
Koper. Od pokala se je že poslovil, Olimpija pa si bo polo

mila zobe v dveh obračunih z Mariborom Pivovarno Laško. 
Vzorniki? 
Rad si ogledujem posnetke tekem legendarnega Johanna 

Cruyfa. Navdušila sta me tudi Batistuta in Inzaghi. 
DEAN ŠUSTER 

Foto: TRIARTES 

Andrej Kvas 

Celjanke ostale brez točk 
Cel j ski ženski rokometni ekipi sta novo državno prvenstvo 

pričeli z dobro igro, ki pa jima ni prinesla uspeha. Z zani
manjem smo pričakovali prvi nastop Celeie v prvi ligi. V 
uvodu je kazalo, da bodo celjske rokometašice uspele pre
magati kočevskega Gramiza, kajti v prvih 20 minutah so 
povedle s 14:7. Zatem pa se je njihova igra ustavila in do 
konca polčasa so dovolile gostjam, da so izenačile na 14. 
V drugem delu so zaradi premajhnega števila igralk (tri 
rokometašice so še na maturantskem izletu) morale priz
nati premoč gostjam, ki so slavile z 32:28. Najbolj razpo
ložena celjska igralka je bila Martina Strmšek s 14 zadet
ki. Rokometašice ŽRK Celja pa so v prvi B državni ligi 
izgubile z Vegradom iz Velenja s 27:24 (15:15). Šonova in 
Skutnikova sta dosegli po sedem zadetkov. (J. K.) 

Prvi zmagi Rogle 
in Alposa 

Začetek s feštama v Šentjurju in Zrečah - Slaba končnica Laščanov 
V soboto se je pričelo dr

žavno košarkarsko prvens
tvo v prvi ligi, s polovičnim 
izkupičkom štirih ekip s 
Celjskega. Zrečani in Šent-
jurčani so namreč izkori
stili prednost domačega 
igrišča, kar pa ni uspelo Pol-
zelanom, medtem ko so Šo-
štanjčani gostovali. 

Pred gostovanjem Kraške
ga Zidarja v Šentjurju, v vr
stah Alposa Kemoplasta ni bi
lo preveč optimizma. Zadnje 
prijateljske tekme so namreč 
pokazale številne slabosti, se
žansko moštvo pa je v minu
lih dveh sezonah v Šentjur
ju, pa tudi pred dobrim ted
nom na turnirju v Zrečah sla
vilo zmage. A strah je bil od
več, kajti Šentjurčani so odi
grali kvalitetno in brez več
jih težav prišli do uvodne 
zmage v sezoni. Zelo giblji
va obramba, ki je onemogo
čila višje goste, in učinkovit 
napad sta bili orožji varovan
cev Igorja Pucka. Ilija Pe
trovič (29 točk), novi kape-
tan Alposa Kemoplasta, je od
lično vodil ekipo, neuničlji
vi Husein Kahvedžič pa je bil 
navkljub štiridesetim letom 
prvi skakalec srečanja ( U 
žog), ob tem pa je dosegel 
21 točk. Ko se je v nadaljeva
nju v napadu razigral še Dam
jan Novakovič (21), je bilo 
srečanje odločeno že dosti 
pred zadnjim zvokom sire
ne. Za glasbeni uvod je po
skrbela Šentjurska godba, ob 
koncu pa je po ozvočenju do
nelo »večeras je naša fešta«. 

Fešto so imeli tudi v Zre
čah, kajti Rogla je ugnala 
kranjskega Triglava, ki sodi 
med favorite lige. V trdem 
srečanju je odločila boljša 
zbranost Roglinih igralcev pri 

metu, kjer je bil najuspešnejši 
kapetan Boštjan Sivka (23). 
Tudi ostaU igralci pod vods
tvom Memija Bečiroviča so 
povsem izpolnili naloge, ta
ko da je bila zmaga plod do
bre igre celotnega kolektiva. 

Po vzoru na ligo Simobil, 
bomo tudi med košarkarski
mi moštvi s Celjskega izbi
rali peterko kroga. Takole 
sta se odločili športni redak
ciji TVC in NT-RC: 
peterka 1. kroga: lUja Petro
vič, Husein Kahvedžič (oba 
Alpos Kemoplast), Boštjan 
Sivka (Rogla), Aleksander Be-
lanovič (Elektra), Ermal Ku-
qo (Pivovarna Laško). Igra
lec kroga: Ilija Petrovič (Al
pos Kemoplast). Trener kro
ga: Memi Bečirovič (Rogla). 

Elektra je na Kodeljevem 
dodobra namučila favorita pr
venstva. Pri Slovanu so pri
čakovali lahko delo proti pre
novljeni in pomlajeni ekipi 
iz Šoštanja, a je Elektra celo 
vodila po prvem polčasu. 
Vprašanje je, kako bi se vse 
skupaj končalo, če ne bi imel 
Slovan v svojih vrstah razpo
loženega Jureta Zdovca. Do
mači so si odločilno prednost 
priborili z boljšim skokom 
za odbitimi žogami - Elektra 
je ulovila 9 žog manj. Sreča
nje je vendar pokazalo, da je 
trener Elektre Miloš Saga-
din na dobri poti. 

Savinjski Hopsi so se »spo
taknili« v svoji dvorani. Imeli 
so prednost večji del sreča
nja, bili so boljši v skoku in 
pri metu, a jim to ni prine
slo uspeha. Samo štirje raz
položeni Polzelani so pač bili 
v finišu premalo za bolj ho
mogeno moštvo iz Zasavja, 

pa čeprav so domačini še do
brih pet minut pred koncem 
vodili za 16 točk. Niso se na
mreč znašli ob conskem pre-
singu gostov v zaključku. V 
drugem krogu odhaja Alpos 
Kemoplast k novincu v ligi 
Birokratu, Rogla bo gost Za
gorja, Hopsi Heliosa, med
tem ko bo Elektra prosta. 

Začetek lige Goodyear ni 
bil srečen za Pivovarno Laš
ko. Brez poškodovanega Smi-
Ijana Paviča je vseeno po-
vedla pri Zagrebu s 25:14, a 
se je prednost kaj kmalu sto

pila. V zadnji minuti je koš 
Primoža Kobaleta pomenil 
najnižje vodstvo (84:83), do
mači so le izenačili in 26 se
kund pred koncem je bil do
govor jasen - napad do zad
njih sekund. Edwin Daniels 
ni upošteval navodil trener
ja Predraga Kruščiča in pi-
vovarji so morali sklonjenih 
glav iz Zagreba, kamor se bo
do pojutrišnjem spet vrnili, 
najbrž po novi poraz, saj bo 
tekmec Gibona. 

JANEZ TERBOVC 
Foto: G.K. 

Ilija Petrovič, igralec kroga. 

Odlično Gorenje 
Rokometaši Celja Pivovarne Laško in velenjskega Gore

nja so z zmagama začeli Siol ligo, kot je poimenovana 1. A 
DRL za moške. Celjani so ugnali Slovana s 25:17, potem ko 
so pred odmorom zaostajali z 8:11 in polčas izgubili z zao
stankom enega gola. Dejan Peric je zablestel z 20 obramba
mi, od 12 strelov pa jih je Sergej Rutenka izkoristil 9 in bo 
med glavnimi kandidati za najboljšega strelca lige. Velenj-
čani so na čelu z novim trenerjem Ivanom Vajdlom dobili 
prvi polčas v Trebnjem pri Trimu kar s 14:8, a obenem zara
di poškodbe izgubili Branka Bedekoviča. V nadaljevanju so 
zadržali vodstvo tudi brez njega, za zmago s 25:21 pa sta 
bila najbolj zaslužna Aleš Sirk z 8 in Branko Tamše s 7 goli. 

Tomaž Tomšič je dobro letel, a v šestih poskusih uspel le enkrat. 

V Žalcu 124 šahistov 
Mednarodnega turnirja so se udeležili šahisti iz Avstrije, 

Belgije, BIH, Hrvaške in Slovenije. Poleg nagradnega skla
da, ki je znašal 260 tisoč tolarjev, so podeHli še nagrade v 
vrednosti 100 tisočakov. Za Belgijcem Čehrom sta se uvrsti
la Hrvata Jankovič in Rogl, FIDE mojster iz Petrovč Marjan 
Črepan pa je bil šesti. Turnir je bil posvečen spominu na 
podobno prireditev, ki je bila v Žalcu organizirana pred 90 
leti. (T.T.) 

Športna dvorana polna šahistov. 
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Cagav fantič ne 
spi pri deiciini 

Bo Mestni svet MOC danes odločil o dvomilijardni naložbi v izgradnjo 
dvorane pod Golovcem ali bo odločitev prepustil novemu sklicu? 

Slovenija je pridobila or
ganizacijo evropskega pr
venstva v rokometu za moš
ke, ki bo leta 2004, pomem
ben del prvenstva naj bi se 
odvil v Celju. To naj bi bil 
zadosten razlog za gradnjo 
nove športne dvorane, ki bo 
stala preko 2 milijardi to
larjev, menita predlagatelja, 
župan Bojan Šrot in občin
ski Zavod za urejanje par
kirišč in gospodarjenje z jav
nimi objekti (ZPO). 

Dvorana bi ponudila 9821 
kvadratnih metrov površin, 
igrišče v izmeri 20^40 m, 
4.500 sedežev in 500 stojišč 
na tribunah, igrišče bi bilo 
za potrebe treningov mogo
če »prepoloviti« in tako omo
gočiti hkratno vadbo dveh 
ekip. Dvorana bi imela tudi 
vse potrebne prostore za de
lo novinarjev, VIP prostor in 
nekaj manjših prostorov za 
fitnes, sodnike, ogrevanje, 
zdravniško službo... 

Dvorana A na celjskem sej
mišču že davno ne ustreza več 
zahtevam velikih tekmovanj, 
saj ima že RK Celje Pivovar
na Laško težave ob nastopih 
v evropskih tekmovanjih. S 
tega vidika bi bila gradnja no
ve dvorane, ki naj bi jo po
stavili v severnem delu Ope-
karniške jame, ob nogomet
nem igrišču, vsekakor upra
vičena. Dodaten motiv za 
svetniški »da« je pripravlje
nost države, ki naj bi v na
ložbi sodelovala s polovičnim 
zneskom. 

Vpijoči 
vprašaji 

Pred svetniki je nelahka 
odločitev, ki vsebuje veliko 
vprašajev. In prav o njih je 
treba temeljito razmisliti, saj 
»cagav fantič nikoli ne spi pri 
deklini«. Med vprašanji je na 
prvem mestu umestnost ta

ko veUke in drage odločitve 
na najbrž predzadnji seji te
ga sklica mestnega sveta. Poe
nostavljeno - svetniki lahko 
mirne vesti naložbo potrdi
jo, težave z zagotavljanjem 
potrebnega denarja za zah
tevno gradnjo pa prepustijo 
(morebitnemu) novemu žu
panu in novemu mestnemu 
svetu. Milijarde tolarjev v 
proračunu v naslednjih dveh 
letih pač ne bo preprosto za
gotoviti. In če jo bo že mo
goče kje najti, bodo zanes
ljivo trpeli drugi naložbeni 
programi. Vprašanje seveda 
je, kateri. Bo na udaru ko
munala? Bo prikrajšana kul
tura, zlasti nujna izgradnja 

nove mestne knjižnice? Bo 
manj denarja za nujne nalož
be v šolstvo? 

Iz pripravljenega gradiva in 
idejnega načrta nove dvora
ne štrli še eno vprašanje - kaj 
bo namreč z dvorano po kon
cu prvenstva. V gradivu ZPO 
namreč opozarja, da bo dvo
rana še vrsto let poslovala z 
izgubo, ki naj bi jo z ustrez
nimi subvencijami pokrival 
občinski proračun. In bržko
ne je prav to razlog za še teht-
nejši razmislek o smotrno
sti tovrstne gradnje. 

Časa ni 
Najbolj boleče ob tehtanju 

razlogov za in proti je dejs

tvo, da se je treba odločiti ne
mudoma. Dolgotrajnost po
trebnih upravnih postopkov 
in gradnje same odlašanja ne 
dopušča. Že tako s svojo od
ločitvijo svetniki lovijo zad
nji vlak, ki bi do končne po
staje - evropskega prvenstva 
v rokometu - lahko pripeljal 
brez zamude. 

In zelo pomembno dejstvo 
pri odločanju je zanesljivo 
vprašanje o tem, kdo bi si lah
ko privoščil cagavost, če dr
žava mestu ponuja debelo 
milijardo tolarjev.Vsekakor 
današnja odločitev svetnikov, 
če bo do nje sploh prišlo, ne 
bo lahka. 

BRST 

Arhitekt Ernst je v idejnem projektu (morebitno) novo športno dvorano umestil med severno vezno cesto in 
za nogometni stadion. 

•J^NA KRATKO 
Iz Zagreba v Šibeniic 

Zagreb: Košarkarice celjskega Merkurja so že tretjič za
pored osvojile pokal Zrinski - Frankopani. Celjanke so pre
magale Jezico s 45:29, Montmontažo s 86:53 in domačo 
Croatio s 86:38. Za najboljšo igralko turnirja je bila izbra
na Daliborka Jocič (v treh tekmah je dosegla 51 točk), ki je 
v letošnji sezoni velika okrepitev Merkurja. Ta mednarod
na zmaga je nedvomno lep obet pred začetkom lige Dobro
došlice. 

Celjani najboljši 
Ljubljana: Na letošnjem državnem prvenstvu v strelja

nju z vojaško puško so naslov prvakov s 520 zadetimi krogi 
osvojili Celjani (Jeram, Frece, Zdovc). Strelci Kovinarja iz 
Štor so bili četrti, med posamezniki je Jože Jeram iz Celja 
osvojil drugo mesto, njegov klubski kolega Slavko Frece pa 
je bili četrti. (J. K.) 

Hokejistke začenjajo 
Celje: Ženski hokejski klub Celje je na prijateljski tekmi 

premagal Kranj s 3:0. Zadetke so dosegle Albina Soline, 
Sonja Meke in Sergeja Zimšek. V petek bodo Celjanke odi
grale prvo tekmo novega državnega prvensta v Ljubljani pri 
Olimpiji. (J. K.) 

Puščice nad Polzelo 
Andraž: Lokostrelski klub Polzela in Zveza 3D Slovenije 

sta pripravila odprto DP in Camo pokal. Poleg 139 tekmo
valcev iz 24 slovenskih klubov so nastopili tudi Hrvati in 
Avstrijci. Prva mesta so osvojili Violeta Kavčič iz celjskega 
kluba v disciplini compound 3D, pri veteranih v isti disci
plini Borut Žabkar (Polzela) in v tradicional long bow Franci 
Romih, tretji pa je bil v istem stilu Roman Zupane (oba na 
sliki). Uspeh polzelskega kluba je dopolnil Jaka Jager s pr
vim mestom v stilu mins brez merilne naprave. (T.T.) 

Franci Romih in Roman Zupane. 

PANORAMA 
NOGOVIEr 

1.SNL 
10. krog: CMC Publikum -

Era Šmartno 3:0 (2:0); Berš
njak (15), Koren (38), Čadi
kovski (58). Rudar - Mura 1:1 
(1:0); Ribič (13), Žemljic 
(53). Vrstni red: Šport line 
Koper 23, Vega Olimpija 21, 
Dravograd 15, CMC Publi
kum, Maribor Pivovarna Laš
ko, Era Šmartno 14, Rudar 12, 
Gorica, Primorje 11, Ljublja
na 9, Mura 8, Korotan 7. 

2. SNL 
8. krog: Aluminij - Dravi-

njal-A (0:0); Čeh (48),Don-
čec (52); Omeragič (88). 
Vrstni red: Domžale 20, GPG 
Grosuplje 19, Aluminij 15, 
Jadran 14, Drava 12, MNK 
Izola, Goriška Brda 11, Kri-
ževci. Krško Posavje, Dravi-
nja 10, Zagorje, Livar 9, Tri
glav 8, Nafta 7, Bela Krajina 
6, Železničar RC 4. 

3. SNL - sever 
8. krog: Vransko - Pohor

je 1:0, Mons Claudius - Koz-
jak Radlje 1:4, Fužinar - Šo
štanj 1:4, Šmarje pri Jelšah -
Središče 1:0, Paloma - Ma-
lečnik 4:0. Vrstni red: Palo
ma, Bistrica 17, Pohorje, 
Šmarje pri Jelšah 16, Šoštanj 
14, Kozjak Radlje 12, Stojn-
ci. Krško Posavje 11, Hajdi-
na 10, Fužinar 9, Vransko 8, 
Središče, Malečnik 7, Mons 
Claudius 3. 

MČL-Celje 
5. krog: Laško - Zreče 0:7, 

Oplotnica - Vojnik 3:1, Ro
gaška SŠ - Šentjur 2001 1:1, 
Odred Kozje - Kovinar Štore 
0:0. Vrstni red: Zreče 15, Op
lotnica 11, Laško 8, Kovinar 
Štore 6, Rogaška SŠ 4, Voj
nik 3, Odred Kozje 2, Šent
jur 2001 1. 

MALI NOGOMET 
L liga, 3. krog: Dobovec -

Svea Lesna Litija 4:9. Vrst
ni red: Svea Lesna, Beton 
MTO 9, Puntar, Dobovec 6, 
Metropol 4, Kix, Napoli, 
Sevnica 3, Tomaž MP 1, Ti
skarna Graf is 0. 

1. celjska liga, 20. krog: 
Šmartno - SS&Sun 7A, Pri
jatelji - Adriatic 3:5, Maček 
tisk - Pelikan 3:2, Klateži -
Cosmos 5:2, Telsim - Robo-
kom 3:3, Skavti - Frangros 
2:1. Vrstni red: Pelikan 49, 

Maček tisk 38, Adriatic 32, 
Skavti 31, Robokom, Fran
gros 27, Klateži 26, Cosmos 
23, Prijatelji 22, Veflon 21, 
Šmartno 17, Telsim 14_ 
SS&Sun 12. 

L liga občine Štore, 15. 
krog: Rudar Pečovje - Kanarč
ki 7:2, Inexa - Almin dom 
9:3, Laška vas - Lipa 7:3, Ko
vinar - Sokoli 6:10. Vrstni 
red: Sokoli 36, Laška vas 32, 
Pečovje 28, Lipa 27, Almin 
dom 21, Gadi, Inexa 12, Ko
vinar 5, Kanarčki 0. 

KOŠftRKA ] 

GOODVEAR LIGA 
L krog: Zagreb - Pivovar

na Laško 87:85 (68:66,45:43, 
27:29); Weaks 21, Kobale 20, 
Kuqo 15, Daniels 10, Nečas, 
Dojčin 8, Kovačevič 3. 

1. SKL - moški 
1. krog: Alpos Kemoplast 

- Kraški zidar 101:87 (63:65, 
48:34, 23:16); Petrovič 29, 
Novakovič, Kahvedžič 21, 
Kočar, Novak 11, Ribezi 4, 
P. Maček, Jovanovič 2. Sa
vinjski Hopsi - Zagorje BZ 
(68:63, 49:42, 26:25); Čato-
vič. Tovornik 19, Kadič 18, 
Cizej 16, Skok 5, Lukin 4, 
Geržina 3. Rogla - Triglav 
87:80 (66:57, 47:40, 20:17); 
Sivka 23, Mihajlovič 11, Dun-
dovič, Meško 10, Strnad 
9,Starovasnik 9, Brohh 8, Be-
nič 5, Zinrajh 2. Geoplin Slo
van - Elektra 88:78 (65:51, 
38:40, 22:15); Belanovič 19, 
Čustič 16, Kovač 14, Tajnik 
12, Latovič 8, Nuhanovič 6, 
Rupreht 2, Goršek 1. 

ROKOiVIEr 

1. SRL - moški 
1. krog: Celje Pivovarna 

Laško-Slovan25:17 {11:12); 
Rutenka 9, Žvižej 5, Milosav-
Ijevič 4, Maksič 3, Vugrinec 
2, Gajič, Tomšič 1. Trimo -
Gorenje 2\:2S (8:14); Sirk 8, 
Tomše 7, Sovič 3, Bedeko-
vič, Dobolšek, Kavtičnik 2, 
Mlakar 1. 

1. SRL-Ženske 
2. krog: Celeia - Gramiz 

28:32 (14:14); Strmšek 14, 
Kikanovič 4, Sotler, Dragšič 
3, Bilič, Novak 2. Žalec -
Krim 19:34 (10:14); Potoč
nik 6, Savič 4, Stevanovič 3, 
Randl 2, Dolar, Irman, 
Kranj C , Jukič 1. 

KPORTNI KOLEDAR 
SOBOTASJO. 

NOGOMET 
3. SNL - sever, 9. krog: Ma

lečnik - Vransko, Stojnci - Šmar
je pri Jelšah, Šoštanj - Bistrica, 
Pohorje-Mons Claudius (15). 

MČL, 6. krog: Zreče - Kovinar 
Štore, Šentjur 2001 - Odred Kozje, 
Vojnik - Rogaška SŠ, Laško - Op
lotnica (15.30). 

KOŠARKA 
Goodyear liga, 2. krog: Za

greb: Gibona - Pivovarna Laš
ko. 

1. SKL - moški, 2. krog: Za
gorje: Zagorje BZ - Rogla (19), 
Domžale: Helios - Savinjski 
Hopsi, Ljubljana: Birokrat SQL 
-Alpos Kemoplast. 

Liga dobrodošlice, 1. krog: 
Šibenik: Šibenik - Meiî ur.-

ROKOMET 
1. DRL - moški, 2. krog: 

Velenje: Gorenje - Velika Ne
delja (19). 

L DRL - ženske, Ljublja 
na: Krim - Celeia, Olimpija -
Žalec. 

ODBOJKA 
1. DOL - moški, 1. krog: 

SIP Šempeter - Salonit (19) 

NEDEUA6.10. 

NOGOMET 
1. SNL, 11. krog: Šmartno 

ob Paki: Era - Koper, Murska 
Sobota: Mura - CMC Publi
kum, Maribor: Maribor Pi
vovarna Laško - Rudar (15)-

2. SNL, 9. krog: Slovenske 
Konjice: Dravinja - Železni
čar RC (15). 
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Steklo med kamni 
Ko gospodarstvo in kultura stopita vštric 

Krhko, lepo oblikovano 
in s skrbno roko brušeno 
steklo, različni izdelki Ste
klarske šole Rogaška Sla
tina, so znova zasijali na 
razstavi v lapidariju Pokra
jinskega muzeja Celje. Z 
naslovom Ujeta prosojnost 
so jo odprli minuli torek zve
čer in je nastajala kot tim-
sko delo. 

Obiskovalci bodo lahko 
občudovali okoli 260 ko
sov stekla iz različnih se
rij, nastalih v Steklarski šo
li Rogaška Slatina, ki slavi 
55 let obstoja. Nekatere se
rije teh izdelkov so zelo ob
sežne, kot na primer za 
Grand Toplice Bled in za 
hotel Lev, vendar zaradi 
omejitve prostora niso v ce
loti predstavljene. Nekaj je 

tudi novejših, kot sta seri
ji Slovenija in Medana, ka
terih izdelke vsak gostinec 
ali gostitelj s ponosom po
stavi na mizo. Drugi eks
ponati pa so bolj unikatnega 
značaja. Teh je kar nekaj 
in so umetniško delo raz
ličnih oblikovalcev. 

Očem obiskovalcem se bo 
že na začetku razstavne po
ti, pred spustom med kam
ne v temino, kot posebej za
nimiv in lep eksponat iskril 
krožnik oblikovalca Raoula 
Goldonija. Ob njem pa prav 
tako na to temo, na podoben 
dizajn narejena dva kozarca, 
ki sta bila narejena pod vti
som tega Goldonijevega krož
nika. 

Nekaj teh razstavljenih 
predmetov, bodisi kozarcev. 

kelihov ali krožnikov, zlasti 
nagrajenih, je tudi iz zaseb
nih zbirk, zlasti tistih obli
kovalcev, ki so se udeležili 
odprtja razstave. 

Razstava bo na ogled do 3 L 
januarja prihodnje leto. 

MATEJA PODJED 
Foto: GREGOR KATIC 

Razstava je posebna tu
di zato, ker na zanimiv, ne
posreden način povezuje 
kulturo z gospodarstvom, 
so na slovesnem odprtju mi
nuli torek zvečer poudarili 
na obeh straneh. Direktor 
Steklarske šole Rogaška 
Slatina Mihael Kolar vidi v 
tem nove izzive tako za šo
lo kot za oblikovalce stekle
nih dragotin. 

Slovenska 
pesem v 
Szegedu 

Prijateljevanje med Moškim pev
skim zborom Anton Bezenšek s 
Frankolovega in mešanim pevskim 
zborom Erkel Ferenc iz madžarskega 
Szegeda traja že več kot desetletje 
in pol. Septembra so Frankolovča-
ni obiskali madžarske prijatelje in 
prepevali na koncertu v kulturnem 
domu. Pod vodstvom Darinke Sta-
goj je mogočno zadonela slovenska 
pesem. Naša pesem se je tudi sliša
la v veličastni dvorani mestne hiše, 
kjer je bil slavnostni podpis listine 
z Evropsko skupnostjo. Ob tej pri
ložnosti so županu Szegeda izročili 
odtis grba Občine Vojnik. V nede
ljo so pevci sodelovali pri maši in 
tudi tam navdušili poslušalce. 

JANJA SREBOT VDOVIČ 
Foto: DOLFI JAKOB 

Pevci s Frankolovega na trgu v Szegedu pred spomenikom 
madžarskega junaka Kossutha. 

Slika velikanka 
Ali se začenja naskok za v Guinessovo 

*^jigo rekordov, so se že lani spraševali 
•mimoidoči, ki so v Stanetovi ulici v Celju 
Spremljali nastajanje okoli 50 metrov dol-
8e slike. Papir zanjo so odrolali ljubitejski 
slikarji in se pred očmi javnosti lotili dela. 

Če se je lani akcije risanja slike velikanke 
lotilo okoli 30 slikarjev, se jih bo letos najbrž 

več, menijo pri Javnem skladu za Ijubitelj-
Jke kulturne dejavnosti - območni izpostavi 

Celje, kjer spodbujajo nastajanje slike velikanke. 
Posebne teme ali motivov za to svojevrstno 
likovno kolonijo niso razpisali. Pač pa datum: 
sobota, 5. oktobra, od 10. do 12. ure. 

Brez dvoma bo ta velika ulična likovna 
kolonija popestrila sobotno dogajanje v me
stu. Organizatorji pa skupaj s slikarji raz
mišljajo o nadaljevanju tega slikarskega pod
viga tako, da bi vsako leto sliko (rolo papir
ja) podaljšali za nekaj metrov! MP 

Kelti v Gosposki 
Za steklenimi in dobro va

rovanimi izložbenimi okni 
nekdanje trgovine Sloveni-
jales (bodoči Leonardo) v 
Gosposki ulici 10 so se mi
nuli torek pod steklene vi
trine vrnili Kelti. 

Razstava Kelti na Celj
skem, avtorice Darje Pirk-
majer iz Pokrajinskega mu
zeja Celje, bo po desetih le
tih gostovanj po muzejih 
Evrope in pred ponovnim od
hodom v Dublin na Irsko, 
mesec dni spet doma, da bi 
skupaj z obiskovalci pridala 
delež k praznovanju 120-let-
nice Pokrajinskega muzeja. 

Kelti bodo ostali v Celju me
sec dni. To je tudi čas, ko mu
zej ob svojem jubileju na ši
roko odpira svoja vrata in 
predstavlja svojo dejavnost. 
Zato so dali v različne časo
pise natisniti proste vstopni
ce (najdete jo tudi v našem 
tedniku), s katerimi si je mo
goče brezplačno ogledati vse 
stalne in občasne razstave mu
zeja, pa tudi arheološka par
ka Rifnik in Šempeter ter 
Šventnerjevo hišo na Vran
skem. 

Na zelo izviren način in še 
bolj na očeh javnosti postav
ljena razstava zbuja pozor

nost mimoidočih, saj v pro
storih nekdanje trgovine ni
so pričakovali razstave. »Res 
je škoda, da Celje ne najde 
prostora za stalno postavitev 
te in tudi drugih večjih raz
stav, denimo o Celjskih gro
fih,« pravi Darja Pirkmajer, 
»saj muzeju primanjkuje 
okoli 3000 kvadratnih me
trov razstavnih površin!« 

Zanimiva, če ne kar drzna 
in inventivna zamisel mu
zealcev je, da bi takšne od
mevne razstave predstavili 
ljudem kar po ceh Gosposki 
ulici!? 

MP, foto: GK 

Razodetja zvezdnega arhitekta 
Likovni salon Celje je svoje 

razstavne prostore na voga
lu Narodnega doma, iz ka
terih se ponuja pogled na Trg 
celjskih knezov, minuli ko
nec tedna odprl izzivom ar
hitekta Nandeta Korpnika, 
ki je med drugim tudi sno
valec nove podobe trga. 

»Nandeta Korpnika lahko 
označimo za zvezdnega arhi
tekta,« je ob odprtju razstave 
njegovih futurističnih stavb po
vedal arhitekt Miha Dešman, 
urednik revije Arhitektov bil
ten. Medtem pa Korpnik na 
vprašanje, s kakšnim projek
tom kani znova presenetiti, od
govarja: »Naj ostane skriv
nost!« 

Obiskovalca vodi po prihod
nosti skozi velike formate 

barvnih projektov. Med pred
stavljenim še posebej pade v 
oči prosojnozelena zgradba, ki 
bi čisto lahko bila vesoljska 
ladja, a je v resnici na nateča
ju leta 2000 zavrnjen projekt 
za Osrednjo knjižnico Celje... 

Nande Korpnik je predsta
vil tudi projekt prenove Trga 
celjskih knezov. Spet na zelo 

zanimiv, enostaven način: sa
mo zazreti se je treba skozi ste
klo iz Likovnega salona in ujeti 
podobo trga s tega zornega ko
ta. 

Danes, v četrtek ob 19. uri, 
bo v salonu še eno predavanje 
iz niza treh: Potenca in impo-
tenca Trga celjskih knezov! 

MATKJA PODJED 
Nande Korpnik 

Pesem 
alpskih dežel 

2^ vrhunsko glasbeno doživetje so v soboto v Narod
nem domu v Celju poskrbeli zbori štirih dežel pod Alpa
mi, ki jih že četrto leto družita ljudska zborovska pesem 
lastnega naroda in prisrčno prijateljstvo. 

Gostitelj zborovskega srečanja z naslovom Caelicante je 
bil Akademski pevski zbor iz Celja, ki je gostil mešani pev
ski zbor Fioccorosso iz Italije, mešani pevski zbor Jodelchbrli 
Alperosli iz Wattvilla v Švici in mešani pevski zbor Sing 
und Spielgruppe iz Koflacha v Avstriji. 

Nastopajoče je pozdravila ministrica za kulturo Andreja 
Rihter in poudarila pomen tovrstnega druženja in povezo
vanja na evropski ravni in na drugi strani prizadevanja za 
ohranjanje ljudske zborovske pesmi vsakega posameznega 
naroda. 

To misel so nastopajoči potrdili tudi s skupaj zapeto slo
vensko pesmijo Pa se sliš... in navdušili številno občinstvo. 
Prav tako tudi številne Celjane z nastopom v središču me
sta. 

MATEJA PODJED 





Zoran Pasarič 
»v Cankarjevem domu smo nastopili štirje, čeprav 

je pri oblikovanju nove kolekcije A la card sodeloval 
celoten tim našega salona, osem frizerjev. Pri tem smo 
sodelovali z našimi dizajnerji, seveda pa smo se orien
tirali po svetovni modi, saj so modni kreatorji pred 
frizerji, mi se jim prilagajamo. Za izhod na ljubljan
skem nastopu je oblačila pripravila modna hiša Egoist, 
dive je oblekel Alan Hranitelj, koreografijo pa je pri
pravil Igor Jelen. Hoteli smo narediti nekaj uporabne 
in nekaj avantgardne mode. Jasno, da smo pri Hrani-
telju šli v popolne ekstreme, takšen je namreč tudi 
njegov pristop pri kreiranju oblačil. Načeloma pa je 
osnovno vodilo kolekcije A la card prilagajanje mode 
osebnosti, stilu življenja. V njej smo združiU smo ko
lekcije vodilnih modnih oblikovalcev, v katerih so 
predstavili mešanico hipi-etno sloga. Pri barvah za to 
sezono smo naredili poudarek na zlato toplih tonih, v 
kombinaciji bakrenih odtenkov, toplim rjavim tonom 
dodajamo svetle blond nianse in na ta način dodaja
mo sijaj, da ostajajo očarljivo privlačne. Barve so na-
nesene v tehniki »shape on shape« (oblika na obliko), 
kar pomeni, da jih nanašamo v skladu ah v nasprotju 
z rezom las. Hkrati se ne pokrivajo s samim rezom, 
zato dajejo kontradiktoren videz. Čopasti prameni pa 
izpostavljajo posamezne dele frizure. Letošnji stil je 
zmes različnih dolžin, dvostranski rezi pa so še vedno 
bistvenega pomena, saj omogočajo razhčno gibanje, 
ki ga lahko prilagodimo različnim potrebam. Drama
tičnost in nagajivost se izražata v razmerju oblik, ki 
se skrivajo v kombinacijah striženja in barvanja, s 
katerim poudarimo končni videz.« 
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Strel iz pokvarjene pištole? 
Začetek sojenja zaradi umora 25-letnega Velenjčana - Ustrahovali drug drugega? - Obtoženi trdi: 

» Z mojo pištolo ni mogel streljati!« 

»Ne priznam,« so bile pr
ve besede 24-letnega Gregor
ja Britovška iz Topolšice na 
okrožnem sodišču v Celju, 
kjer so mu v torek začeli so
diti zaradi goljufije in na
peljevanja k umoru 25-let
nega Matjaža Volka iz Ve
lenja. Truplo slednjega so 
našli pri Gramozni jami v 
Ljubljani 19. marca letos. 
Za fanta so bili usodni trije 
streli. Domnevni morilec, 
Nenad Mirovič, je še vedno 
na begu. 

Ljubljanske in celjske kri
minaliste so preiskava in raz
govori z več kot 150 oseba
mi pripeljali do Britovška. Z 
Matjažem sta se poznala pet 
let. V ozadju spora naj bi bi
la kupčija dveh osebnih av
tomobilov, ki naj bi ju Bri-
tovšek pripeljal iz Avstrije, 
a se je kasneje vse izkazalo 
za laž. Denar, 12 tisoč evrov, 
naj bi mu Matjaž izplačal. Bri-
tovšek trdi, da mu je večino, 
deset tisoč, vrnil, preostali de

nar, dva tisoč evrov, pa naj 
bi bil zadosten razlog, da bi 
Matjaž lahko uresničil svoje 
grožnje o izterjavi denarja, 
je pred petčlanskim senatom 
v torek trdil Britovšek. Mat
jaž naj bi namreč po bese
dah obtoženega za izterjavo 
denarja pošiljal svoje kole
ge, ki so se dolžnikov lote
vali tudi hzično. Kljub temu, 
da sta bila prijatelja, se je ta
krat Matjaža bal, pravi. 

»Želel sem mu pokazati, 
da imam tudi jaz prijatelje, 
ki me lahko zaščitijo,« je po
vedal Gregor Britovšek. To 
delo naj bi v bližini bencin
skega servisa na Lavi v Ce
lju opravil Nenad Mirovič na 
dan, ko naj bi se Matjaž od
pravil proti Ljubljani. V 
Domžalah naj bi nekega ko
lega opomnil na dolg, nato 
pa v Ljubljani opravil še nek 
posel. Obtoženi je vseskozi 

omenjal večjo količino zla
ta, ki naj bi ga nato odpelja
li v Italijo. Ker naj bi posu
mil, da gre za umazan po
sel, ni želel zraven. »Nenad, 
ki sem ga spoznal par mese
cev prej, bi moral Matjaža 
ustrahovati v Celju, ne pa se 
odpeljati v Ljubljano z 
njim,« je razlagal Britovšek, 
ki je Nenadu dal tudi svojo 
pištolo, za katero se ne spo
minja več, katere znamke je 

bila. Ni pa pozabil dodati, 
da z njegovo pištolo Miro
vič nikakor ni mogel strelja
ti, saj naj bi bila pokvarje
na. Mirovič pa naj bi se sam 
pohvalil, da je za denar pri
pravljen storiti marsikaj. 
Moril naj bi tudi v Jugosla
viji. 

Da je z Matjažem nekaj na
robe, je izvedel šele nasled
njega dne, da za umor su
mijo tudi njega, pa iz neke
ga časopisnega članka. Z Mi-
rovičem naj bi se v dneh po 
umoru slišal še trikrat, ne
kajkrat pa naj bi mu slednji 
poslal tudi sms sporočila, v 
katerih ga je prosil za še eno 
orožje. 

Obtoženi, ki je v torek petč
lanskemu senatu odgovarjal 
na vprašanja več kot štiri ure, 
je kar nekajkrat spremenil 
svoje izjave v primerjavi z za
slišanjem pri preiskovalni 
sodnici. Menda zaradi šoka, 
v katerem je bil takrat in vi
njenosti, saj naj bi mu na po

liciji, medtem ko so ga 2^ 
sliševali, dali piti še alkohol^ 
pijače, kar mu je očitno 23 
meghlo spomin. 

Starša pokojnega Matjaži 
v nečedne posle svojega sir, 
ne verjameta. Mama je v 2f 
lo slabem zdravstvenem sij 
nju, zato je v torek na sodij 
ču ni bilo. Očetu, ki je v to 
rek nastopil kot prvi izmet 
prič, pa je že pred začetkoii 
obravnave postalo slabo. »Vg 
jameta, da bodo pravosodj 
organi pred sodišče prived 
tudi Miroviča. Za njim je 
vedno razpisana mednaroo-
na tiralica,« pravi Igor Inkret 
ki zastopa interese oškodc-
vanca. Britovšku in Mirovi 
ču - za slednjega že lep 
krožijo govorice, da naj b 
svoji sestri dejal, da ni krii 
in da se bo vrnil, ko bo n 
razjasnjeno - grozi tudi do3t 
let zapora. 

SIMONA ŠOLINli 

Umorjeni Matjaž Volk. 
Domnevni morilec Nenad 

Mirovič je še vedno na begu. 
Gregor Britovšek pravi, da ni 

kriv. 

Celjski črni vikend 
Petinštirideset prometnih nesreč, osemnajst ljudi poškodovanih, tri osebe so 

umrle, med njimi tudi 15-letno dekle 

Minuli vikend je najbolj črn letos. 
Celjske ceste so v treh prometnih ne
srečah vzele tri življenja. Je za smrt 
deklice kriva prevelika hitrost? Je preč
kala pravilno? Je za smrt 43-letnika, 
ki je umrl v nedeljo, kriv alkohol? 
Vprašanja, na katera policisti še ved
no iščejo odgovore. 

Petek, 27. 
septembra 

Le nekaj minut pred pol tretjo po
poldne je na cesti Rogatec - Podplat, 
izven Tuncovca, umrla 15-letna J. B. 
Dekle je prečkalo vozišče, čeprav tam 
ni označenega prehoda za pešce. Rav
no takrat je z avtomobilom iz smeri 
Rogatca pripeljal 59-letni A. S. iz Krš
kega in jo zbile. Za petnajstletnico 
so bile poškodbe usodne, tako da je 
umrla na kraju nesreče. Policisti še 
vedno zbirajo podatke o okoliščinah 
nesreče. Le-te nakazujejo na možnost, 
da je voznik, ki je zbil deklico, vozil 
prehitro. 

Sobota, 28. 
septembra 

Ob pol bestih zjutraj je 33-letni R. 
K. s tovornim vozilom zavijal s Ce
ste v Laško na Partizansko cesto in 
na zaznamovanem prehodu za pešce 
trči v pešca. Zaradi hudih poškodb 
so slednjega prepeljali v celjsko bol
nišnico, kjer je naslednji dan umrl. 
Identiteta umrlega je bila znana šele 
v torek. Gre za 55-letnega Celjana 
Š.K. 

Nedelja, 29. 
septembra 

Na regionalni cesti izven naselja Čeplje 
je ob 14.20 voznik osebnega avtomo
bila, 43-letni P. K., med vožnjo iz sme
ri Vranskega proti Prekopi zapeljal na 
bankino ter trčil v varovalno ograjo, 
zaradi česar je izgubil oblast nad vozi
lom, ki se je večkrat prevrnilo po vo

zišču. Voznik je ostal vkleščen v vozi
lu, kljub pomoči reševalcev pa je umrl 
na kraju nesreče. Hude poškodbe je do
bil tudi sopotnik v vozilu. Kasnejše prei
skave so potrdile, da je bil sopotnik vi
njen. Voznik tudi? 

Katastrofalno! 
Do nedelje je na Celjskem umrlo že 

36 ljudi. »V načrtu dela v začetku leta 
smo zapisali, da bo toliko najvišje šte
vilo mrtvih na celjskih cestah letos,« pra
vi Bojan Vrečic, načelnik uniformirane 
policije Policijske uprave Celje. Sedaj v 
isti sapi ugotavlja, da še zdaleč ne bo 
ostalo pri tej številki. V jesenskih in zim
skih mesecih so zaradi slabe vidljivosti 
najbolj ogroženi pešci. Letos jih je umr
lo šest. Trije so bili vinjeni. 

»Kar 14 smrtnih žrtev je bilo na ob
močju Žalca, kar pomeni, da je žal

sko območje letos najbolj problema
tično. Večina nesreč je na odseku sta
re ceste Žalec-Vransko in na cesti Ža-
lec-Arja vas-Velenje,« pravi Vrečic. 
Ravno na teh kritičnih točkah bo od
slej še večje število policistov, radar
skih nadzorov, bolj bodo na tem ob
močju uporabljali tudi provido - vo
zilo za nadzor hitrosti. 

V osmih mesecih so pohcisti zara
di neupoštevanja cestnoprometnih 
predpisov kaznovali 50 tisoč vozni
kov, največkrat zaradi vinjenosti in 
prekoračene hitrosti. »Še vedno je več 
kot deset odstotkov povzročiteljev 
vseh prometnih nesreč vinjenih,« raz
laga Vrečic in dodaja, da vse večji prob
lem postaja tudi vožnja pod vplivom 
mamil. 

SIMONA ŠOLINIČ 
Foto: SHERPA 

Pri Prekopi je voznik umrl na kraju nesreče. 

»Tako zaštihan, 
da lahko crkne« 

Je za pretep, ki bi se lahko končal 
tragično, kriv alkohol? 

Večerne ure v torek, 24. 
septembra, bi lahko bile 
usodne za 40-letnega Hin-
ka Žaberla iz Pijovcev pri 
Mestinju. Mlajši brat, star 
okrog 30 let, ga je v pretepu 
huje ranil in ga s tem spra
vil v življenjsko nevarnost. 

Kot smo izvedeli, se je be
sedni spor med bratoma kaj 
hitro sprevrgel v hud pretep. 
Mlajši, Marko, naj bi Hinka z 
nožem v podstrešnem prosto
ru stanovanjske hiše po tele
su večkrat porezal, hude poš
kodbe pa naj bi mu zadal v 
trebušnem delu telesa, zara
di česar je bil Hinko kar ne
kaj časa v kritičnem stanju. 
To naj bi se zgodilo malo pred 
osemnajsto uro, dve uri prej 
sta se, kot so nam povedaU 
nekateri bližnji stanovalci, še 
skupaj vozila po vasi v stari, 
že dodobra obrabljeni katr-
ci. Marko naj bi se po prete
pu oglasil pri sosedih in pro

sil, naj pokhčejo policija 
češ, da je »zaštihal brata, di 
lahko še crkne«. 

Oba naj bi bila v času prepi 
ra vinjena, vzrok za pretep 
je menda alkohol, ki je v te 
Žaberlovih že leta in leta kii 
vec za številne prepire in obra 
čune s pestmi, so nam nami? 
nili sosedje. »Toda, če si jih pre 
sil za pomoč, niso nikoli o d r e 
kli. Tudi nasilni do drugih m 
so bili. Le med seboj so se ml^ 
tili,« so še dodali. Brata staž 
vela sama in nista bila zapfl 
slena, večkrat pa naj bi si sko 
čila v lase tudi zaradi neke žen 
ske, ki se je pred meseci o d s e 
lila, tam pa naj bi živela in skf 
bela za brata in svoje tri otrc 
ke kar nekaj let. 

Marka bodo ovadili zarad 
kaznivega dejanja povzroS 
tve hude telesne poškodbe, ^ 
radi česar mu grozi od ene§ 
do desetih let zapora. 

SIMONA ŠOLINI' 

Še ena smrt na cestah 
Na regionalni cesti izven Tekačevega pa se je v torek, 1. okW 

bra, zgodila še ena tragična prometna nesreča. 24-letni D. Vj 
z osebnim avtomobilom v križišču zapeljal v prepovedal* 
smer. V tem času pa je iz smeri glavne na regionalno cesto pr"' 
Rogaški Slatini zavijal levo 30-letni kolesar I. L.. Pri trčenju 
kolesar utrpel tako hude poškodbe, da je na kraju nesreče 
To je že 37. smrtna žrtev letos na Celjskem. 

Gorelo je... 
Zaradi neprevidnosti je v soboto, 28. septembra, zagofj 

lo v kuhinji stanovanjske hiše v Trobnem dolu, last R. R- ̂  
požara naj bi prišlo pri pripravljanju jedi, ki jo je lastn'*̂  
pozabila na plinskem štedilniku. Ogenj, ki se je iz štedilf' 
ka razširil na plutovinasto stensko oblogo in plastičen 
kuhinjske nape je povzročil manjšo gmotno škodo. 

Za okrog sedemsto tisočakov pa je nastalo škode v Strol 
niku, kjer je zagorelo na pečeh za centralno kurjavo zar̂ ' 
kratkega stika na električni napeljavi gorilca. 
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ADECCO - nove 
poti do uspeha 
Obetaven naslov za tiste, ki iščejo zaposlitev in one, ki iščejo najboljše 

delavce - Učinkovite spletne strani 
§vicarsko-francosko pod

jetje Adecco ima svoje po-
;lovalnice že v več kot šest-
^etih državah sveta, od 
jprila 2000 tudi v Sloveniji 
ij poldrugo leto v Celju. Je 
jiesto, kjer se z najsodob
nejšimi metodami in sreds-
(̂^ oblikuje trg delovne si
le in kjer se najtesneje pre
pletata ponudba in povpra
ševanje. 
V Sloveniji je veliko brez-

loselnih oseb, ki iščejo de-
d: prvo zaposlitev, občasno 
ẑiroma priložnostno delo, 

lileloza nedoločen čas, pa tak
snih, ki iščejo primernejše de
lo, bolje plačano ali zanimi
vejše itd. Na drugi strani pa 
jO podjetja, ki iščejo najboljše 
delavce glede na potrebe in 
zahteve delovnega procesa ter 
sistem zagotavljajo konku
renčno prednost. 
Adecco je tisto stičišče obo-

'h, kjer so možnosti za obo-
•isko zadovoljstvo veli-
iširna in raznolika ba

ri podatkov, kjer lahko vsak
do najde svoj interes in svo-
e mesto, omogoča hitro od-
ivanje na potrebe tistih, ki 

iščejo, včasih je dovolj že en 
sam dan. V Adeccovi bazi po
datkov imajo kandidate za do
mala vse potrebe delodajal
cev, ne glede na stopnjo izo
brazbe in zahtevane izkušnje, 
pa tudi takšne, ki želijo de
lati po skrajšanem oziroma 
prilagojenem delovnem ča
su. 

Adecco odlikujejo: poslov
na usmerjenost, sprejemanje 
odgovornosti, prilagodlji
vost, kar najhitrejši odziv, di-, 
skretnost ter ustrezna cenovna 
politika, ki temelji na dose
ženih rezultatih. Adeccovi so
delavci sirom po svetu in pri 
nas so vir najaktualnejših po
datkov o globalnih, regional
nih in lokalnih potrebah d% 
lodajalcev, o gibanju plač, 
bonitet, želja posameznikov, 
ki iščejo delo itd. 

V Sloveniji Adecco sode
luje z Inštitutom za delo pri 
Pravni fakulteti Univerze v 
Ljubljani, je član Združenja 
delodajalcev Slovenije in dru
štev za kadrovsko dejavnost. 
Ima koncesijo Ministrstva za 
delo, družino in socialne za
deve. 

Od globalnega 
k lokalnemu 

Na celjskem območju je 
Adeccova poslovalnica v Ce
lju, v prostorih na Ulici XIV. 
divizije, kjer se dnevno og
lasi od deset do petnajst kan-' 
didatov, iskalcev zaposlitve, 
ki jih, po pogovoru s sveto
valko vpišejo v podatkovno 
bazo. Tistih, ki se dnevno pri
javljajo po Internetu, pa je 
še veliko več. Za večino je 
takšen stik oziroma obisk us
pešen, zadovoljstvo pa obo
jestransko. 

»Dober, sposoben delavec 
bo pri nas vedno našel delo,« 
pravi Marko Kolenc, 24-letni 
ambiciozni direktor v poslov
ni enod Adecca v Celju. Tam 
se iskalec zaposhtve najprej 
pogovarja s svetovalko, ta po
datke iz razgovora vnese v ra
čunalnik, potem pa ga napo
ti v ustrezno podjetje, kjer 
iščejo delavce. V podjetju (us
tanovi), kamor je oseba na
potena, pa se odločijo, ah jo 
bodo sami zaposlih ali pa bo
sta zaposlitev in zavarovanje 
potekala po pogodbi z Adec-

com. Pri delodajalcu so mož
ne zaposlitve za stalno ali za 
določen čas, osebni dohodek 
pa je enak, kot ga imajo vsi 
ostali delavci na enakih ozi
roma podobnih delovnih me
stih. »S tem ko iščemo opti
malne zaposlitvene možno
sti, zadovoljujemo potrebe 
delodajalcev po najboljših ka
drih, po drugi strani pa po
trebe tistih, ki iščejo delo, saj 
jim lahko v vsakem trenut
ku ponudimo veliko možno
sti. Tudi za začasna dela, za 
dela v določenem času, de
nimo nočnem ali le za nekaj 
dni v tednu in podobno. Po 
preteku dela za določen čas, 
kamor smo napotiU našega 
kandidata, se potrudimo, da 
mu takoj poiščemo novo za
poslitev, zlasti, če gre za do
brega delavca, najbolj pa smo 
zadovoljni, če se pogodba o 
začasnem delu spremeni v 
stalno zaposlitev. Od podje
tij (delodajalcev) namreč do
bivamo povratne informaci
je o uspešnosti delavcev, ki 
smo jih napotili tja. Vedno 
več podjetij, od majhnih do 
največjih in multinacionalk. 

se obrača na nas, saj jim v 
vsakem času lahko ponudi
mo delavce in strokovnjake, 
ki jih potrebujejo, predvsem 
pa preverjene kadre,« po
jasnjuje direktor celjskega 
Adecca Marko Kolenc. 

Na brezplačnih naslovih 
www.adecco.si in www.adec-
co.com najde tisti, ki išče, vse 
potrebne podatke o možno
stih zaposlitve. 

V celjsko poslovalnico 
Adecca prihajajo pravkar iz
šolani ljudje, pa tisti, ki so 
iz različnih vzrokov ostali 
brez dela, prihajajo strokov
njaki za najrazličnejša po
dročja, ki so v obstoječih pod
jetjih nezadovoljni in iščejo 
nove poklicne izzive, priha
jajo mladi strokovnjaki, ki 
so na raznih razpisih že ne
štetokrat »pogoreli« in številni 
drugi, ki iščejo možnosti in 
priložnosti za uspeh, karie
ro, osebno zadovoljstvo. Tudi 
starost iskalca zaposlitve ni 
pomembna, v Adeccu se naj
de prostor za vsakogar. 

Foto: GREGOR KATIC 

Marko Kolenc, direktor Adecco 

y>REJELI 
' SMO 
Javnosti in dr. 

Janezu 
Drnovšku 

Iz moralnih in etičnih raz
logov bi bilo pametno in nuj
no, da se, g. dr. Janez Drnov-

odrečete kandidaturi za 
predsednika republike in is
točasno odstopite s funkcije 
predsednika vlade. To stori
le iz sledečih razlogov: 

1- Audiatur et altera pars 
^ se sliši tudi druga stran). 
^ pridejo do besede v jav-
•»ostitudi tisti državljani Slo-
"̂ nije, ki niso zadovoljni z 
Vašo desetletno vladavino. 
. 2. Vaš koncept upravljanja 
'" '̂'adanja je preživet, iztro-

1 izčrpan, ker so nam v 
•̂ uuaciji potrebni pogum-

} ' odločni in modri vodite
lji. 
J; Vi ste od leta 1991 (pa 
^ že prej, kot predsednik 

do leta 2002 pokaza-
1 znate. Za vse, kar ste 
ga naredili, se vam naj-
zahvaljujemo, toda se-

bi bil čas, da vas nekdo 
1̂ '̂ enja, ker v tej državi nih-
,̂ r̂ i nezamenljiv in je veli-
^število kreativnih, strokov-
r^in sposobnih ljudi, ki nas 
j°^o popeljali iz krize, v ka-
, ste nas pahnili vi v svoji 

ŝetletni vladavini. 
^ 't- V več primerih ste go-
I 'ili o zgodbi o uspehu, očit-

°̂̂ te mislili na ožji krog Iju-
^.^^ tako imenovano elito, 
'^vteh letih prigrabila ob-

last v svoje roke, vse mate
rialne in kulturne dobrine, 
pa še vedno zahtevate od nas, 
sto tisoč nezaposlenih, na sto 
tisoče prevaranih, brezprav
nih na naših institucijah (so
dišča, upravne enote...), da 
vas ponovno volimo in da 
vam ploskamo za vse, kar ste 
naredili siromašnim in ne
srečnim. 

5. Ustava RS in zakoni se 
ne spoštujejo, večina pa se jih 
tako ali tako piše na kožo vam 
in vašim izbranim somišlje
nikom. Drugi člen ustave, ki 
govori o Sloveniji kot pravni 
in socialni državi, je zaradi 
vas norčevanje iz državljanov 
Slovenije, ki se vsakodnevno 
borijo za svoje preživetje. Med 
pravom in pravico je pri nas 
takšna razlika, kot med dne
vom in nočjo. Ehta je v vseh 
postopkih privilegirana, ko
rupcija pa je prej pravilo, kot 
izjema. Nezaposlenost raste 
iz dneva v dan, stečaji se vr
stijo, plačilna nedisciplina 
uničuje vse, kar je zdravega v 
tem gospodarstvu, z javnimi 
hnancami se dela po domače 
in razsipniško (nakup vlad
nega letala, plačevanje zaseb
nih mobilnih pogovorov po
slancem in vladnim uslužben
cem, drage gradnje infrastruk
tur in sumljivi javni razpisi, 
javna tajna o provizijah pri 
podpisih pogodb...). Upoko
jencev se spomnite samo pred 
volitvami, ker si pač na tak 
način kupujete volilne glaso
ve, drugače pa ljudje, ki so 
desetletja svojega življenja 
pustili na svojih delovnih me
stih, komaj preživijo s svojo 
bedno pokojnino. 

6. Človekove pravice se 
nonšalantno kršijo, pred za
konom nismo enaki, elitne-
žem se zadeve rešujejo hitro 
in učinkovito, zato pa mora
jo po drugi strani navadni dr
žavljani v teh istih postopkih 
potegniti krajši konec. Zade
ve na sodiščih se zavlačujejo, 
da lahko pravniki služijo, na
črtno se ne dopušča izvajanje 
dokazov in globoko dvomi
mo, gospod predsednik vla
de, da vi niste seznanjeni s tem. 

7. Mnogo več smo priča
kovali od samostojne drža
ve, kar se tiče reda, dela, mo
rale, poštenja in patriotizma 
in vse obljube, ki smo jih po
slušali, so ostale le obljube. 
Za večino navadnih ljudi se 
je stanje izredno poslabšalo, 
nekaj posvečenih okoli vas 
pa si je pridobilo bajno bo
gastvo in neomejeno moč. 

8. V teh enajstih letih sa
mostojnosti smo večino te
ga, kar smo nasledili in us
tvarili v generacijah v prejš
nji državi, naivno uničili, za
pravili, kar je še ostalo, pa 
poceni prodajamo tujcem 
(banke, zavarovalnice, uspe
šna podjetja...), kot da sami 
ne znamo gospodariti in kot 
da smo državljani Slovenije 
primerni samo za fizična de
la. Tako so si rodovi zaved
nih Slovencev želeli svojo sa
mostojno državo, ki bo, kot 
izgleda, zelo kratkega veka. 
Zato vas sprašujemo, kaj bo, 
ko vse prodamo, s čim boste 
potem krpali prazno držav
no blagajno? 

9. Kar se tiče vaše kandi
dature za Predsednika RS, vas 
očitno zanima samo oblast 

in še enkrat oblast. Mar vam 
ni zadosti, da ste predsednik 
vlade RS? Če bi bilo možno, 
bi verjetno želeli obdržati 
obe funkciji, da bi bili hkra
ti predsednik republike in 
predsednik vlade. 

Zato vas na koncu, g. dr. 
Drnovšek, v Civilnem zdru
ženju za nadzor nad institu
cijami, pozivamo, da nepre
klicno odstopite s funkcije 
predsednika vlade in se od
poveste kandidaturi za pred
sednika države, da bi s tem 
dali možnost sposobnim, po
gumnim in takšnim, ki lju
bijo suvereno, neodvisno in 
ozemeljsko celovito državo 
Slovenijo, da s pametno in 
odločno zunanjo in notranjo 
politiko rešijo, kar se še da 
rešiti. 

ZDRAVKO KRESLIN, 
predsednik P CZNI 

Neplemenita 
raca? 

Gospoda Mirka Tuša, ki se 
uvršča med najuspešnejše 
slovenske trgovce in gospo
darstvenike, sem vedno zelo 
cenil. Bojim pa se, da bom 
moral to mnenje nekoliko re
vidirati, če je kaj resnice v 
tem, da razmišlja o kandida
turi za celjskega župana s 
podporo Zmaga Jelinčiča -
Plemenitega in Slovenske na
cionalne stranke. 

Kandidat za župana, ki kaj 
da na svojo politično podo
bo, se pa res ne bi smel spe-
čati s tako spornim politikom 
in tako neresno stranko. 

MIRO GRADIČ, 
Celje 

Šentjursko 
praznovanje 
Vsebina šentjurskega praz

novanja je obletnica razgla
sitve Šentjurja za mesto, kar 
so sprejeli na občinski skupš
čini 24. septembra 1990, ki 
je tudi rojstni datum mesta 
Šentjur. 

Smisel tega praznovanja je 
v doživljanju duhovno-kul-
turnega, meščanskega (civil
nega, narodno-državnega), 
osebnega in mestnega razvo
ja. Ker je Šentjur občinsko 
središče, pa to velja za vse 
občane, ki se v tem mestu pre
poznajo in so nanj ponosni. 

Za uspešnost tega je dobro 
imeti vzor in oporo. To je bilo 
mesto Celje, ki je bilo boter 
Šentjurju ob razglasitvi za 
mesto. Vse to bi naj bila vse
bina praznovanja in skupne
ga srečanja meščanov in ob
čanov. Sem bi po duhovni tra
diciji Slovencev sodila tudi 
praznična sveta maša, ki bi 
ustvarila svečano notranje 
razpoloženje za druženje in 
srečanje ljudi. 

Kaj je iz tega nastalo? 
Po razglasu gre za množi

co nesmiselnih in zapravlji
vih prireditev, ki so birokrat
sko čaščenje kulta (osebe) 
funkcije. Prava vsebina praz
novanja pa se zanemarja ali 
celo ovira, saj se ustvarja 
dvojnost ali delitev za lažje 
obvladovanje ljudi. 

Slomškov god vsekakor za
služi pozornost vseh Sloven
cev, toda to ni vsebina šent
jurskega praznika. Nesmisel, 
potratnost in zaostalost pred
stavlja odpiranje partizanske 

bolnice Javorščica. Vsa čast 
tistim, ki so jo v času okupa
cije ustvarili. Zaslužijo si 
oproščenje za prevaro, ki so 
jo doživeli ob koncu vojne, 
kot mi je ob neki svečanosti 
potrdil praporščak z zvezdo. 

Ob vsem tem se popolno
ma zanemarja botrstvo me
sta Celja, ki ima zgodovin
ske temelje in je danes bis
tvo trajnostnega razvoja člo
veka in zlasti mesta. Proto
kol nošenja županske ovrat
nice, ki jo je darovalo mesto 
Celje županu Šentjurja (pri 
tem je mesto in občina eno) 
ima velik pozitivni pomen in 
smisel. 

Dokaz meščanskega razvo
ja Šentjurja bi bila zaščita in 
obnova rifniških grajskih stol
pov, ki sta po mnenju dr. Sto-
parja vredna tega dejanja. To 
bi v prihodnje lahko bila, 
skupaj z arheološkim Rifni-
kom, za Šentjur pomembna 
točka in znamenje ponosa. 
To je, kot razglednica in fo
tografija v monografiji, znak 
zaostalosti v miselnosti ob
lastnikov. Nikakor pa ni v 
čast in ugled skladateljev 
Ipavcev, še manj pa v čast du
ha blaženega Slomška. 

Bodi zdravo mesto Šentjur, 
miU moj slovenski kraj...! 

FRANC ZABUKOŠEK, 
Šentjur 

http://www.adecco.si
http://www.adec-
http://co.com


Nagrada za ruševino 
v Zavodu za turizem Ce

leia Celje so zelo zadovolj
ni z letošnjo bero turističnih 
spominkov, ki so prišli na 
razpisani natečaj. 

Prejeli so kar 35 del, ki si 
jih je temeljito ogledala stro
kovna komisija, jih ocenila 
in za najboljšega izbrala spo
minek Ruševina. Gre za iz 
naravne surove gline izdela
no stilizirano grajsko obzid
je. Zamislila si ga je študent
ka dizajna za notranjo opre
mo Breda Pungaršek iz Štor. 
»Navdahnil me je na daleč 
viden grad, na katerega smo 
vsi ponosni. Nastal je spo
minek, ki je abstraktna pred
stava ostanka gradu. Upora
ben je kot kocka za papir z 
ročno izdelanim svinčni
kom, ko papir iz njega po
rabite, pa je lahko prijeten 
svečnik,« je svoj izdelek opi
sala zmagovalka. 

Zavod prav danes priprav
lja podelitev nagrad za najbo
lje ocenjene spominke, pri če
mer zlasti opozarjajo, da spo
minkov ni nikoli dovolj. »Zna
čilno je, da turisti posegajo 
po zelo dragocenih in dragih 
izdelkih, ki predstavljajo zgo
dovinsko ali etnološko dediš
čino, ali pa iščejo zelo cene
ne spominke. Tako imenova

nega srednjega razreda pri 
spominkarstvu ni,« je pove

dal direktor zavoda Boštjan 
Vrščaj. BS, Foto: G. KATIC 

Breda Pungaršek, avtorica nagrajenega celjskega spominka. 

Lepši časi 
za turizem 

v Celju 
Lokalna turistična organi

zacija se je pred dnevi prei
menovala v Zavod za turi
zem Celeia Celje, v zavodu 
pa še vedno deluje Turistič
no informacijski center (TIC). 

Preimenovanje naj bi pris
pevalo k boljši prepoznavno
sti, so povedali ob 27. septem
bru, svetovnem dnevu turiz
ma, ko so pripravili dan odpr-
hh vrat. Gostom so delili pro
mocijsko gradivo celjskega tu
rističnega območja, lahko so 
sodelovali v nagradni anketi o 
poznavanju domače turistič
ne ponudbe in povedali svoja 
mnenja o turizmu v Celju. Tu
ristično društvo Celje je orga
niziralo brezplačno vodstvo po 
Celju, tudi muzej je povabil k 
ogledu svojih zbirk brez pla
čila vstopnine. 

V prvih osmih mesecih leta 
so v TIC našteli več kot 3500 
obiskovalcev, od tega 900 tuj
cev. Močno se je povečal tudi 
obisk Starega gradu, ki si ga je 
letos ogledalo preko 43 tisoč 
turistov, več kot 6 hsoč je bilo 
tujcev. Za dobrih 6 odstotkov 
se je povečalo tudi število go
stov in za dobre 4 odstotke šte
vilo nočitev, ki jih je bilo do 

konca avgusta že skoraj i; 
soč. »Tujci pri nas največ p 
prašujejo po znamenitosti!-, 
jih je mogoče videti, in 
denju, pa tudi po gostil̂  
kjer bi bilo mogoče p o j e s t i ; 
pristno slovenskega. Nače 
ma ugotavljamo odličen p; 
vtis, pa nejevoljo, ker s e j e 
dobrih gostiln treba p e l j a t i 
obrobje mesta, kakšnih vf 
kih pripomb na turistično r 
nudbo Celja pa ni. V osmih d 
secih smo pripravili o k o l i j 
vodenih ogledov mesta ing 
du,« je povedal Uroš Mijoj 
iz TIC. 

V zavodu za turizem soi 
lo zadovoljni tudi s poroi 
mi, ki so jih letos p r i č e l i n 
rejati na Starem gradu. V p i 
lepem okolju in v srednjevtj 
kih kostimih so letos porofl 
14 parov, imajo pa tudi žepi 
cej rezervacij za prihodnje! 
to. Sezone na gradu še ni k 
nec, kajti za zadnji oktoberp 
pravljajo še veliko noč čara 
nic, ki bo po lanskem prva 
poskusu izvedbe takšne pri 
ditve na gradu letos še bisti 
no bolj nora, a tudi domišj 
na. 

m KomiENTiRAimo | 
Zaslužek 

kroji turizem 
Pogovor v Levstikovi sobi celjske osrednje knjižnice je i 

ključu mednarodni dan turizma v Celju. Na pobudo Mohc' 
Hudeja in celjske podžupanje Janje Romih naj bi se zbr^ 
predvsem pogovarjali o še neizkoriščenih možnostih za r* 
voj turizma v mestu, ki se, verjetno, ponaša z največ pridi 
niki v Sloveniji. Kajti Celje je knežje, zlatarsko, filmsko,' 
jemsko, mesto mladih, pa biser na Savinji in še kaj. In rei 
vse to, hkrati pa je v svoji ponudbi razdrobljeno, ne znd; 
postavljati v položaj, ko bi znalo še bolj tržno in sebi v p 
izkoristiti vse bolj množičen tranzitni turizem in hkrati^ 
več gostov v zaledju, ki se pogosto dolgočasijo v razvitih 
viliških turističnih krajih. In medtem ko ima Velenje^' 
rudarski muzej, Laško svoje pivo in cvetje, Mozirje Savii^^ 
gaj..., ostaja Celju kot edini razpoznavni turistični prod^ 
ki ga trži, pa še to le bolj na pol, slavna zgodovina Celjs^ 

Ugotovitve pogovora niso prinesle nič novega, so pfl 
posrečen način združile obstoječa razmišljanja. Vnovii] 
potrdile, da ima Celje pravzaprav vse, morda celo prevd^ 
ponuditi tega ne zna na način, ki ustreza sodobnemu P 
movanju množičnega turizma. Zato izrečena r a z m i 0 -
morda vodijo v smer, ki je danes edina sprejemljiva: p^^^ 
nimo goste, potem pa jim vzemimo vse, kar so pripraw 
pustiti, da bo mesto zaslužilo. In pri tem izkoristimo b0 
in tradicijo pivovarstva, park, sejme in prireditve. 

Nič novega, pravzaprav, a prvič, kar pomnimo, izre^' 
na sodoben način in z idejo, ki je dandanes edina zve& 
na - ne promocija in razpoznavnost mesta, zaslužek je 
ki kroji podobo sodobnemu turizmu. Da le ne bi ostalo 
pri izrečenem. B R A N K O S T A M E J ^ 



' Turizem ohranja 
oloireka in narairo 

70 let Turističnega društva Slovenske Konjice - Ko imaš svoje mesto rad... 
»Turizem ohranja člove-

^ in naravo,« je misel dol-
iflletnega predsednika Tb-
Jstičnega društva Sloven
ce Konjice Jožeta Fiderš-
^ in tudi naslov biltena, 
Ijso ga izdali ob 70-letnici 
ijruštva. 
Društvo je veliko prispe-

falo k urejenosti, gostoljub
nosti in prijaznosti Sloven

skih Konjic. Člani društva 
imajo svoje mesto očitno ra
di, o čemer zgovorno priča 
vseh sedem desetletij njego
ve zgodovine. »Vsaka gene
racija je prispevala svoj ne
nadomestljiv delček k temu, 
s čimer se lahko danes upra
vičeno ponašamo,« pravi 
podpredsednik društva Jože 
Kokot. 

Pozornost najbolj priteg
nejo sami začetki. Leta 1932 
so v Slovenskih Konjicah v 
okviru takratnega planin
skega društva ustanovili tuj-
skoprometni odsek, ki je 
izdal brošuro Konjice (le
tovišče) v treh jezikih, ure
dili pa so tudi prostor, kjer 
so bile turistom na voljo tu
ristične in druge informa
cije. Zanimiv je podatek, da 
je foto odsek leta 1933 iz
delal okrog 10 tisoč razgled
nic s približno 60 različni
mi posnetki konjiškega ob
močja. Vsekakor so bile v 
tistem času Konjice živahen 
trg, z dobro prometno po
vezanostjo. Kot zanimivost 
- v kraju je bilo takrat kar 5 
taksijev! 

Čeprav turistična dejavnost 
nikoli ni povsem zamrla, pa 
je pravi razmah doživela v 
zadnjih 15 letih, kar vodi 
društvo Jože Fideršek. Slo
venske Konjice se kot prvo 
mesto v državi ponašajo z naj
višjim priznanjem Turisrič-
ne zveze Slovenije v tekmo
vanju, ki ga spodbuja projekt 
Moja dežela - lepa in gosto
ljubna. Turistično društvo je 
prispevalo k uveljavljanju me
sta v svetu, zlati s sodelova
njem na evropskem tekmo
vanju Entente Florale. Prvič 
so Slovenijo zastopale ravno 
Slovenske Konjice in Žiče (da
nes je predsednik slovenskega 
projektnega sveta konjiški žu
pan Janez Jazbec, član med
narodne ocenjevalne komi
sije pa Konjičan Anton 
Schlauss). Entente Florale je 
bila tudi prelomnica, ki je 
prinesla mestu naziv »Mesto 
cvetja«. 

K prepoznavnosti v Evro
pi prispevajo tudi kontakti 
s karnevalskimi mesti (v 
njihovem združenju je 369 
mest iz 46 držav). Prvo vsa
koletno mednarodno tek
movanje svetovnega karne
vala je Jurijev festival v Slo-, 
venskih Konjicah. Karneval
sko leto se v Slovenskih Ko
njicah zaključi s tradicio
nalno naznanitvijo trgatve. 
Tu ima korenine »Mesto vi
na«. Kot je zapisala direk
torica GIZ Dravinjske doli
ne Irena Švab Kavčič, ni 
naključje, da je bilo prav tu 
pridelano prvo slovensko 
viteško vino. 

Da ni v hvali konjiškemu 
turizmu nikakršnega pretira
vanja, dokazuje tudi prestižna 
nagrada za zasluge za turizem 
evropskega pomena, ki jo 
podeljuje evropsko združe
nje turističnih novinarjev s 
sedežem v Rimu. Konjičani 
so jo dobili lani. 

MILENA B. POKLIC 

Na Starem trgu v Sloven
skih Konjicah so v petek 
v novih prostorih turistič
nega društva odprli med
narodne podružnice za 
Slovenijo: podružnice 
evropskega združenja En
tente Florale s sedežem v 
Bruslju, FIS centra - turi
stičnega promocijskega 
centra za Dalmacijo, 
evropskega združenja tu
rističnega tiska s sedežem 
v Rimu - FEST ter medna
rodnega komiteja festiva
la turističnih filmov s se
dežem na Dunaju -
C.LF.F.T. 

fo lk lorne in druge skupine z otoka Paga so sodelovale na slovesnosti 
cl> odprtju razstave, celovito pa so turistične zanimivosti otoka pred-
^ v i l j še v soboto na Starem trgu. Na posnetku član kulturnega druš

tva z zanimivim inštrumentom, »mišnico.« 

Ob 70-ietnici turističnega društva so v dvorani Konjičanka odprli 10. 
jubilejno turistično razstavo. Pritegnila je številne obiskovalce, ogle
dali pa so si jo tudi gostje iz evropskih držav. Predsednik društva Jože 
Fideršek in podpredsednik Jože Kokot z bilteni, v katerih je celovito 

opisanih 70 plodnih let. 

V družbi 
zgodovinsifih mest 

v petek je župan občine Slovenske Konjice Janez Jaz
bec v Mestni galeriji Riemer podpisal pristopno izjavo k 
Združenju zgodovinskih mest Slovenije. 

Predsednik nadzornega sveta združenja, župan občine Ptuj 
Miroslav Luci je v imenu združenja izrazil zadovoljstvo, 
da se število članov povečuje in da se tako veča zakladnica, 
ki jo turistom ponujajo starodavna slovenska mesta. 

Predsednik Turistične zveze Slovenije Marjan Rožič je 
ob tem izrekel čestitke Slovenskim Konjicam, ki si prizade
vajo na različne načine pospešiti turistični razvoj in pove
čati svojo privlačnost. Združenje oblikuje program, ki je 
zanimiv tako za domače kot tudi za tuje obiskovalce. 
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Festival Pixel 
V Celju se nam obeta še festival digitalnega filma 

Medtem ko čakamo na za
ključke pogovorov glede se
litve festivala slovenskega 
filma v Celje, potekajo po
govori in priprave glede or
ganizacije drugega festiva
la, imenovanega Pixel..., ki 
naj bi se prav tako odvijal 
v Celju. Za njegov koncept 
je odgovorna skupina iz 
Kranja, imenovana Opus 
design. Seveda smo jih pov
prašali o njihovih načrtih 
in datumu, ko lahko odprtje 
festivala pričakujemo. 

Opus design razlaga in ar
gumentira svojo idejo: »Ce
ne prej težko dostopnih high-
tech izdelkov so postale bolj 
prijazne. Digitalna tehnolo
gija je na dosegu tako ama
terjev kot profesionalcev. 
Prav to je odprlo vrata festi
valu, kakršen je Pixel. V me
sto dogajanja - Celje bo pri
vabil ljudi iz različnih kra
jev Slovenije in tujine, pri
tegnil bo ljudi iz razhčnih 
umetniških krogov.« Prav s 
cenovno dostopnostjo je izo
braževanje o digitalni tehno
logiji dobilo svoj pomen. 
Mladi s svojimi idejami lah
ko začnejo ustvarjati tudi sa
mi. Ni se jim več potrebno 
krvavo boriti za možnost, da 
bi posneli film. Zdaj film po
snamejo ter se potem dogo
varjajo o njegovi promociji. 

V skupini Opus design ugo-
tavljajo, da vsem ustvarjal
cem manjka nek kraj, kjer 
bi lahko izmenjavali ideje, 
koncepte... In za to potrebu
jejo neko prireditev. »To bi 
jim radi, s pomočjo sponzor
jev, tudi omogočili. Dali pa 
jim ne bi le kraja, kjer se iz
menjujejo pogledi. Dah bi 
jim motivacijo ter potrditev 
njihovega dela,« pravijo or
ganizatorji Pixla. Med pred

vajanjem filmov bodo na
mreč potekale vzporedne pri
reditve kot so video-delavni-
ca, internet kotiček, skate 
scena, predstavili naj bi se 
skate in sploh športni filmi... 
Torej alternativna kultura, a 
ne samo ta. Festival Pixel naj 
bi bil prvi nacionalni festi
val, ki bi filmski blišč prib
ližal ne le eliti, temveč tudi 
vsem ostalim. »Cilj nam je 
festival Pixel postaviti na 
mednarodno raven, kar po
meni, da bo postal tradicio
nalen z udeležbo ustvarjal
cev iz tujine in t.i. bivše Ju
goslavije,« upajo v Opus de
signu. 

Za razliko od starejših fe
stivalskih bratov naj bi bil Pi-
xel bolj usmerjen v under-
ground kulturo mladih, to
rej predvsem zazrt v prihod
nost. Pa vendar se zdi najbolj 
pomembna podrobnost teh 
napovedi ravno možnost 

obeh festivalov v enem me
stu - torej možnost stikanja 
mladega in že uveljavljene
ga, možnost, da si z ramo ob 
rami v istem mestu stojijo iz
delki z višjim proračunom in 
takšni skoraj brez proraču
na... ter možnost pregleda 
amaterske ali polamaterske 

produkcije proti možnosti 
pregleda produkcije, ki ima 
status profesionalne. 

Prvi Pixel festival naj bi po
tekal v mesecu juniju 2003, 
več o njem pa lahko najdete 
na spletni strani www.opus.si/ 
pixel. 

PETER ZUPANC 

Organizatorja festivala Pixel Pavle in Slavi Okorn 

Zaključil 
se je festival v Izoli 

Prejšnjo soboto je bilo na našem primorju konec druge
ga festivala animiranega filma. Dve nagradi je dobil film 
Disident Zdravka Barišiča, prav tako dve nagradi pa Izde
lovalec mask, narejen po izvirnem scenariju Marijana Tom
šiča. Nagrade mednarodne strokovne žirije so si med dru
gimi delili še: Matej Lavrenčič in Urban Velkavrh kot de-
bitanta [Fire in my wire), posebno priznanje je dobila 
risanka Miška smetiška, nagrajen je bil videospot Orle-
kov, ki je že potoval po tujini: Perkmandeljc, nagrado za 
grafično izvedbo pa je dobila tudi Sidhartina Platina. Su-
perchick Hanne A. W. Slak, katere celovečerno Slepo pe
go še čakamo, je dobila nagrado za zvočno podobo. P.Z. 

Amir - Šerif iz 
Nurica 

Karakterji v 
Amirju premore
jo nekatere dovolj 
arhetipske slo
venske značilno
sti (posvečenost 
tehniki, nenehno 
odpuščanje...), to
da po drugi strani nimajo no
benih razsežnosti. Ti dve be
sedici - »nobenih razsežno
sti« - tudi precej natančno 
opredeljujeta celoten film. 
Vsaka scena, ne glede na to, 
iz katere kamere jo gleda
mo, je tesna, ozka, in pa
pirnata. Svet zunaj nje ne 
obstaja. Dogajanja zunaj ti
stega, ki ga direktno gleda
mo, ni. Kot da nima vstopa 
v gledališče v hiši. V scena
riju in posledično v filmu je 
vse tisto, kar mora biti - vsak 
dogodek je logičen in gledal
cu ustrežljiv, ustrezajoč. To
da v njem je zelo malo tiste
ga, kar je nujno, da se do
gaja; dogodki se ravnajo po 
zunanji - ustvarjalčevi - in 
ne po svoji notranji logiki. 
Če bi bil Amif film, ki ka
že, kako zapria, majhna in 
papirnata ter vase zavero
vana zna biti Slovenija, bi 
bil uspeh; toda v njem naj
demo marsikaj, le ironije ne, 
zato je izdelek prej del fo-
bičnega okolja kot pa komi
čen ali drugačen komentar 
le-tega. Cenimo lahko vpe
ljavo lika negativ-
ca, kakršen naj bi 
bil domač Sloveniji 
- toda za pravega 
negativca je opra
vičevanje sramota. 
Ta namreč ve, da 
so slabe življenjske 
okoliščine samo iz
govor za njegovo 
početje. Našega 
filmskega Amirja 
pa se opravičuje, in 

to prav s slabili 
srcem in težkii^ 
življenjskimi okfy 
liščinami; s ten 
pa se opravičuje 
tudi njegova sq, 
mozaverovanosi 
ki povsem nad^. 

mešča samozavest.... 
Če je Dogma 95 navidez 

no »vračanje v filmsko ne
dolžnost« in Zadnja, večerja 
priznavanje, da je to vrača
nje nemogoče, čeprav digitai. 
na kamera lahko pripomo
re k vtisu realizma gledane
ga... uh, kaj je potem Amir; 
Kamera, ki jo nosita amiju-
naka, naj bi bila subjektk-
na gledalka ropa... toda 
opazujemo dogajanje skozi 
vsako razpoložljivo video in
stalacijo. Zakaj? Kar tako?Zi 
izgovor? Celo s temi triki i 
malhi so namreč precej očii-
ne razlike med želenim efek
tom in doseženim... Nekre-
dibilnost dogajanja v nave
zi s kopico preprosto amatei-
sko posnetih scen film flo^ 
nejo v pekel neznanja. Am 
je neprožen sitcom za TV, 
le želi biti film. Pa se mu m 
posreči kaj preveč. 

Urošu Furstu sicer ne bi bik 
treba oponašati niti Careya 
niti Javšnika, toda s tem vset 
no naredi najboljši vtis. 

PETER ZUPANC 
Ocena: 3/10 

CELJSKIH 5 PRVAKOV 

Tedenski pregled od ponedeljka do nedelje (23. 9. do 29. 9.) 

Gremo v kino! 
Sacha Baron Cohen je britanski komik, ki utruja v kome

diji Ali G z naslovnim likom in zlobno različico Borata. 
Nagradno vstopnico dobijo Klavdija Čelik iz Celja, Andi 
Cvenk iz Šempetra in Borut Pančur iz Spodnjih Grušovelj. 

40. nagradno vprašanje: Kdo je režiral novi slovenski 
celovečerec, ki ga te dni gledamo v Celju? 

Odgovore na dopisnici 
pošljite na Novi tednik, 
Prešernova 19, 3000 Ce
lje, do ponedeljka, 7. ok
tobra \(do takrat morajo 
prispeti!). Ne pozabite na
lepiti kupona in napisalti na
slova. Izžrebali bomo tri 
dobitnike brezplačnih 
vstopnic. 

PRIHAJAJO 
Špirit: divji žrebec 

Špirit: Stallion of the Cimarron 
Igrajo: Matt Damon, James Cromwell, Daniel Studi 
Režija: Kelly Asbury, Loma Cook 
Scenarij: John Fusco 
Zvrst: risani film 
Dolžina: 85 minut ^ m ^ . 

Risani film pripoveduje o pu
stolovščinah divjega in razposa
jenega mustanga na popotovanju 
po slikoviti ameriški pokrajini. Pr
vič se sreča s človekom in ostane 
neukročen, čeprav se spoprijate
lji z mladim indijanskim bojev
nikom. Pogumni žrebec se zalju
bi v prelepo kobilo Roso in kma
lu postane eden največjih junakov 
starega Zahoda. 

Manitujev čevelj 
Der Schuch des Manitu 
Igrajo: Michael Herbig, Christian Tramitz, 
Sky Dumont, Marie Bdumer 
Režija: Michael Herbig 
Scenarij: Alfons Biedermann, Murmel Clausen, fl 
Michael Herbig fl 
Zvrst: komedija JB 
Dolžina: 87 minut , .^^H 

Apaški poglavar Abahači in njegov krvni brat Ranger sta 
odgovorna za ohranjanje miru na Divjem zahodu. Težave se 

začnejo, ko Abahači od plemena Šošonov vzame kredit, d 
bi kupil saloon za svoje pleme. Nepremičninski agent je 
resnici nevaren prevarant Santa Maria, ki pobaše denar i 
izgine. Šošoni hočejo denar nazaj, za povrh pa Abahačijai 
Rangerja okrivijo z smrt Lažnega zajca, sina njihovega pt 
glavarja. Tako obema ne ostane drugega, kot da piščeta z; 
klad, ki ga je skril Abahačijev ded Siva zvezda. Ta je zemlj« 
vid razdelil na štiri dele in pozabil, kam je skril tri kose.. 

XXX - trojni x 
X X X 
Igrajo: Vin Diesel, Samuel L. Jackson, Asia Argento,-
Marion Csokas 
Režija: Rob Cohen 
Scenarij: Rich Wilkes j 
Zvrst: akcija 1 
Dolžina: 124 minut 1 

Tetoviran. Pobrit na balin. Na-
bildan do maksimuma. Reklama 
za antiavtoritarnost na dveh no
gah. Ekstremen vsak dan. Xander 
Cage [Vin Diesel) je XXX, odbi-
tež, ki se preživlja s prodajanjem 
posnetkov svojih adrenalinskih po-
balinskosti. Dokler ne pade v oči 
Augustusu Gibbonsu [Samule L. 
Jackson) iz Agencija za nacional
no varnost (NSA), ki si ga izbere za svojega novega agen^ 
Nevarna zločinska organizacija Anarhija 99 je namreč v Pr̂ ^ 
ubila agenta NSA, zato bi rad Gibbons tja poslal novega aĝ "̂  
ta, ki bi plesal po taktu Anarhije, če tak takt sploh obsta)̂  
Xander se zdi idealen, le nekaj norih preizkusov ga še čaka-

http://www.opus.si/
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IME PRESLIŠITE NA RADIU CELJE 

OB 10.10: P O P Č V E K 
^^a«ai i«»8ig - : :r:: - : :r : - : !8^^8»^«8i8iW8ii l i i i i i» i i«wi iM>www«wi^^ 

Čvek z iVIanco Urbane 
Ivlanco Urbane so gledalci TV Slovenija 

najprej spoznali na silvestrovo kot vodite-
jjjco novoletnega programa, zdaj pa skupaj 
5 patrikom Greblom vodi oddajo Povabilo 
^aples. Pevka igra flavto, obvlada osnovne 
5tepa, jazz baleta, tanga, afriških plesov in 
^.glo odrskega sabljanja. Manca govori an
g l e š k o , nemško, italijansko in nizozemsko, 
jlcupaj s skupino NORDunk se je predstavi
la na Emi s skladbo Zdravilo sveta, zdaj pa 
predstavlja svoj prvenec. Pridružite se Si-
0m Brglez in Manci Urbane danes ob 10.10 
ari. Pa še to. V sredo, 9. oktobra ob 19.20 
liri vabljeni na čvek s skupino Supernova, 
prihodnji četrtek ob 10.10 pa z Wernerjem. 

SREDA, 9. O K T O B R A , 
OB 18.00: FULLCOOL 

Pomagajte do finala 
Vsako sredo ob 18. uri je na programu Ra

dia Celje otroška oddaja Puli Cool. Prihod
njo sredo boste lahko prisluhnili rubriki Full 
Cool Demo Top, v okviru katere se enkrat 
mesečno predstavijo trije mladi pevci. Tisti 
ali tista, ki zmaga, se uvrsti v veliki finale, ki 
bo 10. decembra ob 17. uri v Memphis clubu 
v Celju. Vstopnine ne bo! Poleg tistih, ki jim 
boste poslušalci s pošiljanjem SMS sporočil 
in glasovanjem v živo ter bralci Novega ted
nika s pošiljanjem kuponov, pomagali do 
finala, se bodo predstavili tudi tisti, ki jih 
bo izbrala strokovna komisija. Tudi letos ji 
bo predsedoval vsestranski glasbenik Vojko 
Sfiligoj. 

Celjski radijci na gobarskem pikniku 
Minuli petek je aktiv društva novinarjev celjske regije skupaj z gobarsko družina Biserni

ca pripravil tradicionalni gobarski piknik. Udeležih smo se ga tudi celjski radijci, čeprav 
se v nabiranju in prepoznavanju gob nismo najbolje odrezah. 

Na sliki z leve: Janja Intihar, Sergeja Mitič, Simona Šolinič, Nena Lužar In Simona Brglez. Za posnetek je 
poskrbela Alma Maruška Sedlar. 

TEDENSKI SPORED il:l-!']MtilH 90,6 95,1 95,9 100,3 
ČETRTEK, 3. oktobra 

5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabav-
na melodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 
6.45 Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajni
ca, 8.00 Poročilo, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jock pot, 9.10 
Med zaprašenimi bukvami, 10.00 Novice, 10.10 Pop čvek, 
11.00 Podoba dneva, 12.00 Novice, 12.15 Odmev, 14.00 
Utrip s Celjskega, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in 
odmevi RoSlo, 17.00 Kronika, 18.00 Ponovitev oddaje Od
mev, 19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 19.30 Poglejte v 
zvezde - z Gordano in Dolores, 24.00 SNOP - skupni nočni 
program lokolnib in regionalnih radijskih postaj Slovenije 

PETEK, 4. oktobra 
5.00 Začetek jutranjega programa, 5.30 Narodno-zabav-
no melodijo tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 
6.45 Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RoSlo, 7.40 Tečajni
ca, 8.00 Poročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jack pot, 9.40 
Kolo, Zdravilišče Dobrno, 10.00 Novice, 10.10 Halo, Terme 
Zreče, 11.00 Podoba dneva, 12.00 Novice, 12.15Tarča, 13.40, 
Halo, Zdravilišče Laško, 14.00 Utrip s Celjskega, 15.00 Šport; 
dones, 15.30 Dogodki in odmevi RaSio, 17.00 Kranika, 17.45 
Jock pot, 18.00 20 vročih, 19.00 Novice, 19.10 Večerni pro
gram, 19.30 Študentski servis, 23.00 Dee Jay Time, 24.00 
SNOP - skupni nočni program lokalnih in regionalnih radij
skih postaj Slovenije 

SOBOTA, 5. oktobra 
5.00 Začetek jutronjego progroma, 5.30 Norodno-zabov-
na melodija tedna, 5.50 Porodlo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 
6.45 Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajni
co, 8.00 Poročilo, 8.45 Jock pot, 10.00 Novice, 11.00 Podoba 
dneva, 12.00 Novice, 14.00 Regijske novice, 14.30 Izbiramo 
melodijo popoldneve, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in 
odmevi RaSlo, 16.15 ŠKL, 17.00 Kronika, 17.45 Jack pot, 
19.00 Novice, 19.10 Večerni program, 23.15 Oddoja Živimo 
lepo s Sošo Einsidler, 24.00 SNOP - skupni nočni program 
lokalnih in regionalnih radijskih postaj Slovenije 

NEDEUA, 6. oktobra 
5.00 Začetek jutranjega progroma, 5.30 Norodno-zabav-
na melodija tedna, 5.50 Poračilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 
6.45 Horoskop, 7.00 2. jutranja kranika RoSlo, 8.00 Porači
lo, 8.45 Jock pot, 9.15 Luč sveti v temi, 10.00 Novice, 10.10 

Znanci pred mikrofonom, 11.00 Domočih 5,12.00 Novice, 
13.00 Čestitke in pozdravi, 20.00 Glasbo iz studia Radio 
Celje, 24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih in regio
nalnih radijskih postaj Slovenije 

PONEDEUEK, 7. oktobra 
5.00 Začetek jutranjega programo, 5.30 Norodno-zobov-
no melodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 
6.45 Horoskop, 7.00 2. jutranjo kroniko RoSlo, 7.40 Tečajni
ca, 8.00 Poročilo, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jock pot, 9.10 
Ponedeljkovo športno dopoldne, 10.00 Novice, 11.00 Podo
ba dneva, 12.00 Novice, 12.15 Bingo jack, 13.15 Bingo jock, 
14.00 Utrip s Celjskega, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in 
odmevi RoSlo, 17.00 Kronika, 18.00 Radi ste jih poslušoli, 
19.00 Novice, 19.10 Večerai program, 19.15 Vrtiljak polk in 
valčkov, 24.00 SNOP - skupni nočni program lokalnih in 
regionalnih radijskih postaj Slovenije 

TOREK, 8. oktobra 
5.00 Zočetek jutronjego programa, 5.30 Norodno-zobov-
no melodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 
6.45 Horoskop, 7.00 2. jutranja kronika RaSlo, 7.40 Tečajni
co, 8.00 Poročila, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jock pot, 10.00 
Novice, 11.00 Podoba dneva, 12.00 Novice, 14.00 Utrip s 
Celjskega, 15.00 Šport danes, 15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 Jock pot, 19.00 Novice, 19.10 
Večerni program, 20.00 Radio Balkon, 21.30 Biti ali ne biti 
(nogradni kviz), 23.00 Soute surmadi, 24.00 SNOP - skup
ni nočni program lokalnih in regionalnih radijskih postaj 
Slovenije 

SREDA, 9. oktobra 
5.00 Začetek jutranjega programo, 5.30 Norodno-zabov-
na melodija tedna, 5.50 Poročilo AMZS, 6.00 Poročilo OKC, 
6.45 Horaskop, 7.00 2. jutranjo kronika RaSlo, 7.40 Tečajni
ca, 8.00 Poročilo, 8.25 Poročilo PU Celje, 8.45 Jock pot, 10.00 
Novice, 11.00 Podoba dneva, 11.15 Zeleni vol, 12.00 Novice, 
13.30 Moli 0,14.00 Utrip s Celjskega, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi RaSlo, 16.20 Filmsko platno, 17.00 
Kroniko, 17.45 Jock pot, 18.00 Full cool, 19.00 Novice, 19.10 
Večerni program, 19.20 Pop čvek, 21.30 Biti ali ne biti 
(nagradni kviz), 23.00 Dobra Godbo, 24.00 SNOP - skupni 
nočni program lokalnih in regionalnih radijskih postaj Slo
venije 
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Kranâ  vitkost in zdravje 
okusna, slastna in korist

ili hrana, k i je doslej veljala 
^ absoluten tabu v najraz
l i č n e j š i h dietah, se je v po-
J o b l j e n i h študijah prehran
a h strokovnjakov izkaza
la za bolj neškodljivo, kot 
j p i o mislih. 
Skupina ameriških prehran-

jlQh strokovnjakov tako ugo-
ĵvlja, da pečeni krompirček 

(pommes frites) sploh ni tako-
{j(odljiv Pomembno je le, da 

ocvremo na zelo vročem, 
j v e ž e m olju, da ga preveč ne 
jolimo in da ga ne uživamo v 
prevelikih količinah. Siri, zla-
satisti iz posnetega mleka, vse 
[lujejo le okrog 20% ali celo 
j i a n j mlečne maščobe in so 
0, veliko bolj priporočljivi 
|(0t majoneza, omake, razni 
namazi s čokolado ipd. Ketc-
liup vsebuje predvsem para-
(jižnik, sladkor in škrob (vseb
nost balastnih snovi je enaka 
ničli): naravne snovi, ki niso 
tako škodljive, kot si mislimo. 
Domača dunajska in sloven
ska kuhinja je sicer malce 
bolj kalorična, obenem pa po
nuja polnovredne obroke (svi
njina s krompirjem in zeljem, 
dunajski zrezek z rižem in so
lato, kranjska klobasa z zeljem 
in črnim kruhom ipd.). Ma
slo r e s vsebuje večjo količino 
m l e č n e maščobe, ki pa je lah
ko prebavljiva, obenem pa je 
b o g a t o tudi z vitamini topni
mi, v maščobah in z minerali. 
Občasno si ga lahko privošči
mo. Slano pecivo z makom, 
sezamom, sirom in drugimi 

dodatki je iz neoporečnega 
hrustljavega testa, pa tudi pe
čena koruza pokovka (pop-
corn) je popolnoma primer
na, če le ni preveč mastna in 
slana. 

Okusna, 
slastna in 

nevarna iirana 
Slabše, kot smo doslej mi

slili, pa se je v obsežni prehran-
ski raziskavi na nasprohii strani 
Atlantika odrezalo nekaj pri
ljubljenih živil, med katerimi 
velja omenit predvsem: 

- miisli: z izjemo ovsa je za 
mnoge ljudi nezmleto in neo-

luščeno žito težko prebavlji
vo; 

- margarina: številne štu
dije navajajo možnost, da str
jene rastlinske maščobe v mar
garini lahko sodijo me pomem
bne faktorje tveganja za srčni 
infarkt in možgansko kap; 

- eksotično sadje: v deže
lah, od koder izhajajo, lah
ko sodi med vitaminske, mi
neralne in encimske bombe, 
vendar pa na naših policah, 
kjer se pogosto zadržuje in 
skladišči dlje kot običajno 
(visoka cena, nepoznavanje 
kupcev), praviloma ne vse
buje več omenjenih korist
nih snovi; 

- špinača: nikakor ni tako 
bogata z železom, kot smo pre
pričani, vsebuje pa veliko ok-
salne kisline, ki obremenjuje 
ledvice, lahko škoduje skle
pom in botruje tvorbi kamnov 
v organih; 

- multivitaminski sokovi: 
manjvredne, konzervirane pi
jače, ki jim dodajajo umetne 
vitamine (ne morejo nadome
stiti tistih iz svežega sadja in 
zelenjave). 

Ker pa domiselnost, original
nost in spretnost same po sebi 
še niso dovolj za organizmu pri
jazno prehrano, si za konec og
lejmo še deset pravil pravilne
ga, zdravega, spodbudnega in 
koristnega hranjenja: 

1) V usta sodijo le manjše 
grižljaj. Vsakega od njih je po
trebno dobro prežvečiti (20 -
30-krat), preden ga požrete. 
Naslednji zalogaj pa je na vr
sti šele, ko ne čutite več okusa 
po prejšnjem. 

2) Pijte le s popolnoma praz
nimi usti (tako ne boste po ne
potrebnem poplakovali in po
žirali premalo zmlete ali ne-
prežvečene hrane). 

3) Med jedjo pijte čimmanj; 
večino tekočine je najbolje 
zaužiti 10 - 30 minut pred obro
kom ali pa med dvema obro
koma. 

4) V posameznem obroku 
zaužijte le toliko hrane, koh-
kor jo lahko prebavite. 

5) Kadar ste preobremenje
ni - v stresu ali čustveno ozi
roma telesno prizadeti, jejte* 
počasi in manj kot običajno. 

6) Živila skuhajte (specite) 
raje premalo kot preveč (raz-
kuhana hrana je močno osi
romašena) . 

7) Izogibajte se cvrtja in dol
gega pečenja hrane. 

8) Uživajte čimveč surove 
hrane. 

9) Privoščite si pogoste majh
ne obroke, razporejene tekom 
celega dne. 

10) Preden naročite hrano 
ali sestavljate domači obrok, 
preverite, ali kako živilo ne bo 
ogrozilo vašega zdravja in po
čutja, preden si zavežete prtič 
pa preverite, da je hrana pri
merno pripravljena in servi-
rana. 

In ne pozabite: jemo za
to, da živimo, ne obratno. 

Slano pecivo ni tako nezdravo, kot smo mislili. 

Kako ogrevati 
ceneje? 

Večanje učinkovitosti plinskih ogrevalnih naprav ali 
kaj v ogrevalni tehniki pomeni kondenzacijska tehnika 

Ob do sedaj »normalnih« 
načinih izrabe energije iz 
plina se je smotrno vpraša
ti: ali gre še bolje? Odgovor 
je seveda DA. Ob zgoreva
nju nastaja ogromna koli
čina vodne pare, ki v kla
sičnih sistemih zapušča 
Zgradbo skozi dimnik. Če 
ob tem slučajno pride do 
premočnega ohlajanja dim
nih plinov, ta para konden-
^ra v dimniku, kar mu ^Vo-
"li- S tem, ko skozi dimnik 
Pošiljamo veliko količino 
P̂ re, pa seveda izgubljamo 
'̂ ar precejšnjo količino to
plote. 

Cilj novejših toplotnih na-
Pi"av, ki jih imenujemo »kon-
'lenzacijske ogrevalne na
prave«, je, da izkoristijo tu-

čimvečji del toplote, ki 
'''"ugače ogreva okolico. Ta 
['Ij dosežemo s posebnimi 
^onstrukcijskimi rešitvami, 
Ji dimne pline ohladijo ta-
•̂ o. da se večina vodne pare 
'̂ loči že v napravi. Tako je 
^^do (kondenz) moč odva-
'̂ .̂ i nadzorovano, pa še dim-

kanali so bistveno bolj su
hi. 

Do sedaj uporabljene na
prave novejših generacij ima
jo zgorevalno tehnične izko
ristke tja do 94 odstotkov. To 
zveni precej, vendar praktič
no sploh ni tako. Podatki za 
izračun sploh ne upoštevajo 
možnosti pridobivanja do
datne energije pare iz dim
nih plinov. Podatki za kon-
denzacijske naprave pa go
vore o izkoristkih večjih od 
100 odstotkov, kar seveda ni 
res. To pomeni le to, da je za 
razliko izkoristkov naprava 
boljša. Če torej danes primer
jamo dobro napravo z izko
ristkom na primer 92 odstot
kov (kar je dobro) s takšno, 
ki ima normni izkoristek 110 
odstotkov, to seveda ne po
meni, da bomo pridobivali 
plin, temveč to, da bomo po
rabili za enako udobje 18 od
stotkov (!) manj plina. 

Dodatna težava, ki tare 
majhne ogrevalne sisteme, je 
način vzdrževanja tempera
ture vode, največkrat z vklju
čevanjem in izključevanjem 
gorilnika. Ne le, da to ni eko
nomično, ker ob stanju na
prava preveč izgublja, ob de

lovanju pa tudi - je tudi oko
lju neprijazno. Danes je se
veda mogoče krmiliti goril
nik tako, da svojo moč stal
no prilagaja trenutnim potre
bam. S tem smo dosegli sta
nje, ko je število vžigov naj
manjše, temperatura dimnih 
plinov pa tudi. Zaradi tega 
takšen gorilnik (imenujemo 
ga »modulirani«) ustvarja naj
manj izgub v večini časa svo
jega delovanja. Večina naprav, 
ki že delujejo, je takšnih, da 
zadoščajo potrebam po to
ploti z relativno nizkimi tem
peraturami vode. Večino 
ogrevalne sezone zadoščajo 
temperature tja do 50 stopinj 
C. Te temperature pa že omo
gočajo intenzivno izrabo to
plote vodne pare v dimnih pli
nih. Na delovanje vsake na
prave pa v času delovanja vpli
vajo tako spremembe kuril
ne vrednosti plina, kot tudi 
spremembe v zraku za zgo
revanje. Vso sezono se namreč 
menjajo: temperatura, tlak, 
vlažnost zraka itd.. V »nor
malnih«, t. j . starejših napra
vah, je varnost pred temi od
stopanji velika, kar povzro

ča dodatne izgube. Moderne 
naprave v nasprotju s stari
mi stalno nadzirajo kvalite
to zgorevanja in jo seveda tudi 
vzdržujejo s tako imenova
no O, regulacijo. Pri takšnih 
napravah je pač skoraj vsee
no, kakšen zrak gorilnik upo
rablja. 

Poleg omenjenega so napra
ve do sedaj potrebovale stal
no prezračevanje prostora, 
kjer se nahajajo. S tem smo 
ta prostor pozimi čezmerno 
hladili, teh izgub pa ne upo
števa nihče. Moderne napra
ve danes vsesavajo svež zrak 
po dvojni cevi dimnika in ta
ko skrbijo za od prezračeva

nja neodvisno delovanje na
prave. Delno je to tudi raz
log, da naprave dandanes lah
ko delujejo skoraj brezšum-
no, kar omogoča, da jih lah
ko vgradite celo v bivalni pro
stor. 

Bivalna površina je vedno 
dragocenejša. Ob pravilni iz
biri ogrevalnega sistema lah
ko prihranite precej te povr
šine. Dandanes je lahko mo-̂ , 

derna naprava, o katerih go
vorimo, vgrajena na steno in 
celo v primeru prigrajenega 
bojlerja zasede samo cca. 0,4 
m^ 

Ogrevalna sezona je pred 
vrati. Če razmišljate o kakr
šni koli spremembi vašega 
ogrevanja, je skrajni čas, da 
pokličete strokovnjaka, ki 
vam bo znal svetovati. 

MARTIN KLANČIŠAR 

WEISHAUPT d.o.o. 

T e h a r j e 1, 3221 T E H A R J E 
T e l . : +386 (3) 425 72 50, Fax.: +386 (3) 425 72 80 
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KAJ BI DANES KUHALI 

Posladkajmo 
se s kostanjem 

Na jesenskem sprehodu 
v bližnjem gozdu nabere
mo kostanj. Nekaj ga spe-
čemo, nekaj skuhamo, ne
kaj pa uporabimo za pripra
vo okusnih sladic in pri-
kuh. K pečenemu, kuhane
mu ali pa v obliki juhe, pri-
kuhe in sladice pripravlje
nemu kostanju ponudimo 
jabolčnik, mošt ali pa mla
do vino. 

Kostanjeva 
krema 

Za 6 oseb potrebujemo: 
500 g kuhanega, olupljene-
ga in pretlačenega kostanja, 
1 vaniUn sladkor, 75 g slad
korja, 1 kozarček ruma, 100 
g masla ali margarine, 250 
sladke smetane, 6 kuhanih 
in olupljenih kostanjev za 
okras. 

Sladkor zmešamo s 50 g 
vode, pristavimo na štedilnik 
in zavremo. Nato odstavimo 
sirup s štedilnika in počaka
mo, da se ohladi. Z metUco 
za stepanje zmešamo kuhan, 
pretlačen kostanj in sladkorni 
sirup. Maslo ali margarino pu
stimo na sobni temperaturi, 
da se zmehča, nato ga glad
ko razmešamo in mu prime

šamo rum. Stepemo sladko 
smetano, med stepanjem ji 
dodajamo vanilin sladkor. 
Previdno zmešamo osladka-
ni kostanjev pire in stepeno 
sladko smetano. Kremo na-
brizgamo v kozarce ali sko
delice, okrasimo jo s celimi, 
kuhanimi kostanji. 

Borisova torta 
Potrebujemo: 150 g masla 

ali margarine, 450 g kuha
nega, olupljenega in pretla
čenega kostanja, 150 g na
strgane čokolade, 2 žlici ru
ma, 150 g lešnikovih poljubč
kov ali drugih, ne premeh-
kih piškotov. 

Zmešamo zmehčano ma
slo ali margarino, kostanjev 
pire, čokolado in kakav ter 
2 žlici ruma, da dobimo pri
merno gosto kremo. Piškote 
damo med dve plasti papir
ja, stremo jih z valjarjem, da 
dobimo srednje velike drob-
tine. 

Pekač podolgaste oblike 
obložimo s pergamentnim 
papirjem. Vanj damo najprej 
plast kostanjeve kreme, na 
kremo pa plast zdrobljenih 
piškotov in to ponavljamo, 
nazadnje spet kremo. Pekač 

postavimo za dan ali dva v 
hladilnik, da se torta strdi in 
da se okusi prepojijo. Ko je 
torta hladna in čvrsta, jo na
režemo na rezine in ponudi
mo k čaju, kakavu aH kavi. 

Kostanj z 
brstičnim 
ohrovtom 

Za 6 oseb potrebujemo: 
750 g kostanja, sol, 1 kg br-
stičnega ohrovta, 75 g ma
sla ali margarine. 

Na konici vsak kostanj 
obrežemo z ostrim nožkom. 
Zavremo osoljeno vodo, v ka
teri blanširamo po 4 do 6 ko
stanjev hkrati. Kostanj naj vre 
1 do 2 minuti, nato ga pobe
remo iz kožice in damo ku
hat naslednjo porcijo. Kosta

nje lupimo sproti, dokler so 
še vroči. Brstični ohrovt oči
stimo, na spodnjem koncu ga 
križasto zarežemo. Kostanj 
in ohrovt kuhamo v osoljeni 
vodi 15 minut. Odcedimo. V 
ponvi segrejemo maslo ali 
margarino. Na maščobi po-
pečemo kostanj in ohrovt. 
Ponudimo za prilogo k pe
čeni perutnini. 

Kostanjeva 
juha z gobami 

Za 4 osebe potrebujemo: 
700 g kostanja, liter kokošje 
juhe iz kocke, 50gsuhihjurč-
kov, ščepec mletih nageljno
vih žbic, 2 žlici kisle smeta
ne, šopek peteršilja. 

Kostanje skuhamo in olu
pimo. Nato jih kuhamo v če
trt htra kokošje juhe 25 mi
nut. Pretlačimo jih skozi ce
dilo. Gobe namočimo v mlač
no vodo. Ko se napnejo, jih 
ožmemo in prepražimo na 
maslu ali margarini. Sveže go
be očistimo, narežemo na U-
stiče in prepražimo, da po-
vre vsa voda, ki jo izpustijo. 
Gobe začioimo. . 

Iz masla, moke in preosti 
kokošje juhe skuhamo svf 
lo prežganje. Segrejemo m, 
slo, primešamo moko, koz; 
rumeni pa med mešanjem p: 
livamo juho. V juho stres; 
mo pretlačeni kostanj in pr; 
pražene gobe. Kuhamo prit 
ližno 5 minut. Juho začir. 
mo po okusu, izboljšamoii 
s kislo smetano in potrese 
mo s sesekljanim peteršiljen 

Piše: MAJDA KLANŠEK 
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Dlakasta 
mehkoba-

modna obroba 

Pripravila: 
VLASTA CAH ŽEROVNIK 

letošnja jesensko-zim-
ska novomodna predstava 
M i s t i mehkobi sicer ni 
nainenila glavne in najbolj 
udarne vloge, je pa kot 
stranska igralka zagotovo 
N v s e všečna, pravzaprav 
i«pogrešljiva. 
Ker preseneča z neštetimi 
iziičnimi obrazi in razpo-
iženj i , ker zna biti prilago-
| v a , zapeljiva, nežna... do-
l i n a n t n a . Gre, seveda, za krz-
fno obrobo. 
N j e n izvor? Vseeno, pra-

' m o d a . Ali krzno, ki je naj-
ffj živelo na živalskih hrb-
^i.ali tisto, ki se je rodilo v 
fhnološko visoko izpopol-
h\h tekstilnih laboratori-
-̂ Razkošno, dolgodlako 
lisenzibilno kratkodlako v 
••lu astrahana oziroma krz-

ki je videti kot »moker 
'"žek'<. Res pa za razliko od 
^̂ 'eklih sezon letošnje krz-
"•̂  oziroma ponaredki niso 

več obarvani v fluorescent
no žareče odtenke, saj želi
jo čimbolj dosledno slediti 
naravnemu videzu in bar
vam. 

In zakaj je iz brezna pol-
pozabe krznena obroba po
tegnjena prav letos? Odgo
vor se ponuja v novi filozo
fiji, ki obuja stara oblačil
na vzdušja in hkrati stremi 
k inovativnem modnem vi
dezu enaindvajsetega stolet
ja. 

Obrobe oziroma s kon
trastnim materialom zaklju
čena oblačila so bile po
memben poudarek že v dalj
nih antičnih časih, ko so pro
čelja jonskih stebrov podpi
rale prelestne kariatide v ob
lekah, prepletenih s trakovi 
in obrobami. Tudi španska 
renesansa in barok sta bila 
bogato okrašena z žametni
mi, vezenimi, satenastimi in 
kasneje tudi krznenimi obro
bami. 

Kot naivke ali 
kačaste 

zapeljivke 
In kako prepoznati letoš

nje najbolj vroče trendovske 
domislice, ujete v obrobe; ne 
zgolj zaradi tega, da bi gre
le, temveč predvsem za da
janje občutka ljubkega raz-
vajanja naših čutil? 

Kot naivne spogledljivke se 
pojavljajo v družbi pletenih 
jopic, plaščev, kostimov, no-
stalgično zaključujejo rob 
škornjev, se ovijajo okrog čev
ljev, nadgrajujejo torbice, ša
le, kape... Celo na večerni 
modni oder so povabljene! 
V neposrednem dotiku boža
jo dekolteje večernih oblek, 
se včasih kot dlakaste kače 

zapletejo čez ramena, okrog 
vratu... 

In več od obrobe? Podlo
ga, ki je hkrati obroba. Ste 
že uganili, kaj vam s tem tren-
dovskim utrinkom želimo 
sporočiti? Seveda: krznene 
(lahko pa tudi volnene; kvač-
kane kot resice pri tapiseri
jah) obrobe so neizmeren 
vir navdiha za popestritev 
oziroma prenovo vaše gar
derobe. Letošnje, ki ji manj
ka le kakšen efekten pouda
rek, ali lanske, celo predlan
ske. 

Poigrajte se in podčrtajte 
svojo individualnost; z meh
ko, dlakasto obrobo! 



Dečki s Sotle 
Še nekaj tednov nas loči od izida nove, če

trte po vrsti, plošče štajerskih rockerskih po-
sebnežev Mi2. Sredi septembra so se fantje 
mudili v Mostarju in obiskali glasbeni center 
Pavarotti, v katerem njihov producent Žare 
Paku končuje mix glasbenega materiala. Fantje 
obljubljajo svojo najbolj odbito ploščo do
slej, na kar opozarja tudi že znani promo sin-
gle Ko bil sn še mali pizdun. Naslov novega 
izdelka bo Dečki s Sotle, nove pesmi pa bodo 
prvič predstavili 26. oktobra na velikem pro
mocijskem koncertu v rojstnem Rogatcu, kjer 
se jim bodo kot gostje pridružili še Zeus, De-
molition group in Tabu. (SŠ) Anja in Adi 

Anja Rupel tik pred porodom svojega pr
vega potomca s pred nedavnim izdane ko
lekcije uspešnic ponuja nov single. Na ta for
mat je založba Nika izmed treh novih skladb 
odtisnila jesensko balado Prepozno. Z no
vim singlom pa je postregel tudi koroški kan-
tavtor Adi Smolar. Pesem Moj trombon pri
haja z njegova že skoraj v platinasti nakladi 
prodanega albuma Ne se bat. Sicer pa Adi 
svojim številnim fanom v kratkem priprav
lja _bbpresenečenje« - koncertni album s svo
jimi največjimi uspešnicami. (SŠ) 

Lojtre po svetu 
Po pričakovanjih je Paul Weller s prvega 

mesta angleške lestvice najbolje prodajanih 
albumov brez težav izrinil Atomic Kitten." 
Angleški Bruce Springsteen, nekdanji šef sku
pine The Jam in Style Council, zdaj pa že 
nekaj let uspešen solo artist, se je v pesmi A 
Bullet for Everyone z albuma Illumination 
obdregnil tudi ob hipokrizijo »najbolj neum
nega predsednika« Georgea W. Busha in nje
govega oprode Tonyja Blaira. Na vrh lestvi
ce single plošč pa se je že spet zavihtela Pink. 
Tokrat ji je to uspelo s skladbo Just Like A 
Pili, sicer tretjim singlom z njenega v več 

milijonski nakladi prodanega albuma Mis-
sudaztood. (SŠ) 

I E K P R E S E K S P R E S 

^ Primorski superheroji v 
akciji Zmelkoovv so pod po
ki biča režiserja Miha Čelar-
ja posneli video za pesem Lju
bo doma, mi pa pri Ljubotu. 
Video je obenem tudi promo
cijska podpora novega slo
venskega filma Amir, iz ka
terega je vzetih tudi nekaj 
ključnih prizorov. 

^ Idrijski Kingston so 
končno le posneli video za 
zmagovalno skladbo letoš
njih Melodij morja in son
ca. Video za vižo Hotel Mo
dro nebo, ki jo lahko slišite 
tudi na izboru njihovih naj
večjih uspešnic Ko imaš vse
ga poln kufr..., je njihov že 

šestnajsti. Njihovi somešča
ni, popasta punk atrakcija 
Zablujena generacija, pa 
pred odhodom na snemanje 
novega videa z LP-ja Pozitiv 
vabrejšan ponujajo še zadnji 
single Dvign me. 
@ Z grammyem nagrajena 
jazz pevka in pianistka s slo
venskim pedigrejem Diana 
Krall je tik pred izidom »li-
ve« albuma s posnetki z nje
nega lanskega koncerta v pa
riški dvorani 01ympia Thea-
tre. Diana je v francoski pre
stolnici seveda prepevala ob 
spremljavi vrhunskih jazzov-
skih godbenikov, plošča pa 
bo skoraj v celoti zapolnje
na s predelavami jazz stan
dardov. 

^ Kalifornijski mojster 
mešanja glasbenih stilov 
Beck je svoj nov, peti LP Sea 
Change na trg lansiral v šti
rih sicer podobnih, a vseeno 
različnih variacijah ovitka. 
Za razliko od njegovih prejš
njih izdelkov je tokratni bolj 
melanholični. 
^ Na sceno se po daljšem 
času spet vrača švedska pop 
skupina Ace Of Base. Ena iz
med najpopularnejših pop 
zasedb devetdesetih je do se
daj prodala že neverjetnih 45 
milijonov nosilcev zvoka, s 

singlom Beautiful Morningj 
najavlja skorajšnji izid alb| 
ma Da Capo. 
^ Ameriška pevka Jô  
Osbourne, ki jo pri nas poj 
namo predvsem po njeni m, 
gauspešnici One Of us i z i , 
ta 1995, bo svoj nov albuu 
ki bo izšel čez štirinajst du 
zapolnila s priredbami n, 
kaj najvidnejših soul in roc 
stvaritev pod katere so < 
podpisali velikani Marvj 
Gaye, Otis Redding, Bru( 
Springsteen, Aretha Frai 
klin... 

^ Red Hot Chili Peppe, 
so v samo dveh mesecih prc 
dali kar 3,5 milijona kopi 
svojega aktualnega album 
By The Way, s katerega pn 
haja tudi nov, drugi singli 
The Zephyr Song. 
^ Konec tega meseca nj 
bi končno le izšel eden iz 
med najbolj pričakovanih 1e 
tošnjih albumov. Gre seved 
za novo ploščo Stripped glj 
sovno najbolj obdarjene amt 
riške najstniške zvezdnici 
Christine Aguilere, ki je p« 
taktirko cele četice vrhunski 
producentov že posnela šesi 
najst skladb, med njimi se 
veda tudi na radijskih val{v 
vih že slišano Dirty. 
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Atomic KKten 
FEEL SO GOOD 

(Island/Dallas, 2002) 
Cena (Big Bang): 2999 tolarjev 
Ocena: O O 
Atomske mačkice so se ob svojem premiernem predenju 

lepile na zvoke KLF in prepevale o mečkanju. Potem je nek
do odkril neslutene možnosti slabokrvnega lažnega R&B in 
po zakonu neizbežnosti so z vsakim slabšim in slabšim ko
madom postajale vse bolj uspešne. Ta nekdo jim je nato pri
lepil etiketo enega največjih britanskih pop izdelkov, in ko 
smo vsi pričakovali, da jim bo na račun tega založba priskr
bela vsaj nekaj spodobnih pesmi, nas je doletel album Feels 
so Good. Večji del se ga sliši kot muzika v dvigalih pekla in 
čeprav se na začetku zdi živahen kot šampanjec, hitro posta
ne razdišan saharinast izcedek, redkokdaj bolj zanimiv kot 
predelana verzija Billie Piper, ki je predelala Blondino pre
delavo pesmi The Tide Is High. Nekaj boljših trenutkov jim 
vseeno lahko privoščimo: prva pesem (tako in drugače) It's 
Okay, ki se je ne bi sramovale niti Ali Saints v najboljših 
dneh, ali pa Love Won't Wait, ki cilja na petkove plesne veče

re, v katerih so nekoč vladale Spice Giris, pobudnice vseh 
svojih klonov. Obetavni so tudi začetki nekaterih drugih skladb, 
a potem padejo hitreje kot brazilski pragozd. Z naslovno 
skladbo pa si je svoje drobne ročice zapackala celo dotična 
KyUe Minogue. (Loolu) 

Vuhubanda 
GOR PA DOL 

(Nika, 2002) 
Cena (Big Bang): 2999 tolarjev 

Ocena: O C 
Matjaž in Urša Vlašič sta eden izmed najbolj garaških glasbe 

nih parov, saj s svojimi remek deli opremljata dobršen del pop 
scene. Seveda je M. Vlašič av
torsko aktiven del neuničljivih 
Pop design, zato se ne gre ču
diti, da Vuhubanda zvenijo kot 
njihova fotokopija. Kar je se
veda minus, saj človek od ne
kakšnega super benda samih 
starih mačkov slopopa (pa ta 
glamurozna nebuloza ni zra
sla na mojem zeljniku) priča
kuje bolj svež in dodelan izde
lek. A gre za zbirko bolj ali manj 
konfekcijsko narejenega prei-> 
gravanja, z nekaj svetlimi tre
nutki, a še veliko več temnimi. * 

Recimo avtorski podpis pod Bum Bum, lansko zmagovalko Me
lodij morja in sonca, si zasluži kakšen beng beng po tazadnji. A 
je kopiranje Ricka Martina pač evropsko požegnana svinjarija. 
Da ne omenimo salmoneličnega Sljadoleda. Za tovrstne oslari
je bi bilo potrebno uvesti hitra sodišča, ki bi zavdala vsem tak
šnim »ustvarjalcem« z amputiranim občutkom za (samo) ironi
jo. Egotrip juhujevske bande pač ne seže dlje kot do odstotkov 
od prodaje. (Kakoo) 
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Jtfesele 
Štajerke 

v Avstraliji 
Vesele Štajerke so za teden dni podaljšale turnejo po Av

straliji, od koder se bodo predvidoma vrnile danes. Gostje v 
l ' r t i l jaku polk in valčkov na Radiu Celje pa bodo v ponede-
k̂, 7. oktobra. Njihov vodja Jože Žlaus je povedal, da so 

ude 18 nastopov, od tega osem po slovenskih klubih, šest v 
» l a h , tri v cerkvah in enega v domu upokojencev. Povsod so 
Mvdušile, turnejo pa bodo verjetno ponovile prihodnje leto 
ilinajkasneje čez dve leti. Višek gostovanja je bil zadnji dan, 
10 so igrale na slovesnosti pri slovenski trti z mariborskega 
Lenta. Jože Žlaus je turnejo posnel na 14 video kaset. TV 

Na posnetku Vesele Štajerke v prostem času v Avstraliji. \ 

Dorijeve zvezde v 
Narodnem domu 

Drugi koncert 8. Avseni-
kovega abonmaja polk in 
valčkov v sezoni 2002/2003 
bo v torek ob 19.30 v Na
rodnem domu v Celju. Kvin
tet Dori bo predstavil novo 
kaseto in ploščo Slovenija 
med zvezdami z avtorji me
lodij Otom Pestnerjem, Raj-
kom Vavpotičem, Bojanom 
Zemetom, Robijem Smolni
karjem in Damirjem Tkav-
cem ter tekstopisci Ivanom 
Sivcem, Daretom Beringom, 
Vero Soline in Bernardom 
Miklavcem. 

Prvič se bo v Avsenikovem 
abonmaju polk in valčkov 
predstavila glasbena skupina 
Tine Lesjak in pevci s Pohor
ja. Tine Lesjak ima ansam
bel Bratje iz Oplotnice, leta 
1990 pa je ustanovil skupi
no, ki uspešno ohranja stare 

ljudske pesmi. Doslej so iz
dali štiri kasete in zgoščen
ke Zapojmo zaigraj mo, Že 
dedje so jih peli. Čisto po do
mače in Zlata dediščina, zdaj 
pa pripravljajo peti izdelek, 
za katerega so nekaj pesmi 
že posneli. Ob Tinetu Lesja-
ku pojejo Marinka Fridrih, 
Katja Lesjak, Marjetka Go-
šnak, Rado Smogavc in Raj-
ko Zidovnik. 

Tokrat bosta posebna go
sta abonmajskega večera zna
na glasbenika oče Oto in sin 
Oto Pestner. Slednji je tudi 
veliko pomagal Kvintetu Dori 
pri najnovejšem glasbenem 
izdelku. 

Za posebno presenečenje 
pa bodo poskrbeli člani ok
teta županov, v katerem bo
do prepevali župani Celja Bo
jan Šrot, Dobrne Martin 

Brecl, Voj nika Beno Poder
gajs, Šentjurja Jurij Malovrh, 
Laškega Jože Rajh, Žalca Loj-

^ze Posedel in Šoštanja Miro 
Kopušar. Spremljal jih bo in
strumentalni trio Volivci. Ok
tet županov se je prvič pred
stavil na letošnjem MOS-u v 
organizaciji NT&RC, kjer je 
takoj pristal tudi na nastop v 
Narodnem domu. Vsi župa
ni so odlični pevci, mnogi tudi 
člani domačih pevskih dru
štev. 

Generalni pokrovitelj Av-
senikovega abonmaja polk in 
valčkov v Celju je Mestna ob
čina Celje, medijski pokro
vitelj NT&RC, organizator pa 
Zavod za turizem Celeia Ce
lje, kjer je možno kupiti 
vstopnice v predprodaji, si
cer pa uro pred koncertom. 

TONE VRABL 

Kvintet Dori, že vrsto let ena najpopularnejših skupin narodnozabavne glasbe v Sloveniji (stojijo od leve) 
Boris Razboršek, Boštjan Per in Anti Gubenšek, (spredaj) Primož in Marko Razboršek. 

Atomček vabi na Kozjansko 
v prijazni vasici Olimje 

pri Podčetrtku ima sedež 
ansambel Atomček, ki de
luje tri leta, pred dnevi pa 
je svoje zveste poslušalce, 
ki jih ni malo, razveselil s 
prvim glasbenim izdelkom 
Pridi na Kozjansko. Dva
najst skladb je Atomček po
snel v studiu Zlati zvoki pri 
Igorju Podpečanu in njego-
vih^sodelavcih^, ^ . . _ 

Večino skladb je napisal 
harmonikar Viktor Malec, 
besedila pa so prispevali Pa
vlina Lešer, Ivan Sivec, Franc 
Černelč, Branko Bevc in To
ne Gaberšek. Prvi posnetki 
so nastajali počasi, želeli so 
narediti ploščo brez bistve
nih napak. Vodja Viktor Ma
lec, ki tudi poučuje frajtona-
rico, je začel s triom, nato 
pa sta se jim pridružila še dva 

pevca. Na posnetku so (spre
daj) Branko Bevc in Marija 
Lešer - Plevnik, (zadaj od le
ve) Dušan Plevnik, Viktor Ma
lec in Andrej Gobec. Slednji 
ima tudi tiskarno, tako da so 
vsaj z reklamnimi sporočili 
preskrbljeni. Imajo tudi ve
liko dobrotnikov, ki so jim 
pomagali pri izdaji prve ka
sete, nabavi opreme in nasto
pih. 

Največ igrajo na Kozjan
skem, letos pa so se udeleži
li tudi treh festivalov na Vur-
berku, Graški Gori in Ptuju. 
Ob svojih skladbah največ 
igrajo Miheliča, ki so mu po 
zasedbi tudi podobni, Slaka, 
Klaužarja, Avsenika in dru
ge ter se lotevajo vsega ak
tualnega na področju zabav
ne glasbe. 

Imajo že pogodbo za novo 
leto, ko se bodo na silvestro
vo in 1. januarja predstavili 
na dveh lokacijah v Atomskih 
toplicah, prvi teden v decem
bru, na Miklavža, pa bodo v 
Podčetrtku pripravili predsta
vitev prvega glasbenega izdel
ka na katerega so zelo pono
sni. 

TONE VRABL 

TV-OKO ZA ODROM 
V Križeči vasi pri Poljča-

nah je znana gostilna Pri dvoj
čicah, kjer domuje in gospo
dari družina Kidrič. Najbolj 
priljubljeni članici družine 
sta dvojčici Vesna in Vlasta, 
ki zadnja leta nastopata sku
paj z Janezom Šabcem z Lju-
bečne. Vsako leto pripravijo 
kostanjev piknik (letos so ga 
pripravili zadnjo nedeljo v 
septembru), za katerega v šti
rinajstih dneh večino kosta
nja nabereta Vesnina in Vla-
stina stara mama in oče v goz
dovih pod Bočem. Piknik je 
pač takrat, ko je glasbeni trio 
prost. Vsi trije imenitni glas
beniki bodo 12. oktobra po
novno nastopili na festivalu 
Vesela jesen v Mariboru s pe
smijo Igorja Podpečana in Ve
re Soline Nudlvaler tanc. 

m |y|ED 
MtfOTAMI 
• Ansambel Frajerji iz Voj-
nika, ki ga vodi Robi Pilih, 
bo prihodnje leto praznoval 
petletnico delovanja, izdali 
pa bodo tudi prvo kaseto. 18. 
oktobra se bodo udeležih 1. 
festivala narodnozabavne 
glasbe v Lenartu. 

• Ansambel Veseljaki iz 
Dobja bo letos izdal kaseto 
in zgoščenko Pozdrav iz Dob
ja. Predstavitev glasbenega pr
venca bodo pripravili 14. de
cembra v Dobju. Povabili bo
do tudi glasbene prijatelje. 

• Ansambel Savinjski muzi-
kantje je v studiu Melopoja 
v Pamečah pri Slovenj Grad
cu posnel tri skladbe: Zbo
gom, si mi rekla ter Pozdrav 
Savinjskih muzikantov, sled
njo tudi v ročk izvedbi. 

• Tone Pernat, vodja priljub
ljenega ansambla Jurovski ga
di iz Jurovskega Dola, letos 
praznuje 40-letnico ukvarja
nja z glasbo. Ob tej prilož
nosti bo pripravil veliko sre
čanje z glasbeniki, prijatelji 
in poslušalci. Srečanje bo 26. 
oktobra od 19. ure zvečer do 
7. ure zjutraj naslednjega dne 
v gasilskem domu v Racah. 
Ansambli se lahko prijavijo 
Tonetu Pernatu 041-501-918 
ali 02-608-0441. Srečanja se 
bodo udeležili tudi člani Klu
ba ljubiteljev vrtiljaka polk 
in valčkov z Elico Šantl (in
formacije 548-43-16). 

• Franc Šegovc, vodja an
sambla Štirje kovači (usta
novljen 1. januarja 1994), se 
že pripravlja na 50-letnico de
lovanja ansambla. Za jubilej
no ploščo ima pripravljene 
vse skladbe. Štirje kovači so 
še prosti za letošnje Marti
novo in Silvestrovanje (Franc 
Šegovc 02-884-21-54, 031-
281-265 ali 041-979-840). 

• 18. oktobra bo v Domža
lah podelitev letošnjih Slavč-
kov najboljšim slovenskim 
narodnozabavnim ansamb
lom. Podeljena bo tudiSjDU-
vanova nagrada za življenj 
sko delo, ki jo bo dobil prof. i 
Ivan Sivec. Ob tej priložno
sti bo izšla njegova 350 stra
ni obsegajoča knjiga s tisoč 
besedili in trijezičnim ese
jem Slovenija - zibelka na
rodnozabavne glasbe. 

• 20. oktobra bo pri gostiš
ču Draksler v Tremerjah 6. 
Lukeževa nedelja z mnogo 
glasbeniki in pevci. Osrednji 
gost bo ansambel Francija Ze-
meta. Prireditev se bo zače
la točno opoldne. 

• 20. oktobra ob 16. uri bo
sta Krajevna organizacija RK 
Gorica pri Slivnici in ansam
bel Unikat pripravila dobro
delni koncert za pomoč de
vetletnemu Mišelu Žafranu, 
ki je težko zbolel. Na kon
certu bo nastopila vrsta od
ličnih mladih ansamblov, ki 
želijo pomagati mlademu Mi
šelu, prav tako pa računajo 
tudi na lep obisk, saj je od 
njega odvisen uspeh dobro
delne akcije. Koncert bo v 
dvorani gasilskega doma, 
predprodaja vstopnic pa v 
cvetličarni Orhideja, oboje v 
Gorici pri Slivnici. 

I^TILJAKPOLKIN 
I VALČKOV 



Par iz 2 0 0 2 
Najcenejši in najdražji 

Letošnji pariški avtomobil
ski salon nima kakšnega po
sebnega gesla oziroma sloga
na. Bo pa nedvomno eden naj
bolje obiskanih tovrstnih pri
reditev, še posebej zaradi te
ga, ker so ga letos (in tudi že 
predlani) raztegnili na tri kon
ce tedna. Ne glede ne to pa 
drži, da je letošnja priredi
tev, ki je sicer na vrsti vsako 
drugo leto (bienalno se izme
njuje z nemškim Frankfur-
tom), vredna ogleda. 

Avtomobilske tovarne so v 
mesto ob nič vabljivi Sieni pri
peljali vehko novosti. Bilo je (in 
je še) videti veliko, skoraj za vsak 
žep, čeprav je res, da je tokrat
na bera jesenskih novosti naj
večja v najnižjem in višjem aU 
že skoraj prestižnem razredu. 
Kaj je torej videti v Parizu? 

Nemški Audi je pod salon
ske luči med drugim pripeljal 
novega A8, vendar je bila pre
miera tokrat prepuščena S4. To 
je najbolj strupena različica au-
dija A4, ki bo na voljo tako v 
limuzinski kot tudi avant iz
vedbi. V nosu se vrti znani 4,2-
litrski VB motor s 344 KM, kar 
bo zadostovalo za največjo hi
trost 250 km/h, medtem ko bo 

avto do 100 km/h pospešil v 
5,6 sekunde. Prodaja bo ste
kla spomladi prihodnje leto, vse
kakor pa bo treba zanj odšteti 
več kot 50 tisoč evrov. 

Pri Alfa Romeo so ponudili 
prav tako dirkaško različico že 
znanega avtomobila, se pravi 147 
GTA. Vozilo poganja 3,2-litrski V6 
motor z 250 KM, zraven je seve
da dodano še športno podvozje. 
Kdaj se avto tudi v resnici pripe 
Ije na trge, ta hip še ni znano. 

Britanska tovarna Bendey je 
že nekaj časa pod okriljem Volte-
wagna, v Pariz pa so pripeljah 
novega kupeja z oznako C o n t i 
n e n t a l GT. Seveda je to avto, ki 
ne bo stal v številnih garažah. 
Za pogon so mu namenili dva-
najstvaljni bencinski motor z 
več kot 500 KM, najvišja hitrost 
naj bi bila več kot 290 km/h. 
Cena še ni znana. 

Pri BMW so končno poka
zali novega raoadsterja Z4, za
menjavo za sedanjega Z3. Li
nije so ostre in odločne, naj
prej pa bodo Z4 začeli ponu
jati v ZDA, kjer tudi nastaja. 
Francoska prestolnica je bila 
tudi kraj, kjer so pokazali naj
močnejši različici serije 7: 760i 
v krajši in daljši (L) izvedenki. 

Motor razvije 440 KM, kar uteg
ne biti tudi za slovenske raz
mere veliko ali dovolj. 

Pri Citroenu so bili ponosni 
na C3 pluriel. Gre za kame
leonsko izvedenko vozila, na
rejeno na osnovi znanega C3; 
C3 pluriel je avto štirih podob, 
saj je bil na ogled kot roadster 
in kabriolet, kot limuzina in tudi 
kot dostavno vozilo. Vse kaže, 
da bo njegova serijska izdela
va stekla prihodnje leto. 

Italijanski Fiat je pripeljal 
weekend različico stila, ki me
ri v dolžino 451 centimetrov in 
v osnovi ponuja kar 510 litrov 
velik prtljažnik. Na voljo bo z 
dvema bencinskima in dvema 
dizelskima motorjema, začetek 
prodaje pa še ni točno določen. 

Pri Fordu je bila na ogled tri-
vratna izvedenka nove fieste, 
poleg tega je bila predstavlje
na dokončna različica street-
ka, kabrioletske izvedenke si
cer znanega forda ka. Videti je 
bilo moč tudi focusa z oznako 
C max, ki je za sedaj še študija 
in bo verjetno nekoč enopro-
storska različica tega vozila. 

Tudi Honda je imela veliko 
in pomembno novost. To je novi 
accord, ki bo za začetek na
prodaj samo z dvema bencin
skima motorjema. Avto je pri
jeten na pogled, tako kot pri 
vseh hondah sedanjega časa 
pa je veliko vprašanje, ali bo 
cenovno dovolj konkurenčen. 

Jaguarjeva nova limuzina XJ 
je bila v Parizu deležna pre
cejšne pozornosti, drži pa, da 
bo za pogon med drugim skr
bel tudi 4,2-litrski bencinski 
osemvaljnik. 

Južnokorejska avtomobilska 
tovama Kia, ki je sicer pri Hyun-
daiju, je v francosko prestolni
co pripeljala rahlo prenovljeni 
rio, ki je drugačen predvsem 
znotraj. 

Veliko več zanimanja je bilo 
za maybacha, avto oziroma 
znamko pod okriljem Merce
des Benza. Maybach 57 je kraj
ša in manj prestižna izveden
ka kot maybach 62; to avto bo 
seveda zgolj za one z globo
kim žepom (cena od 500 do 
600 tisoč evrov), vendar bo last
nik 573 centimetrov dolge h-
muzine dobil izjemno vozilo z 
izjemnim udobjem in (seveda) 
12-valjnim bencinskim agrega
tom pod motornim pokrovom. 

Japonska Mazda tudi ni sa
mevala. Veliko oči je bilo upr
tih v malo mazdo 2, ki jo bo 
poganjali štirje motorji (trije 
bencinski in dizelski). Avto bo 
seveda zanimiv tudi za sloven
ski avtomobilski prostor. 

To vsekakor velja tudi za no
vo Nissanovo micro, avto, ki je 
v prejšnji verziji osvojil naslov 
evropski avto leta. Micra je na
stala na isti osnovi kot bo čez 
nekaj časa novi renault clio; ta 
povezava ni presenetljiva, saj se 
dobro ve, da je Renault velik ozi
roma pomemben lastnik Nissa-
na. Podoba nove micre je obla 
in po drugi strani precej neobi
čajna. Kot napovedujejo, naj bi 
za pogon skrbeli štirje motorji 
(trije bencinski in en dizel). Hkrati 
so Japonci na salon pripeljali mdi 
študijo micre z oznako c-i-c. Gre 
za avto, ki se bo skoraj zaneslji
vo pojavil na trgu in se spogle
doval s tistim, kar danes pozna
mo kot peugeot 206 CC. 

Pri Oplu veliko novega ni bilo 
videti; niso pripeljali niti signu-
ma, enoprostorske različice še 
precej sveže vectre. Se je pa pod 
salonskimi lučmi bleščal opel 
meriva, avto, ki je narejen na 

osnovi corse in bo, ko bo p. 
Ijal na svet, konkuriral pred̂  
kompaktnim enoprostorceî  
prav tega še ni mogoče z o, 
vostjo reči, naj bi vsaj dê  
imel podoben sistem pre^ 
nja sedežev kot večja zafira, 
torji pa bodo različni, vse!̂  
iz znane Oplove serije ECô  
Precej pozomosti je zbujal̂  
znani speedster z oznakô  
Avto poganja turbodizelski 
tor, ki naj zmogel pognati vo 
celo do 250 km/h in ob tem 
rabiti vsega 2,5 litra dizelsl̂  
goriva. 

Peugeot je dobro izkon 
prednost domačege terena 
je pripeljal kar nekaj zanj 
vih novosti. Tako je bil v 
predju 307 CC, kar je sev 
oznaka za izvedenko s prec 
no kovinsko streho, se prai-
kaj podobnega, kot ponuja, 
CC. Seveda je v tem avtoj 
bih več prostora kot v 206( 
vse pa kaže, da se bo 30? 
na trge pripeljal spomladi; 
hodnje leto. Na ogled je i 
tudi študija sesame. Kotbii 
ko sklepali, gre za nadoine 
lo za peugeota 106, ki seui 
ne ne svetu pojaviti z o^i 
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zanimivost tega avtomo-

ije tudi par drsnih vrat, ki 
îKazuje elektrika. Ob tem 

i,gl(oliko prenovili berlinga 
ĵ idi partnerja, na ogled je 
ll(Upe s oznako RC, za kate-
^seše ne ve, ali bo kdajkoU 
L i j a l na tekoče trakove, 
pfi porscheju je bila velika 
î î a, kajti njihov terenski ca-
,j,iie, ki je bolj avtomobil za 
,̂5ti čas, je končno zapeljal 
publiko. Cayenne bo na

jini v sodelovanju s Volksvvag-
s a j se tam to vozilo ime

tje touareg. Cayenne je na 
io v dveh motornih izveden-
i),; motor ima vedno 4,5-litra 
[,ne prostornine, vendar en-
•3(250, drugič pa 331 kW.V 
jeli primerih bo to zelo hitro 
,alo, k i bo seveda opremlje-
p t u d i s štirikolesnim pogo-
pm. Pri tovarni trdijo, da je 
jTOČil za cayenne zelo veliko 
j(ja j e proizvodnja razproda-
uza skoraj dve leti vnaprej. 
V e l i k a gneča je bila seveda 
fidomačem Renaultu. V os-
fedju je bil novi megane ali 
j e g a n e 2. Avto navzven vsaj 
f l o m a povzema podobo vel 
jlisa in avantima, še zlasti je 
išm zadek, ki bo očitno v 
[ihodnosti postal nekakšen 
jščitni znak novih renaultov. 
u n a n j a podoba je dokaj ne

navadna, za avto v nižjem 
srednjem razredu, kjer naj bi 
bili kupci dokaj konservativ
ni, po svoje tudi drzna. Mega
ne bo na voljo v tri in petvrat-
ni različici, prodajali ga bodo 
v 75 državah, izdelovali pa v 
Franciji, Španiji in Turčiji. Na 
voljo bo s tremi bencinskimi 
in dvema turbodizelskima mo
torjema, pri nas pa ga lahko 
pričakujemo konec novembra 
aU v podobnem času. Ob tem 
so nekoliko osvežili najmoč
nejši clio z oznako V6 (dru
gačno podvozje, zunanjost, 
močnejši motor s 187 kW). Nov 
je tudi veliki espace, avto, ki 
so ga doslej izdelali v 900 ti
soč »izvodih« in bo skušal kup
ce med drugim navdušiti tu
di s šestimi motorji. Na trge 
naj bi prav tako zapeljal še 
pred koncem tega leta. 

Toyota, največja japonska av
tomobilska hiša, ni pokala od 
novosti, so pa bili ponosni na 
povsem novega terenskega 
land cruiserja. Tudi slovenski 
zastopnik upa, da bo doma
čim kupcem prenovljeni crui-
ser naprodaj do konca leta; pri 
motorjih ni sprememb, vpra
šanje je, kako bo s cenami. 

Volksvvagen je ponujal to-
uarega, terensko vozilo, ki ga 
izdeluje v sodelovanju s Porsc-
hejem. Touareg utegne biti ne
kaj cenejši od porscheja, med 
drugim pa so mu za pogon na
menili desetvaljni TDI (turbo-
dizel), kar naj bi bila ena iz
med prednosti volksvvagna 
pred porschejem. Seveda je to
uareg opremljen s štirikolesnim 
pogonom, kot vse kaže, pa bo 
na trge zapeljal spomladi pri
hodnje leto. 
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VODNIK 
Gledališče 

jlovensko ljudsko gleda
je Celje: 5. in 6. 10. ob 20. 
j Ivi. Gavran: Kreatonova 
jtigona Ljubezni Georga 
ŝhingtona, abonma po po-

[,fiem razporedu in izven. 

Koncerti 
Cerkev sv. Jožefa Celje: 
lO. ob 19. uri Mavovi ve-
,fj - orgelski koncert, 
fjarodni dom Celje: 8. 10. 
J 19.30 8. Avsenikov abon-
^polk in valčkov. 

^ Razstave 
Galerija likovnih del mla
ji,-Stari grad Celje: 5. 10. 
hiš. uri otvoritev razstave 
jKiparske keramične in gra
bne delavnice Poletje v Ce
li-Knežjem mestu, do 31. 
j.Modri salon: 5.10. ob 18. 
liotvoritev razstave slik sli-
^ a i n scenografa Michae-
iClosa, do 30. 11. 
Muzej novejše zgodovi-
e Celje - občasni razstav-
iprostori: 5. 10. ob 11.30 
yoritev razstave Ukradeni 
loci, 60-letnica nacistične-
igenocida, do 30. 10. 
Velenjski grad: retrospek-
ima razstava slikarke Elde 
iščanec, do 7. 10. 
Avla Splošne bolnišnice 
ilje: razstava Teden otroka, 
ndiva dijakov Srednje zdravs-
ifne šole Celje, do 14. 10. 
Galerija Borovo Celje: raz-

tava likovnih del Ide Šprah, 
d24. 10. 

Galerija Mik Celje: razsta
va likovnih del Zlatka Pra
ha, do 13. 11. 

Hotel Evropa Celje in Etol 
Škofja vas: razstava likov
nih del Lojzeta Verbiča, do 
31. 10. 

Dom sv. Jožefa Celje: raz
stava 150 let Lazaristov na 
Slovenskem. 

Galerija Volk Celje: raz
stava ustvarjalnih likovnih 
del na IV.poletni slikarski ko
loniji Mravljica 2002, do 30. 
10. 

Osrednja knjižnica Celje: 
razstava planinskih fotogra
fij z naslovom Sledi naših po
ti, do 5. 11. 

Muzej novejše zgodovi
ne Celje - otroški muzej 
Hermanov brlog: razstava 
Dobra igrača, do 30. 12. 

Likovni salon Celje: raz
stava celjskega arhitekta Nan-
deta Korpnika, do 12. 10. 

Galerija likovnih del mla
dih: razstava likovnih del 
mlade umetnice Miriam Mu
ha iz Celja. 

Galerija Zavoda za zdravs
tveno varstvo Celje: razstava 
slikarskih del Jureta Cekute, 
ogled razstave je možen vsak 
dan od 7. do 17. ure. 

Knjižnica Šentjur: slikar
ska razstava in literarni ve
čer v spomin Rafka Vodeba. 

Galerija Borovo: razstava 
likovnih del Ide Šprah, do 24. 
10. 

Galerija sodobne umetno
sti Celje: pregledna razstava 

kiparskih del Slavka Krajnca: 
Mali ženski akti, do 19. 10. 

Grad Podsreda: razstava 
Majde Skrinar Vzporedni sve
tovi. 

Mladinski center Celje: 
razstava amaterskega foto
grafa Jureta Bernarda »Por
tret«, do 11. 10. 

Kulturni center Laško: 
razstava akademskega slikar
ja Viktorja Šesta. 

Razstavišče Barbara Ve
lenje: razstava umetniških fo
tografij Mirana Beškovnika na 
temo Ples; razstava likovnih 
del Stojana Špegla, do 15. 10. 

Galerija Mozaik: razsta
va iz stalne zbirke likovnih 
del, do 31. 10. 

Knjižnica Šentjur: foto
grafska razstava Franci Hor
vat - vode in razstava izdel
kov otrok, vključenih v po
letne delavnice. 

Galerija Vegrad Velenje: 
razstava Draga Medveda. 

Galerija Gorenje Velenje: 
razstava gvašev akademske
ga slikarja Eda Murtiča. 

Galerija Pori Velenje: raz
stava barvnih litografij Mla
den Stropnik. 

Ostalo 
Galerija Otto Škofja vas: 

5. 10. ob 8. uri likovna kolo
nija »Prijateljevanja 2002«. 

Mladinski center Celje: 3. 
10. od 17. ure do 18.30 an
gleščina in ob 20. uri poto
pisno predavanje: Masai in 
Samburuji; 4. 10. od 16. ure 
do 17.30 kitajščina ter ob 21. 
uri Clubbing KŠCR; 7. 10. od 
16. do 18. ure jesenka ustvar
jalna delavnica, od 18. ure 
do 19.45 Samoobramba za 
ženske ter od 20. do 22. ure 
Tae do; 8. 10. od 16.30 do 
18. ure italijanščina začetni 
ter od 15.30 do 21.30 Plesna 
šola Povver Dancers; 9. 10. 
od 17.30 do 18.30 Tae do za 
srednješolce, od 18.20 do 
19.50 Plesna šola Povver Dan
cers ter od 20. do 22. ure Tae 
do. 

Šmocl Laško: 3.10. ob 18. 
uri kino predstava za otroke 
ter ob 21. uri za odrasle; 4. 
10. ob 21. uri DJ večer; 9. 10. 
ob 17. uri Mini delavnica: ser-
vietna tehnika - izdelovanje 
umetnin s papirnatimi servie-
ti. 

KINO 
Celjski kinematografi si 

pridržujejo pravico do spre
membe programa. 

Union: od 3. 10. do 9. 10. 
ob 16. 30 in 18.15 animirani 
film Špirit - Divji žrebec ter 
ob 20. uri ZF triler Posebno 
sporočilo. 

Mali Union: od 3. 10. do 
9. 10. ob 19. uri črna kome
dija Amir - Šerif iz Nuriča 
ter ob 20.30 western kome
dija Manitujev čevelj. 

Kino Metropol: od 3. 10. 
do 9. 10. ob 16., 18.30 in 21. 
uri akcijski adrenalinski spek-
takel Trojni X, 4. in 5. 10. 
ob 23.15 predstavi za ponoč
njake Trojni X ter 5. 10. ob 
10. uri sobotna matineja Špi
rit- Divji žrebec. 

Kino Žalec: od 4. 10. do 
6. 10. ob 18. uri komedija 
Austin Powers v Zlatotiču 
ter ob 20. uri akcija Vsota 
vseh strahov. 

Hudobne mačke 
Tale stran je namenjena iz-
Ijučno ljubiteljem mačk, za-
1 opozarjam vse bralce, ki 
•h bitij ne prenašajo, naj te-
'zapisa ne berejo. Ali pač, 
f s e hočejo dokončno pre-
'ičati, da smo mačkoljubci 
slce č e z les. Tole namreč 
'običajna spletna stran, poš
tena katerimkoli mačkam, 
Î ipak samo tistim hudob-
"ii- Seveda, naslov pove vse: 
' e a n k i t t y . c o m 

,%w. meankitty.com). 
'dobesedni prevod naslova 

'fani j e Hudobna mucka. Za 
pravzaprav gre? Na tej 

'̂ ^ni lahko ponosni lastni-
' predstavijo svoje sobne 
^^•"ine in ob tem tudi napi-

zakaj je njihova muca 
poredna in hudobna. Ti-

''l^i ste s to beštijo že imeli 
J f ^ v k a , že slutite, v čem je 
'̂ t̂  uspeha te spletne stra-

": Mačke namreč same po 
•̂̂i niso t ako preklemano 
'''̂ »rnila bitja, kot si jih ra-
,'̂ 'ikamo v stereotipih. Ro-

srce , če bi bila navad-
J'domača m a č k a velika kak-

dva in pol metra, ali bi 
D i i o varno igrati z njo? 
'^ko v najbolj zanimivi ru-

Meankitty.com, v ka-
^"^''astniki predstavljajo svo-
^̂ ^Pne predatorje, najdete 

Zanimivih komentarjev. 
^"Tio, v slogu: »Kadar je 

naša Pika jezna, strese srd nad 
preprogo v dnevni sobi. Je ze
lo močna mačka in je nare
dila že veliko lukenj vanjo.« 
Ali pa tale: »Moja muca naj
raje skoči v moje naročje, ka
dar delam za računalnikom. 
Če se potem ne začnem ne
mudoma ukvarjati z njo, zač
ne sikati in pihati vame, na
kar užaljeno odide.« 

No, tovrstnih »pritožb« je 
največ in zaradi njih še ne 
moremo obtoževati kar cele 
mačje vrste, kajne. Mačke so 
pač udomačene zveri in če 
se znesejo nad kosom pohiš
tva ali pa zahtevajo nenehno 
pozornost, to še ne pomeni, 
da so'hudobne. Nasprotno, 
prav radi jih imamo zaradi 
tega, čeprav najbrž še sami 
ne vemo, zakaj. So pa med 
njimi tudi take, ki si res za
služijo pridevnik hudobne. 

Na strani je moč najti še 
rubriko z elektronskimi voš
čilnicami, ki so bolj ali manj 
posrečene, nekatere so tudi 
animirane, lahko pa jih opre
mite tudi z glasbo. V zabavo 
bo tudi branje svetovalne ru
brike, ki se zadeve loteva 
predvsem iz šaljive plati. 
Skratka, branje za ljubitelje 
mačk in sorodne nam čuda
ke. 

Vasja Ocvirk 
vasja@slowwwenia.com 

PLANINSKI KOTIČEK 
Planinsko društvo Zlatarne Celje vabi 12. oktobra na 

veliki Draški vrh. Odhod ob 5. uri zjutraj z avtobusnega 
postajališča ob Glaziji. Prijave do 7. 10. na tel. 03 545- 29 -
27 ali 040 324-669. 

Planinsko društvo Zabukovica vabi v soboto, 12. okto
bra, na izlet po dolini Dragonje. Odhod avtobusa bo ob 
5.15 uri iz Galicije in ob 5.30 iz Migojnic oziroma Žalca. 
Prijave na tel. 031 860 188. 

P o d j e t j e N T & R C d . o . o . , 
d i r e k t o r : Srečko Šrot. 

Podjetje opravlja časopisno-
založniško, radijsko in 

agencijsko-tržno dejavnost. 
N a s l o v : 

Prešernova 19, 3000 Celje, 
telefon (03)42 25 190, 

fax: [03) 54 41 032, 
Novi tednik izhaja vsak četrtek. 

Cena izvoda je 350 tolarjev 
N a r o č n i n e : Majda Klanšek. 
Mesečna naročnina je 1.200 

tolarjev. Za tujino je letna 
naročnina 28.800 tolarjev. 

Številka žiro računa: 50700-601-
106900. Nenaročenih rokopisov 

in fotografij ne vračamo. 
T i s k : Delo, d.d., Tiskarsko 

središče, Dunajska 5, 
direktor: Ivo Oman. 

Novi tednik sodi med proizvode, 
za katere se plačuje 8,5% davek 

na dodano vrednost. 

O d g o v o r n a u r e d n i c a : 
Tatjana Cvirn. 

U r e d n i k f o t o g r a f i j e : 
Gregor Katic 

T e h n i č n i u r e d n i k : 
Franjo Bogadi. 

R a č u n a l n i š k i p r e l o m : 
Igor Šarlah. 

O b l i k o v a n j e : Minja Bajagič. 
E - m a i l u r e d n i š t v a : 

tednik@nt-rc.si; E - m a i l 
t e h n i č n e g a u r e d n i š t v a 
tehnika.tednik@nt-rc.si 

O d g o v o r n a u r e d n i c a : 
Nataša Leskovšek. 

O d g o v o r n a u r e d n i c a 
i n f o r m a t i v n e g a p r o g r a m a : 

Sergeja Mitič. 
G l a s b e n i u r e d n i k : 

Stane Špegel. 
V o d j a t e h n i k e : 

Aleksander Matelič. 
Telefon studia 

(za oddaje v ž i v o ) : 
(03) 49 00 880, 
(03) 49 00 881 

E-mail: radio@nt-rc.si 

U r e d n i š t v o : Marjela A g r e ž , 
Milena Brečko-Pokiič , 

Simona Brglez, Janja Intihar, 
Bojana Jančič, Brane 

Jeranko, Sebastijan Kopušar, 
Mateja Podjed, Urška 

Selišnik, Branko Stamejčič, 
Ivana Stamejčič, Simona 

Šolinič, Tone Vrabl . 

Opravlja trženje oglasnega 
prostora v Novem tedniku in 

Radiu Celje ter nudi ostale 
agencijske storitve. 

Vodja Agencije: V e s n a L e j i č . 
Koordinator trženja: 

J o ž e C e r o v š e k . 
Organizacijski vodja: 
F r a n č e k P u n g e r č i č . 

Propaganda: V o j k o G r a b a r , 
Z l a t k o B o b i n a c , 

P o l o n a R i f e l j ; 
T e l e f o n : (03) 42 25 190 

f a x : (03) 54 41 032, 
(03) 54 43 511 

Sprejem oglasov po elektronski 
pošti: agencija@nt-rc.si 

KRIZNI CENTER ZA MLADE - T e l e f o n 493-05-30 

DRUŠTVO REGIONALNA VARNA HIŠA 
Telefon 492-63-56 

CSD-MATERINSKI DOM 
Telefon 425-63-00 in 425-63-18 

DRUŠTVO OZARA CEUE 
pomoč ljudem s težavami v duševnem zdravju 

Krekov trg 3, Celje, tel.: 03 492 57 50. 

http://'eankitty.com
http://meankitty.com
http://Meankitty.com
mailto:vasja@slowwwenia.com
mailto:tednik@nt-rc.si
mailto:tehnika.tednik@nt-rc.si
mailto:radio@nt-rc.si
mailto:agencija@nt-rc.si
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V Top^itu je vse top. 
Tudi jubilejno slavje. 
O vsem in še čem, kar se je dogajalo na dnevno-nočni zabavi ob 10-letnici naj

večjega fitnes centra v Celju 
Desetletje je minilo, odkar je v Celju nastal Top-fit center 

za zdravje in rekreacijo. Kot vsak začetek, je bilo tudi to 
rojstvo zaznamovano z mnogimi težavami, a ker je vsako 
takšno rojstvo povezano tudi z veseljem in skritimi priča
kovanji, je bil razvoj razmeroma hiter. Le malokdo pa ve, 
da je bilo med rojstvom in praznovanjem desetega rojstne
ga dne veliko dela, skrbi ter bitk za obstoj in razvoj. A kdo 
bi ob jubileju razmišljal o tegobah! V soboto se je slavilo, 
ves dan, vso noč in vse do ranih uric naslednjega dne. Pre
lom je zaznamoval polnočni ognjemet in trenutek, ko je v 
ogromno praznično torto zarezalo ostro rezilo. 

Da ima Top-fit veliko prija- talih gospa, ki se imajo za le-
teljev in privržencev ter osta
lih bolj ali manj stalnih obi
skovalcev, je bilo na prazno
vanju jubileja več kot očitno. 
Prišli so člani: nekdanji in 
zdajšnji, praznovanja so se 
udeležili tisti, ki jim Top-fit 
pomeni zgolj prijeten prostor 
za druženje, zraven so bih po-
membneži, ki so na ta ali oni 
način pripomogli k razvoju in 
rasti tega centra: strokovni so
delavci, oblikovalci in dona-
torji. Nemalo je bilo tudi šport
nikov, bivših in sedanjih. In 
prišli so rokometni navijači, 
Slovanovi in »naši«, naravnost 
iz športne dvorane Golovec, 
ko so osem golov debelo zmago 
slavili Celjani. Ni manjkalo 
mišičnjakov, pa mladenk in os-

po oblikovano ter ohranjeno 
telo zahvaliti prav Top-fitu. In 
lastni vztrajnosti, seveda. 

Od Mariborske 
do Metice in... 
Začelo se je v prostorih na Ma

riborski cesti, z dvoranico za fit
nes, turško in finsko savno ter 
bishojem. Prostori so bili iz le
ta v leto tesnejši, potrebe so se 
večale in tako se je Top-fit cen
ter preselil na novo lokacijo, v 
(zdajšnje) prenovljene prosto
re nekdanje tekstilne tovarne 
Metka. Danes je v tej stavbi dvo
rana za fihies z najsodobnejši
mi orodji in pripomočki za vad

bo, ta se nadaljuje v dvorano za 
aerobiko, Top-fit center ima tudi 
veliko obiskovalcev turške in fin
ske savne ter šolanja. In ima pri
jeten bisho z domiselno ureje
nim zunanjim delom. In zgodi
lo se je, da je Top-ht center spet 
premajhen. Na vidiku je nova 
naložba z novimi dvoranami in 
novimi pridobitvami, kot je na 
sobotnem slavju obelodanil last
nik in direktor Top-fita Mišo 
Toplak. 

MARJELA AGREŽ 
Foto: GREGOR KATIC 

Inštruktorica fitnesa Nataša Ma-
rinšek je Top-f itovka vse od začet
ka. Je tista nepogrešljiva osebi-
ca, ki se vsakdo najprej nanjo obr
ne in čaka na njena navodila, nas
vete. Je tudi vodja osebja in koor-
dinatorica dela. »Najbolj me pri 
mojem delu veseli, ko srečam ne
koga, ki je nezadovoljen s sabo in 
svojim izgledom, po določenem 
času pa je to čisto drug človek, 
bolj optimističen in nasmejan, re
kreacija pa postane pomembna 
sestavina njegovega življenja,« 

nam je zaupala. 

Gost večera, zadolžen za kvalitetno glasbo in razpoloženje, sam Vlado Kresiin s svojo črno kitaro. 

Dopoldanski praznični sprejem in pomenek: starosta celjskih mestnih arhitektov gospod Aleksander Jezer-
nik, direktorjeva soproga Daša Toplak in Vlado Gobec, trener odličnih celjskih kegljavk. 

Igor Vovk (NLB Celje, na sliki desno) je tisti Top-f itovec, ki pod Nataši 
mentorstvom pridno in zanesljivo hujša. Kilo po kilo, zdaj jih je že dt 
manj. Ob jubileju je vodstvu Top-fita predal dve lastni mnogovrst 
iskrivi pesmi, ki ju je lepo uokviril in predal direktorju Mišu Topi 
rekoč: »Da vsi se radi vračamo v to hišo, veliko zaslug ima naš Miš 

Direktor Top-fita je tega dne praznoval tudi svoj rojstni dan, 

TRAČIMICE 
Dobro vzgojen 

doberman 
Kar ni uspelo novinarjem, 

je brez težav izvedel znan 
celjski ortoped Matjaž Sa-
jovic. Vkorakal je na zaprto 
sejo sveta javnega zavoda 
Splošne bolnišnice Celje. V 
spremstvu dobermana. Ne 
samo lepega na pogled, am
pak tudi dobro vzgojenega. 
Gospodar je demonstriral 
njegovo ubogljivost z znani
mi ukazi: »Sedi.« Pes sede. 
»Glas.« Pes zalaja, da odme
va po prazni stavbi. In nauk 
iz te basni? Pse je mogoče 
dresirati. 

Uvozite župana! 
Oba novopečena kandidata za župana občine Vitanja ob 

tata, da bosta naredila konec prepirov in razdeljenosti o 
čanov na dva tabora. Podpirata oziroma kandidirata ju d' 
stranki, ki sta sedaj v ločenih taborih. So torej obljul 
uresničljive? Mogoče, že mogoče. Bi jih pa zagotovo laž 
uresničil kandidat, ki bi ga uvozili iz nevtralnih krajev. 

Od icuiture do gostiln 
žalski svetniki so potem, ko so se srečevali v gasilsk: 

dvoranah, kulturnih domovih in nekajkrat tudi v obfii 
ski stavbi, prejeh vabilo za današnjo sejo v gostišču C 
zej. Kdor je računal, da bo župan Lojze Posedel dali 
pijačo, se je uštel. Po pripovedih očividcev ponedeljka 
ve nesreče lahko sklepamo, da bo moral župan zapit' 
porabiti za popravilo avtomobila. 

Taico ali drugače uspešni 
»Za vsakim uspešnim moškim stoji uspešna ženska,2 

vsako uspešno žensko pa več uspešnih moških,« je javn 
povedal Borut Alujevič, kandidat za župana in šef cd 
skih gledališčnikov. Predpostavljamo, da bo, ko bo in̂  
bo, kot celjski župan odpustil vse ženske, da ja posredu 
ne bi plačeval tudi moških. Za gledališke igralce pa se: 
iz Shakespearjevih časov ve, da je tudi Julija imela tî ^ 


